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Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación

ı 8633 (11/POC-001596)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana e Presas Bergantiños, Noa
Sobre a política que ten pensado levar a cabo a Xunta de Galicia, durante esta lexislatura, en materia
de política da paisaxe e os beneficios que ten reportado á protección da paisaxe galega as guías de
integración paisaxística elaboradas pola Xunta de Galicia nestes anos 31577

ı 8634 (11/POC-001597)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre os traballos desenvolvidos e que ten previsto desenvolver o Observatorio da Vivenda de Galicia 

31580
ı 8636 (11/POC-001598)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre os beneficios que reportará á cidadanía galega a posta en marcha da Plataforma Urbanística
Dixital de Galicia 31582

ı 8692 (11/POC-001610)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre as vantaxes que suporá para a competitividade de Galicia o censo de solo empresarial que
a Xunta ten proxectado poñer en marcha proximamente 31584

ı 8707 (11/POC-001614)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre as actuacións que está a impulsar a Xunta de Galicia, no marco das súas competencias, ten-
dentes a poñer freo ao fenómeno da ocupación ilegal de vivendas en Galicia 31587

XI lexislatura. Número 85. 29 de xaneiro de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

31550

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


ı 8939 (11/POC-001681)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a planificación do Goberno galego para a vacinación fronte á covid-19 das traballadoras e
persoas usuarias do servizo de axuda no fogar, así como para a dos centros de día e discapacidade 

31589
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 8015 (11/POC-001371)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Carballo Páez, Ramón e 13 máis
Sobre a evolución e as vantaxes das obras de impulso do novo barrio da Residencia en Lugo, con-
cretamente sobre a posta en marcha da nova oficina de emprego e formación 31592

ı 8016 (11/POC-001372)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre os medios previstos para difundir o tríptico dirixido a autónomos, micropemes e pemes
que desenvolve as actuacións necesarias no caso de contaxio de SARS-CoV-2, os contidos desa
guía e outras iniciativas semellantes desenvolvidas polo Instituto de Seguridade e Saúde Laboral
de Galicia 31595

ı 8017 (11/POC-001373)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as accións do Goberno galego para favorecer a promoción do emprego e a inserción no mer-
cado de traballo mediante a creación de unidades formativas 31598

ı 8018 (11/POC-001374)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as accións do Goberno galego para favorecer a promoción do emprego e a inserción no mer-
cado de traballo mediante a creación de unidades formativas 31601

ı 8019 (11/POC-001375)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as características principais da nova convocatoria de axudas para a contratación de axentes
para o emprendemento e a creación de emprego, os criterios empregados nela e a valoración do
funcionamento dos axentes de emprego 31604

ı 8020 (11/POC-001376)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as medidas que tratará de realizar a Axencia de Emprego Galicia 2021, os recursos públicos
que se mobilizarán para levalas a adiante e cales son os seus beneficiarios inmediatos 31607
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ı 8021 (11/POC-001377)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre os principais resultados da macroenquisa sobre a violencia de xénero realizada no ano 2020
pola Xunta de Galicia e as medidas previstas polo Goberno galego para mellorar a concienciación
sobre a violencia de xénero 31610

ı 8022 (11/POC-001378)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre os resultados conseguidos ata a data coa aplicación da Lei 12/2016, para a prevención e tra-
tamento integral da violencia de xénero 31613

ı 8023 (11/POC-001379)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre as medidas da Xunta de Galicia para formar o persoal empregado público en materia de
igualdade e prevención da violencia de xénero, mellorando a atención ás vítimas e contribuíndo á
súa prevención 31616

ı 8024 (11/POC-001380)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre as medidas especiais desenvolvidas pola Xunta de Galicia durante o estado de alarma para
garantir a atención e prevención das vítimas de violencia de xénero 31619

ı 8025 (11/POC-001381)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 6 máis
Sobre as iniciativas desenvolvidas polo Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia relacio-
nadas coa prevención de riscos laborais e a pandemia de covid-19 31622

ı 8038 (11/POC-001382)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre os efectos do proxecto de acondicionamento e mellora da conectividade das marxes do
río Xares ao seu paso polos núcleos de Xares, Ponte e Baños, na Veiga, en distintos elementos
patrimoniais, incluíndo edificios relixiosos, núcleos de interese etnográfico, castros, mámoas
e reitorais 31625

ı 8041 (11/POC-001383)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre a cantidade de inspeccións a residencias de maiores que se levaron a cabo desde a declara-
ción de emerxencia sanitaria e o resultado delas 31630
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ı 8043 (11/POC-001384)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre as medidas do Plan de recuperación social de Galicia relativas á área de mellora dos centros
de servizos sociais 31633

ı 8045 (11/POC-001385)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o programa intensivo de auditorías do cumprimento dos protocolos fronte á covid-19 nos centros
sociosanitarios anunciado pola conselleira de Política Social o pasado 27 de novembro 31636

ı 8047 (11/POC-001386)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 7 máis
Sobre as circunstancias que aconsellan elaborar un estudo sobre o sistema de depuración na pa-
rroquia de San Miguel de Reinante, en Barreiros, a resposta do Concello de Barreiros aos ofrece-
mentos da Xunta de Galicia de apoio técnico e financeiro e outras actuacións previstas polo
Goberno galego en relación coa competencia municipal de abastecemento ou saneamento de auga

31639
ı 8050 (11/POC-001389)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a situación da covid-19 na área metropolitana da Coruña en relación coa planificación para
deter a cadea de contaxios, a existencia de transmisión comunitaria, o persoal que realiza os ras-
trexos, os datos obtidas da investigación das augas residuais da Coruña e a posible realización de
probas masivas de detección do SARS-CoV-2 31641

ı 8051 (11/POC-001390)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a posta en marcha dun plan de atención primaria no que se recollan os recursos orzamen-
tarios, materiais e humanos para reverter as políticas de recortes e privatización da sanidade pú-
blica galega 31645

ı 8055 (11/POC-001393)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a realización polo Goberno galego de probas masivas á poboación galega para detectar a
presenza de covid-19, así como o deseño de estratexias de actuación, tanto de illamento como de
protección, e necesidades de recursos 31648

ı 8056 (11/POC-001394)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre o estado actual do proceso de elaboración do Inventario forestal continuo de Galicia 31650
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ı 8057 (11/POC-001395)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre a realización pola Consellería do Medio Rural dun estudo do proxecto de real decreto polo que
se establecen as normas para a nutrición de solos agrarios e a presentación de alegacións 31653

ı 8058 (11/POC-001396)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre os beneficios que supoñerá para os gandeiros a implantación dun centro para o impulso da
economía circular 31656

ı 8061 (11/POC-001397)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia da situación do sector eólico en Galicia 31659

ı 8071 (11/POC-001400)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre as medidas de apoio económico específico que vai impulsar a Xunta de Galicia para os sec-
tores máis afectados pola evolución epidemiolóxica e pola situación económica previa no concello
de Ourense e na súa contorna 31663

ı 8081 (11/POC-001404)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego en relación coa posta en marcha de medidas
tendentes á prevención e loita contra a corrupción na Administración autonómica galega 31667

ı 8082 (11/POC-001405)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego tendentes a poñer fin á expansión incontro-
lada e acelerada da superficie dedicada a plantación de eucalipto en Galicia e a diversificar as es-
pecies presentes nos nosos montes 31670

ı 8083 (11/POC-001406)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración polo Goberno galego en relación con que a Administración autonómica debe
mellorar a avaliación da eficacia e da eficiencia das políticas públicas ante a situación de restrición
financeira que impón a actual situación económica 31674

ı 8084 (11/POC-001407)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
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Sobre a presentación por parte da Sra. Mato da correspondente declaración ante a Oficina de In-
compatibilidades e Boas Prácticas da Xunta de Galicia con carácter previo á súa incorporación á
empresa Greenalia 31676

ı 8085 (11/POC-001408)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas ou que vai adoptar a Xunta de Galicia destinadas a recuperar a calidade
das augas do río Eume, tanto dende o punto de vista ecolóxico como para o seu consumo 31678

ı 8086 (11/POC-001409)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego tendentes a minimizar o impacto ambiental
na implantación de parques eólicos en Galicia 31681

ı 8087 (11/POC-001410)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia tendentes á rexeneración integral e recuperación da acti-
vidade marisqueira na ría de Ferrol 31684

ı 8088 (11/POC-001411)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración polo Goberno galego dos feitos relatados pola Fiscalía sobre a actual delegada
da Xunta de Galicia en Pontevedra 31687

ı 8089 (11/POC-001412)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión polo Goberno galego en relación coa investigación pola Audiencia Nacional do co-
ñecido como caso Kitchen 31689

ı 8090 (11/POC-001413)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a implantación polo Goberno galego dun plan integral de rexeneración das rías e dos ríos de
Galicia para esta lexislatura 2020-2024, así como a mellora das EDAR existentes e dos procesos de
tratamento e xestión das verteduras das augas residuais 31691

ı 8107 (11/POC-001418)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia da situación económica de Galicia nesta nova vaga de gro-
mos e das previsións macroeconómicas referentes ao balance dos anos 2020 e 2021 31694
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ı 8113 (11/POC-001419)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a situación do centro de traballo da empresa Siemens-Gamesa no concello das Somozas 31698

ı 8122 (11/POC-001420)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a aparición de contaxios nas instalacións hospitalarias da área sanitaria de Ferrol e as medi-
das que se van adoptar para a planificación da prevención de riscos 31702

ı 8158 (11/POC-001421)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a planificación polo Goberno galego dunha proposta académica tendente á ampliación, por unha
banda, da oferta formativa nos conservatorios dependentes da Consellería de Educación, Cultura e Uni-
versidade de gaita de fol e, pola outra, á creación de estudos musicais de posgrao nas universidades
galegas ou nos conservatorios superiores que dean acceso a programas de doutoramento en música

31705
ı 8163 (11/POC-001422)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre a actuación pola Xunta de Galicia para a realización dalgunha acción de control de legalidade sobre
os procedementos de contratación administrativa da Deputación Provincial de Ourense 31709

ı 8173 (11/POC-001423)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as medidas que se van tomar para activar a atención presencial en atención primaria, posi-
bles medidas para mellorala como as contratacións de persoal e o aumento do orzamento e as
consecuencias das restricións aos centros de saúde 31712

ı 8186 (11/POC-001425)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre o grao de execución do Plan estratéxico do Xacobeo 2021, elaborado pola Xunta de Galicia

31715
ı 8194 (11/POC-001426)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as actuacións, detalladas por provincias, da Xunta de Galicia nas que se investiron os 105 millóns
de euros do plan de investimentos recollido dentro do Plan estratéxico Xacobeo 2021 31717

ı 8209 (11/POC-001427)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis

XI lexislatura. Número 85. 29 de xaneiro de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

31556

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


Sobre as medidas de apoio promovidas e previstas pola Xunta de Galicia para garantir e reactivar
a supervivencia do pequeno e mediado comercio 31719

ı 8216 (11/POC-001428)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de prorrogar a renovación de oficio
das demandas de emprego mentres existan medidas restritivas da mobilidade ou de acceso aos
edificios administrativos 31723

ı 8228 (11/POC-001432)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre as xestións realizadas pola Xunta de Galicia desde o ano 2010 para a modificación da planta
e demarcación xudicial co fin de posibilitar a creación dun xulgado de primeira instancia e instrución
na Mariña oriental con sede en Ribadeo 31726

ı 8234 (11/POC-001433)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo e, se é o caso, as previstas polo Goberno galego para
facer respectar o desenvolvemento propio do dereito civil de Galicia no que atinxe aos pactos
sucesorios 31729

ı 8240 (11/POC-001434)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis
Sobre as actuacións ou xestións realizadas ou que está a realizar o Goberno galego en relación co
posible impacto do proxecto de instalación dunha central hidroeléctrica reversible promovido por
Naturgy nos aproveitamentos dos ríos Salas e Limia 31733

ı 8242 (11/POC-001435)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre o risco de zoonose que supón a rabia en Galicia na actualidade e as medidas de saúde pública va-
loradas polo Goberno galego para a detección precoz das zoonoses de prevalencia crecente 31736

ı 8243 (11/POC-001436)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo o Goberno galego en relación coas carencias de persoal
sanitario e as demandas de construción dun novo centro de saúde no concello do Grove 31740

ı 8244 (11/POC-001437)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
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Sobre o plan de continxencia previsto pola Xunta de Galicia para evitar a saturación dos servizos
sanitarios nos vindeiros meses, a consecuencia da covid-19, así como os gromos de gripe e enfer-
midades respiratorias estacionais 31743

ı 8245 (11/POC-001438)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre as previsións do Sergas referidas ao restablecemento da atención presencial nos consultorios
médicos de Paradela, no concello de Meis, e de Vilaxoán, no concello de Vilagarcía de Arousa, así
como da atención pediátrica no de Meis, e sobre a súa opinión respecto da calidade da atención
sanitaria que estes están prestando 31747

ı 8246 (11/POC-001439)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para solucionar a situación
que están a padecer os traballadores do mar da Costa da Morte como consecuencia de non subs-
tituír a baixa do facultativo no Centro Local de Sanidade Marítima de Corcubión, e para evitar o
peche e reforzar o cadro de persoal dese centro, así como o de Muros 31750

ı 8247 (11/POC-001440)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para evitarlles aos traballa-
dores do mar que teñan que facer en centros privados os cursos de mantemento da competencia
dirixidos á renovación ou á obtención do certificado de suficiencia, así como o seu custo, e as que
vai desenvolver para que este poida ser público e gratuíto no ano 2021 31754

ı 8248 (11/POC-001441)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a valoración que fai a Consellería do Mar da evolución do sector marisqueiro nos últimos dez anos
e da situación do marisqueo na ría de Ferrol, as actuacións levadas a cabo para garantir a produción ma-
risqueira e as rendas das persoas mariscadoras, así como as previstas para garantir o mantemento dos
actuais postos de traballo e a viabilidade das confrarías e reverter a actual situación 31757

ı 8249 (11/POC-001442)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas polo Goberno galego e as que vai implementar a Consellería do Mar
para evitar a situación que está a padecer a frota palangreira galega na actualidade a consecuencia
da acumulación de marraxo sen comercializar, así como a valoración que fai da limitación estable-
cida para as capturas do marraxo 31761

ı 8250 (11/POC-001443)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
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Sobre a opinión do Goberno galego referida á resposta que lles dá ás necesidades do sector do
mar o actual funcionamento do Instituto Tecnolóxico para o Control do Medio Mariño de Galicia, a
valoración que fai da detección de toxina nos bancos marisqueiros de Noia pola confraría na última
fin de semana do mes de setembro e as súas intencións respecto da ampliación dos servizos do
Intecmar ás fins de semana e festivos 31765

ı 8251 (11/POC-001444)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ao carácter vinculante e/ou preceptivo que posúe o
informe emitido pola Comisión Galega da Competencia na tramitación da norma reguladora da
pesqueira do xurelo, así como a incidencia que tería unha norma deste tipo na súa sustentabilidade
social, ambiental e económica, e a valoración que fai da autorregulación que vén mantendo a frota
pertencente á Asociación de Armadores do Cerco de Galicia 31769

ı 8252 (11/POC-001445)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego da situación existente no Servizo de Gardacostas de
Galicia, a valoración que fai do grao de cumprimento pola empresa Babcock España das cláusulas
do contrato para a operación e o mantemento dos helicópteros e a súa opinión en relación coas
melloras que supuxo a privatización do servizo, así como as súas previsións respecto da súa recu-
peración e xestión pública 31773

ı 8253 (11/POC-001446)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á necesidade de compensar economicamente o sector
marisqueiro e a confraría da Coruña mentres duren as obras de dragaxe da ría do Burgo e as súas
intencións respecto da realización das actuacións precisas para ese fin 31778

ı 8254 (11/POC-001447)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do sistema que está a utilizar para a distribución entre
as embarcacións do cerco de Galicia das cinco licenzas para faenaren simultánea e semanalmente
nas augas interiores do País Vasco, e as súas intencións respecto do deseño e da aprobación, de
acordo co sector, dun novo sistema para ese fin 31782

ı 8255 (11/POC-001448)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e Pérez Fernández, Rosana
Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría 31786
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ı 8257 (11/POC-001449)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e Pérez Fernández, Rosana
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á execución no ano 2021 das obras para a crea-
ción do porto compartido mixto de Corcubión, o estado de tramitación do proxecto e a súa opi-
nión respecto do impacto que vai ter nas infraestruturas portuarias, así como no resto do concello
e da comarca 31790

ı 8261 (11/POC-001450)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da elaboración dun protocolo de evacuación de
todas as persoas positivas en covid-19 residentes nos centros de atención residencial para evitar a
propagación do virus, así como sobre a achega dos datos da súa incidencia neles 31794

ı 8266 (11/POC-001452)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pérez López, Noelia e 7 máis
Sobre as actuacións previstas pola Secretaría Xeral para o Deporte para mellorar as infraes-
truturas e os equipamentos deportivos na provincia de Ourense e, en particular, no concello
de Ourense 31796

ı 8267 (11/POC-001453)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación coas denuncias referidas
ao posible incumprimento das cláusulas do contrato para a prestación dos servizos de opera-
ción e mantemento dos helicópteros do Servizo de Gardacostas de Galicia pola empresa adxu-
dicataria e as súas previsións respecto do inicio das necesarias para recuperar a súa xestión
pública 31799

ı 8268 (11/POC-001454)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do actual modelo de centros residenciais para maio-
res, o número de prazas públicas existentes e a garantía dos servizos e dereitos das persoas
usuarias, así como as súas previsións referidas á súa modificación para garantir o dereito a unha
vellez digna 31803

ı 8269 (11/POC-001455)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ao impacto que tería no déficit de prazas existente o
peche en Galicia dos centros de día da Cruz Vermella, así como as actuacións e as medidas previstas
ao respecto 31806
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ı 8270 (11/POC-001456)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o estado en que se atopa o proxecto de construción dun novo centro de saúde no concello
de Antas de Ulla, o calendario e investimento previsto polo Goberno galego para a súa execución
e mais o prazo estimado para a súa posta en funcionamento 31809

ı 8271 (11/POC-001457)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla
Sobre o número de persoas que se atopan na actualidade en Galicia na listaxe de espera para percibir
unha prestación de dependencia, o cumprimento por parte do Goberno galego dos prazos legalmente
establecidos para a tramitación dos expedientes e as medidas previstas ao respecto 31812
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1. Procedementos parlamentarios

1.3. Procedementos de control e impulso
1.3.8. Procedementos de control económico e orzamentario 
1.3.8.1. Informes anuais de fiscalización das contas do sector público de Galicia

Aprobación da Conta xeral da Comunidade Autónoma de Galicia correspondente ao exercicio
de 2017 e das propostas de resolución

O Pleno do Parlamento, na sesión do 10 de novembro de 2020, adoptou os seguintes acordos:

- 52969 (10/ICON-000004)
Consello de Contas de Galicia
Informes de fiscalización do sector público de Galicia
BOPG núm. 5, do 20.08.2020
Informe da Ponencia publicado no BOPG núm. 33, do 21.10.2020
Ditame e propostas de resolución publicadas no BOPG núm. 37, do 29.10.2020

Ditame

Apróbase a Conta Xeral da Comunidade Autónoma de Galicia correspondente ao exercicio 2017,
por 73 votos a favor, ningún voto en contra e ningunha abstención.

Propostas de resolución aprobadas

— Proposta de resolución núm. 2 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a continuar dando cumprimento efectivo ás reco-
mendacións realizadas polo Consello de Contas de Galicia nos seus informes de fiscalización.

Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 3 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia e as entidades locais a avanzar decididamente na
prevención da corrupción de acordo coas recomendacións emitidas polo Consello de Contas de
Galicia

Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 4 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a aproveitar a reforma da lexislación en materia
de réxime orzamentario, operada a través do artigo 9 da Lei 7/2019, do 23 de decembro, de medi-
das fiscais e administrativas, para incluír na próxima rendición da Conta Xeral unha memoria cun
contido máis axustado ás recomendacións do Consello de Contas.
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Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 5 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a continuar mellorando o investimento per cápita
en sanidade e a mantelo por riba da media española, así como a manter Galicia entre as comunidade
autónomas que maior porcentaxe do seu PIB dedican á sanidade pública, tal e como, tanto o Consello
de Contas como o Ministerio de Sanidade, nos seus informes, acreditan que fixo no exercicio 2017.

Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 6 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a manter o control sobre o gasto do Sergas en ac-
tividade concertada con medios alleos, mantendo o gasto real neste concepto, en todo caso, por
debaixo do 6 % do total do gasto real do Sergas, tal e como o Consello de Contas acredita, nos seus
informes, que leva acontecendo desde 2009.

Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 7 do G. P. Popular de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a completar a adaptación dos contratos de pres-
tación de servizos sanitarios á nova lexislación en materia de contratos, estendendo os acordos
marco de prestación sanitaria que xa foron formalizados nos últimos anos en varias áreas sanitarias
ata acadar a cobertura do total do territorio galego, así como a mellorar o control interno destes
contratos e dos concertos singulares, como o do hospital Povisa, a través dos novos servizos admi-
nistrativos de control creados na nova estrutura orgánica do Sergas, aprobada mediante o Decreto
137/2019, co fin de facer seguimento da execución destes contratos, identificar aspectos de mellora
e analizar as reclamacións presentadas.

Aprobada por 41 votos a favor, 32 votos en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 1 transaccionada do G. P. do Bloque Nacionalista Galego

O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a avanzar no compromiso de cumprimento das reco-
mendacións contidas nos informes de fiscalización do sector público de Galicia que conteñen a fis-
calización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma de 2017.

Aprobada por 73 votos a favor, ningún voto en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm.14 transaccionada do G. P. do Bloque Nacionalista Galego

O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a cumprir as recomendacións pendentes que se rei-
teran no último Informe de fiscalización dos Fondos de Compensación Interterritorial (Exercicio
2017) e que xa se incluían no anterior.
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Aprobada por 73 votos a favor, ningún voto en contra e ningunha abstención.

— Proposta de resolución núm. 23 transaccionada do G. P. dos Socialistas de Galicia

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a coordinarse coas deputacións provinciais para
reforzar as medidas de coordinación e información coas entidades locais, coa finalidade de incre-
mentar a súa participación no financiamento de proxectos no marco europeo, nomeadamente da-
queles concellos con menores posibilidades por falta de medios materiais ou humanos.

Aprobada por 73 votos a favor, ningún voto en contra e ningunha abstención.

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2021
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 26 de xaneiro de 2021, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación

- 8633 (11/POC-001596)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana e Presas Bergantiños, Noa
Sobre a política que ten pensado levar a cabo a Xunta de Galicia, durante esta lexislatura, en materia
de política da paisaxe e os beneficios que ten reportado á protección da paisaxe galega as guías de
integración paisaxística elaboradas pola Xunta de Galicia nestes anos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8634 (11/POC-001597)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre os traballos desenvolvidos e que ten previsto desenvolver o Observatorio da Vivenda de Ga-
licia 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8636 (11/POC-001598)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre os beneficios que reportará á cidadanía galega a posta en marcha da Plataforma Urbanística
Dixital de Galicia 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 8692 (11/POC-001610)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre as vantaxes que suporá para a competitividade de Galicia o censo de solo empresarial que
a Xunta ten proxectado poñer en marcha proximamente 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8707 (11/POC-001614)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis
Sobre as actuacións que está a impulsar a Xunta de Galicia, no marco das súas competencias, ten-
dentes a poñer freo ao fenómeno da ocupación ilegal de vivendas en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8939 (11/POC-001681)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a planificación do Goberno galego para a vacinación fronte á covid-19 das traballadoras
e persoas usuarias do servizo de axuda no fogar, así como para a dos centros de día e disca-
pacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 8015 (11/POC-001371)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Carballo Páez, Ramón e 13 máis
Sobre a evolución e as vantaxes das obras de impulso do novo barrio da Residencia en Lugo, con-
cretamente sobre a posta en marcha da nova oficina de emprego e formación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8016 (11/POC-001372)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre os medios previstos para difundir o tríptico dirixido a autónomos, micropemes e pemes
que desenvolve as actuacións necesarias no caso de contaxio de SARS-CoV-2, os contidos desa
guía e outras iniciativas semellantes desenvolvidas polo Instituto de Seguridade e Saúde Laboral
de Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8017 (11/POC-001373)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as accións do Goberno galego para favorecer a promoción do emprego e a inserción no mer-
cado de traballo mediante a creación de unidades formativas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 8018 (11/POC-001374)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as accións do Goberno galego para favorecer a promoción do emprego e a inserción no mer-
cado de traballo mediante a creación de unidades formativas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8019 (11/POC-001375)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as características principais da nova convocatoria de axudas para a contratación de axentes
para o emprendemento e a creación de emprego, os criterios empregados nela e a valoración do
funcionamento dos axentes de emprego
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8020 (11/POC-001376)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 7 máis
Sobre as medidas que tratará de realizar a Axencia de Emprego Galicia 2021, os recursos públicos
que se mobilizarán para levalas a adiante e cales son os seus beneficiarios inmediatos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8021 (11/POC-001377)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre os principais resultados da macroenquisa sobre a violencia de xénero realizada no ano 2020
pola Xunta de Galicia e as medidas previstas polo Goberno galego para mellorar a concienciación
sobre a violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8022 (11/POC-001378)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre os resultados conseguidos ata a data coa aplicación da Lei 12/2016, para a prevención e tra-
tamento integral da violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8023 (11/POC-001379)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre as medidas da Xunta de Galicia para formar o persoal empregado público en materia de igualdade
e prevención da violencia de xénero, mellorando a atención ás vítimas e contribuíndo á súa prevención
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8024 (11/POC-001380)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
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Sobre as medidas especiais desenvolvidas pola Xunta de Galicia durante o estado de alarma para
garantir a atención e prevención das vítimas de violencia de xénero
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8025 (11/POC-001381)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 6 máis
Sobre as iniciativas desenvolvidas polo Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia relacio-
nadas coa prevención de riscos laborais e a pandemia de covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8038 (11/POC-001382)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre os efectos do proxecto de acondicionamento e mellora da conectividade das marxes do río
Xares ao seu paso polos núcleos de Xares, Ponte e Baños, na Veiga, en distintos elementos patri-
moniais, incluíndo edificios relixiosos, núcleos de interese etnográfico, castros, mámoas e reitorais
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 8041 (11/POC-001383)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre a cantidade de inspeccións a residencias de maiores que se levaron a cabo desde a declara-
ción de emerxencia sanitaria e o resultado delas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8043 (11/POC-001384)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre as medidas do Plan de recuperación social de Galicia relativas á área de mellora dos centros
de servizos sociais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8045 (11/POC-001385)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o programa intensivo de auditorías do cumprimento dos protocolos fronte á covid-19 nos
centros sociosanitarios anunciado pola conselleira de Política Social o pasado 27 de novembro
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8047 (11/POC-001386)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 7 máis
Sobre as circunstancias que aconsellan elaborar un estudo sobre o sistema de depuración na
parroquia de San Miguel de Reinante, en Barreiros, a resposta do Concello de Barreiros aos
ofrecementos da Xunta de Galicia de apoio técnico e financeiro e outras actuacións previstas

XI lexislatura. Número 85. 29 de xaneiro de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

31567

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


polo Goberno galego en relación coa competencia municipal de abastecemento ou saneamento
de auga
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8050 (11/POC-001389)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a situación da covid-19 na área metropolitana da Coruña en relación coa planificación para
deter a cadea de contaxios, a existencia de transmisión comunitaria, o persoal que realiza os ras-
trexos, os datos obtidas da investigación das augas residuais da Coruña e a posible realización de
probas masivas de detección do SARS-CoV-2
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8051 (11/POC-001390)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a posta en marcha dun plan de atención primaria no que se recollan os recursos orzamentarios,
materiais e humanos para reverter as políticas de recortes e privatización da sanidade pública galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8055 (11/POC-001393)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre a realización polo Goberno galego de probas masivas á poboación galega para detectar a
presenza de covid-19, así como o deseño de estratexias de actuación, tanto de illamento como de
protección, e necesidades de recursos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8056 (11/POC-001394)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre o estado actual do proceso de elaboración do Inventario forestal continuo de Galicia
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 8057 (11/POC-001395)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre a realización pola Consellería do Medio Rural dun estudo do proxecto de real decreto polo
que se establecen as normas para a nutrición de solos agrarios e a presentación de alegacións
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 8058 (11/POC-001396)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Candia López, María Elena e 6 máis
Sobre os beneficios que supoñerá para os gandeiros a implantación dun centro para o impulso da
economía circular
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 8061 (11/POC-001397)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia da situación do sector eólico en Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 8071 (11/POC-001400)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre as medidas de apoio económico específico que vai impulsar a Xunta de Galicia para os sec-
tores máis afectados pola evolución epidemiolóxica e pola situación económica previa no concello
de Ourense e na súa contorna
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 8081 (11/POC-001404)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego en relación coa posta en marcha de medidas
tendentes á prevención e loita contra a corrupción na Administración autonómica galega
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8082 (11/POC-001405)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego tendentes a poñer fin á expansión incontro-
lada e acelerada da superficie dedicada a plantación de eucalipto en Galicia e a diversificar as es-
pecies presentes nos nosos montes
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8083 (11/POC-001406)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración polo Goberno galego en relación con que a Administración autonómica debe
mellorar a avaliación da eficacia e da eficiencia das políticas públicas ante a situación de restrición
financeira que impón a actual situación económica
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8084 (11/POC-001407)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a presentación por parte da Sra. Mato da correspondente declaración ante a Oficina de In-
compatibilidades e Boas Prácticas da Xunta de Galicia con carácter previo á súa incorporación á
empresa Greenalia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8085 (11/POC-001408)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
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Sobre as medidas adoptadas ou que vai adoptar a Xunta de Galicia destinadas a recuperar a cali-
dade das augas do río Eume, tanto dende o punto de vista ecolóxico como para o seu consumo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8086 (11/POC-001409)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego tendentes a minimizar o impacto ambiental
na implantación de parques eólicos en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8087 (11/POC-001410)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia tendentes á rexeneración integral e recuperación da acti-
vidade marisqueira na ría de Ferrol
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8088 (11/POC-001411)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a valoración polo Goberno galego dos feitos relatados pola Fiscalía sobre a actual delegada
da Xunta de Galicia en Pontevedra
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8089 (11/POC-001412)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre a opinión polo Goberno galego en relación coa investigación pola Audiencia Nacional do co-
ñecido como caso Kitchen
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8090 (11/POC-001413)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre a implantación polo Goberno galego dun plan integral de rexeneración das rías e dos ríos de
Galicia para esta lexislatura 2020-2024, así como a mellora das EDAR existentes e dos procesos de
tratamento e xestión das verteduras das augas residuais
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8107 (11/POC-001418)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia da situación económica de Galicia nesta nova vaga de gro-
mos e das previsións macroeconómicas referentes ao balance dos anos 2020 e 2021
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos
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- 8113 (11/POC-001419)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a situación do centro de traballo da empresa Siemens-Gamesa no concello das Somozas
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 8122 (11/POC-001420)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a aparición de contaxios nas instalacións hospitalarias da área sanitaria de Ferrol e as medi-
das que se van adoptar para a planificación da prevención de riscos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8158 (11/POC-001421)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a planificación polo Goberno galego dunha proposta académica tendente á ampliación, por unha
banda, da oferta formativa nos conservatorios dependentes da Consellería de Educación, Cultura e Uni-
versidade de gaita de fol e, pola outra, á creación de estudos musicais de posgrao nas universidades
galegas ou nos conservatorios superiores que dean acceso a programas de doutoramento en música
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 8163 (11/POC-001422)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre a actuación pola Xunta de Galicia para a realización dalgunha acción de control de legalidade
sobre os procedementos de contratación administrativa da Deputación Provincial de Ourense
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8173 (11/POC-001423)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as medidas que se van tomar para activar a atención presencial en atención primaria, posi-
bles medidas para mellorala como as contratacións de persoal e o aumento do orzamento e as
consecuencias das restricións aos centros de saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8186 (11/POC-001425)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre o grao de execución do Plan estratéxico do Xacobeo 2021, elaborado pola Xunta de Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 8194 (11/POC-001426)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
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Sobre as actuacións, detalladas por provincias, da Xunta de Galicia nas que se investiron os 105 mi-
llóns de euros do plan de investimentos recollido dentro do Plan estratéxico Xacobeo 2021
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 8209 (11/POC-001427)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as medidas de apoio promovidas e previstas pola Xunta de Galicia para garantir e reactivar
a supervivencia do pequeno e mediado comercio
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 8216 (11/POC-001428)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de prorrogar a renovación de oficio
das demandas de emprego mentres existan medidas restritivas da mobilidade ou de acceso aos
edificios administrativos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8228 (11/POC-001432)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre as xestións realizadas pola Xunta de Galicia desde o ano 2010 para a modificación da planta
e demarcación xudicial co fin de posibilitar a creación dun xulgado de primeira instancia e instrución
na Mariña oriental con sede en Ribadeo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 8234 (11/POC-001433)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo e, se é o caso, as previstas polo Goberno galego para
facer respectar o desenvolvemento propio do dereito civil de Galicia no que atinxe aos pactos su-
cesorios
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 8240 (11/POC-001434)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis
Sobre as actuacións ou xestións realizadas ou que está a realizar o Goberno galego en relación co
posible impacto do proxecto de instalación dunha central hidroeléctrica reversible promovido por
Naturgy nos aproveitamentos dos ríos Salas e Limia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8242 (11/POC-001435)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
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Sobre o risco de zoonose que supón a rabia en Galicia na actualidade e as medidas de saúde pública
valoradas polo Goberno galego para a detección precoz das zoonoses de prevalencia crecente
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8243 (11/POC-001436)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo o Goberno galego en relación coas carencias de persoal
sanitario e as demandas de construción dun novo centro de saúde no concello do Grove
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8244 (11/POC-001437)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre o plan de continxencia previsto pola Xunta de Galicia para evitar a saturación dos servizos
sanitarios nos vindeiros meses, a consecuencia da covid-19, así como os gromos de gripe e enfer-
midades respiratorias estacionais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8245 (11/POC-001438)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Carreira Pazos, Iria
Sobre as previsións do Sergas referidas ao restablecemento da atención presencial nos consultorios
médicos de Paradela, no concello de Meis, e de Vilaxoán, no concello de Vilagarcía de Arousa, así
como da atención pediátrica no de Meis, e sobre a súa opinión respecto da calidade da atención
sanitaria que estes están prestando
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8246 (11/POC-001439)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para solucionar a situación
que están a padecer os traballadores do mar da Costa da Morte como consecuencia de non subs-
tituír a baixa do facultativo no Centro Local de Sanidade Marítima de Corcubión, e para evitar o
peche e reforzar o cadro de persoal dese centro, así como o de Muros
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8247 (11/POC-001440)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo ou previstas polo Goberno galego para evitarlles aos traballa-
dores do mar que teñan que facer en centros privados os cursos de mantemento da competencia
dirixidos á renovación ou á obtención do certificado de suficiencia, así como o seu custo, e as que
vai desenvolver para que este poida ser público e gratuíto no ano 2021
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 8248 (11/POC-001441)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Fernández Alfonzo, Ramón
Sobre a valoración que fai a Consellería do Mar da evolución do sector marisqueiro nos últimos dez
anos e da situación do marisqueo na ría de Ferrol, as actuacións levadas a cabo para garantir a produ-
ción marisqueira e as rendas das persoas mariscadoras, así como as previstas para garantir o mante-
mento dos actuais postos de traballo e a viabilidade das confrarías e reverter a actual situación
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8249 (11/POC-001442)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas polo Goberno galego e as que vai implementar a Consellería do Mar
para evitar a situación que está a padecer a frota palangreira galega na actualidade a consecuencia
da acumulación de marraxo sen comercializar, así como a valoración que fai da limitación estable-
cida para as capturas do marraxo
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8250 (11/POC-001443)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á resposta que lles dá ás necesidades do sector do
mar o actual funcionamento do Instituto Tecnolóxico para o Control do Medio Mariño de Galicia, a
valoración que fai da detección de toxina nos bancos marisqueiros de Noia pola confraría na última
fin de semana do mes de setembro e as súas intencións respecto da ampliación dos servizos do
Intecmar ás fins de semana e festivos
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8251 (11/POC-001444)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ao carácter vinculante e/ou preceptivo que posúe o
informe emitido pola Comisión Galega da Competencia na tramitación da norma reguladora da
pesqueira do xurelo, así como a incidencia que tería unha norma deste tipo na súa sustentabilidade
social, ambiental e económica, e a valoración que fai da autorregulación que vén mantendo a frota
pertencente á Asociación de Armadores do Cerco de Galicia
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8252 (11/POC-001445)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego da situación existente no Servizo de Gardacostas de Galicia,
a valoración que fai do grao de cumprimento pola empresa Babcock España das cláusulas do contrato
para a operación e o mantemento dos helicópteros e a súa opinión en relación coas melloras que supuxo
a privatización do servizo, así como as súas previsións respecto da súa recuperación e xestión pública
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

XI lexislatura. Número 85. 29 de xaneiro de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

31574

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


- 8253 (11/POC-001446)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á necesidade de compensar economicamente o sector
marisqueiro e a confraría da Coruña mentres duren as obras de dragaxe da ría do Burgo e as súas
intencións respecto da realización das actuacións precisas para ese fin
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8254 (11/POC-001447)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do sistema que está a utilizar para a distribución entre
as embarcacións do cerco de Galicia das cinco licenzas para faenaren simultánea e semanalmente
nas augas interiores do País Vasco, e as súas intencións respecto do deseño e da aprobación, de
acordo co sector, dun novo sistema para ese fin
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8255 (11/POC-001448)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e Pérez Fernández, Rosana
Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8257 (11/POC-001449)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e Pérez Fernández, Rosana
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á execución no ano 2021 das obras para a creación
do porto compartido mixto de Corcubión, o estado de tramitación do proxecto e a súa opinión respecto
do impacto que vai ter nas infraestruturas portuarias, así como no resto do concello e da comarca
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8261 (11/POC-001450)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da elaboración dun protocolo de evacuación de
todas as persoas positivas en covid-19 residentes nos centros de atención residencial para evitar a
propagación do virus, así como sobre a achega dos datos da súa incidencia neles
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8266 (11/POC-001452)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pérez López, Noelia e 7 máis
Sobre as actuacións previstas pola Secretaría Xeral para o Deporte para mellorar as infraestruturas
e os equipamentos deportivos na provincia de Ourense e, en particular, no concello de Ourense
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 8267 (11/POC-001453)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación coas denuncias referidas ao
posible incumprimento das cláusulas do contrato para a prestación dos servizos de operación e
mantemento dos helicópteros do Servizo de Gardacostas de Galicia pola empresa adxudicataria e
as súas previsións respecto do inicio das necesarias para recuperar a súa xestión pública
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 8268 (11/POC-001454)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do actual modelo de centros residenciais para maiores,
o número de prazas públicas existentes e a garantía dos servizos e dereitos das persoas usuarias,
así como as súas previsións referidas á súa modificación para garantir o dereito a unha vellez digna
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8269 (11/POC-001455)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ao impacto que tería no déficit de prazas existente o
peche en Galicia dos centros de día da Cruz Vermella, así como as actuacións e as medidas previstas
ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8270 (11/POC-001456)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o estado en que se atopa o proxecto de construción dun novo centro de saúde no concello
de Antas de Ulla, o calendario e investimento previsto polo Goberno galego para a súa execución
e mais o prazo estimado para a súa posta en funcionamento
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 8271 (11/POC-001457)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla
Sobre o número de persoas que se atopan na actualidade en Galicia na listaxe de espera para per-
cibir unha prestación de dependencia, o cumprimento por parte do Goberno galego dos prazos le-
galmente establecidos para a tramitación dos expedientes e as medidas previstas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

Santiago de Compostela, 26 de xaneiro de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
Á Mesa do Parlamento 

 
Marisol Díaz Mouteira, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Rubén Lorenzo Gómez e Marta Nóvoa Iglesias, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto nos artigos 152, 98 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan, 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo trámite 

de urxencia. 
 

 Xustificación da Urxencia:  

 
 
A urxencia ven motivada, pola necesidade que o Goberno galego, explique canto antes 
en sede parlamentaria a valoración sobre este tema. 
 
Nos primeiros anos de goberno do presidente Feijóo impulsáronse instrumentos 
esenciais para a ordenación da nosa terra como as Directrices de Ordenación do 
Territorio ou o Plan do Litoral.  
 
No ano 2011 presentouse a primeira Estratexia da paisaxe galega, iniciando un camiño 
de enfocar tamén o reto da ordenación territorial dende a vertente paisaxística. Esa 
Estratexia foi actualizada por primeira vez en 2014 e dous anos despois tivo un avance 
cualitativo coa aprobación do Decreto 119/2016, do 28 de xullo, polo que se aproba o 
Catálogo das paisaxes de Galicia. A raíz da entrada en vigor deste decreto elaborouse 
a segunda actualización da Estratexia da Paisaxe, vixente desde 2017. 
 
 Paralelamente, o goberno galego, a través do Instituto de Estudos do Territorio, foi 
aprobando numerosas guías de boas prácticas para mellorar a integración paisaxística 
das infraestruturas e actividades. A primeira guía, xa en 2012, foi a que definiu a 
metodoloxía de elaboración dos estudos de impacto e integración paisaxística.  
 
Posteriormente viron a luz guías sectoriais como as de establecementos de acuicultura 
litoral (2013), núcleos rurais (2013), sistemas praia-duna (2014), valados (2017), cores 
e materiais (2017) e paisaxe urbana (2019). Hoxe, a Xunta está rematar a tramitación 
das Directrices da Paisaxe, que remataron o seu prazo de exposición pública o pasado 
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3 de decembro e que posteriormente serán avaliadas polo recentemente creado 
Consello Asesor da Paisaxe de Galicia. En 2018 tamén botou a andar no sistema 
universitario galego o primeiro Grao interuniversitario en materia de Paisaxe, o que 
avanza un futuro esperanzador para o avance destas políticas.  
 
Por outra banda, a Xunta aprobou un regulamento da Lei da paisaxe e está a avanzar 
na concreción dos primeiros pactos pola paisaxe, instrumentos que tiveron o seu 
primeiro exemplo no tramitado co concello de Cerdedo-Cotobade para os meandros do 
Lérez e que continuará co pacto pola paisaxe inserido no plan especial para a Ribeira 
Sacra.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta 
oral para a súa resposta en Comisión polo trámite de urxencia: 
 
1- Cales serán os principais avances en materia de política da paisaxe que 

completará a Xunta nesta lexislatura?  
2- Que beneficios teñen reportado á protección da paisaxe galega as guías de 
integración paisaxística que ten elaborado a Xunta de Galicia nestes anos? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 20 de Xaneiro de 2021  
 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 20/01/2021 18:27:12 

 
Diego Calvo Pouso na data 20/01/2021 18:29:39 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 20/01/2021 18:29:52 

 
Ramón Carballo Páez na data 20/01/2021 18:30:07 
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José Manuel Balseiro Orol  na data 20/01/2021 18:30:27 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 20/01/2021 18:30:45 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 20/01/2021 18:30:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Marisol Díaz Mouteira, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Rubén Lorenzo Gómez e Marta Nóvoa Iglesias, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto nos artigos 152, 98 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan, 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo trámite 

de urxencia. 
 

 Xustificación da Urxencia:  

 

A urxencia ven motivada, pola necesidade que o Goberno galego, explique canto antes 
en sede parlamentaria a valoración sobre este tema. 
 
En decembro do 2017 a Consellería de Infraestruturas e Vivenda presentou 
publicamente o observatorio da Vivenda de Galicia (OVG), destinado a servir de apoio 
aos axentes públicos e privados que interveñen neste sector. Un espazo de 
intercambio de información, propostas e comunicación do sector.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta 
oral polo trámite de urxencia: 
 
 -Que traballos desenvolve ou vai desenvolver o Observatorio da Vivenda de Galicia? 

 
Santiago de Compostela, 20 de Xaneiro de 2021. 
 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 20/01/2021 18:24:57 
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Diego Calvo Pouso na data 20/01/2021 18:25:09 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 20/01/2021 18:25:23 

 
Ramón Carballo Páez na data 20/01/2021 18:25:39 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 20/01/2021 18:25:51 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 20/01/2021 18:26:15 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 20/01/2021 18:26:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Marisol Díaz Mouteira, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Rubén Lorenzo Gómez e Marta Nóvoa Iglesias, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto nos artigos 152, 98 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan, 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo trámite 

de urxencia. 
 

 Xustificación da Urxencia:  

 
A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Goberno Galego explique canto 
antes a súa posición sobre un tema de gran interese na nosa Comunidade Autónoma. 
 
O fai uns meses o Goberno galego asinou xunto ao Colexio Oficial de Arquitectos de 
Galicia, un convenio de colaboración para impulsar a tramitación en liña en materia 
urbanística que sente as bases da que será a Plataforma Urbanística Dixital.  
 
Segundo ten explicado o executivo autonómico, coa Plataforma permitirase a 
integración dos instrumentos de planeamento urbanístico, o que implicará a xestión de 
expedientes e a tramitación urbanística conxunta cos concellos, ademais de favorecer 
a participación pública desde a propia plataforma. 
 
 Deste xeito, cando un concello inicie a tramitación poderá facelo directamente desde 
esta ferramenta e de xeito dixital, o que habilitará a iniciar a información pública ou o 
seguimento do procedemento. Por outra banda, esta Plataforma ten como obxectivo 
mellorar a coordinación entre as diferentes administracións implicadas nestes 
procesos. Ao mesmo tempo promove a redución de trámites en papel; xa que non será 
necesario presentar a documentación en papel, o que supón un aforro e unha mediada 
a prol do coidado do medio ambiente. 
 
 Dentro do programa electoral co que o Partido Popular de Galicia obtivo a confianza 
maioritaria da cidadanía galega no pasado mes de xullo atopábase o compromiso de 
“Posta en marcha da Plataforma Urbanística Dixital de Galicia, que facilitará a 

participación cidadá nos procedementos de tramitación dos instrumentos de 
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planeamento urbanístico, ao dar acceso público e ordenado a toda a documentación 
destes proxectos”.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta 
Oral en Comisión:  
 
Que vantaxes reportará á cidadanía galega a posta en marcha da Plataforma 
Urbanística Dixital de Galicia? 
 
 
Santiago de Compostela, 20 de Xaneiro de 2021  
 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 20/01/2021 18:34:59 

 
Diego Calvo Pouso na data 20/01/2021 18:35:13 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 20/01/2021 18:35:29 

 
Ramón Carballo Páez na data 20/01/2021 18:35:47 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 20/01/2021 18:36:12 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 20/01/2021 18:36:24 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 20/01/2021 18:36:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Marisol Díaz Mouteira, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Rubén Lorenzo Gómez e Marta Nóvoa Iglesias, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto nos artigos 152, 98 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan, 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo trámite 

de urxencia. 
 

Xustificación da Urxencia:  

 

A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Goberno Galego explique canto 
antes a súa posición sobre un tema de gran interese na nosa Comunidade Autónoma 

 
Na última década, unha das principais liñas de actuación do Goberno galego, así como 
da maioría parlamentaria que o sustenta, foi o desenvolvemento da industria e a 
creación de emprego. Neste sentido, traballouse para crear un marco normativo e 
unhas condicións para que Galicia sexa un territorio atractivo para a captación e 
crecemento de empresas.  
 
Na lexislatura anterior, o Parlamento galego aprobou a Lei 5/2017, do 19 de outubro, 
de fomento da implantación de iniciativas empresariais en Galicia, entre cuxos eixos 
fundamentais se atopaba a dotación do solo necesario para a radicación e ampliación 
de proxectos industriais na nosa comunidade.  
 
Co ánimo de axustar a execución de solo empresarial á demanda real existente, a 
referida Lei, entre outras medidas, crea o censo de solo empresarial de Galicia como 
rexistro público de natureza administrativa. 
 
Segundo ten explicado o Goberno autonómico, este rexistro ten como finalidade 
coñecer o solo realmente dispoñible e o grao de ocupación das áreas empresariais 
existentes na Comunidade Autónoma, co obxecto de que sexa un instrumento de 
avaliación, planificación e actualización do solo empresarial de Galicia 
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Para tales efectos, no censo de solo empresarial de Galicia inscribiranse todas as 
áreas empresariais que teñan parcelas dispoñibles para a súa comercialización, así 
como as áreas previstas para o seu inmediato desenvolvemento.  
 
Dentro do programa electoral co que o Partido Popular de Galicia obtivo a confianza 
maioritaria da cidadanía galega que votou nas recentes eleccións autonómicas, 
recollíase o compromiso expreso de “Posta en funcionamento do censo do solo 
empresarial de Galicia que ten como finalidade coñecer o espazo realmente dispoñible 
e o grao de ocupación das áreas empresariais existentes na Comunidade Autónoma”. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta 
Oral en Comisión:  
 
Que vantaxes suporá para a competitividade de Galicia o censo de solo empresarial 
que a Xunta ten proxectado poñer en marcha proximamente? 
 
Santiago de Compostela, 21 de Xaneiro de 2021  
 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 21/01/2021 11:02:56 

 
Diego Calvo Pouso na data 21/01/2021 11:03:09 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 21/01/2021 11:03:21 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/01/2021 11:03:35 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/01/2021 11:04:18 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/01/2021 11:04:50 
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Marta Nóvoa Iglesias na data 21/01/2021 11:05:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Marisol Díaz Mouteira, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Rubén Lorenzo Gómez e Marta Nóvoa Iglesias, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan, ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo trámite de urxencia. 
 

 A Xunta de Galicia ten trasladado ao Goberno central en diversas ocasións a 
necesidade de que, no marco das súas competencias, interveña de xeito decidido e 
eficaz para poñer fin á ocupación ilegal de vivendas, unha actividade ante a que é 
precisa unha resposta firme, contundente e rápida.  
 

A ocupación é, sen dúbida algunha, un problema que xera inseguridade xurídica para 
os lexítimos propietarios de vivendas, conflitos de convivencia nas comunidades de 
veciños, alarma social nos barrios e inquedanza no conxunto da cidadanía.  
 
Unha inquedanza e unha alarma social que se incrementa ante a posición do Goberno 
central, instalado no “negacionismo” da realidade constatable que supón a ocupación 

ilegal de vivendas e ante a que se considera imprescindible unha modificación da 
lexislación vixente.  
 
Unha forma de facer política que valida a ocupación de vivendas e axuda a que 
evolucione este fenómeno, representado inicialmente polo movemento antisistema pero 
hoxe tamén transformado nun negocio ilícito por parte da delincuencia organizada, 
cunha clara minoría de persoas en risco de exclusión social.  
 
E mentres o goberno do PSOE e Podemos falan de “bulos” e “lendas urbanas”, a 

Fiscalía Xeral do Estado, logo da iniciativa adoptada con anterioridade polas fiscalías 
superiores doutras comunidades, ditou unha instrución na que ordena a todos os fiscais 
actuar con maior rapidez diante da ocupación, actividade que entende que xera 
“especial preocupación social” e “innegable sensación de inseguridade na cidadanía”, 

ademais de indefensión nos lexítimos donos da vivenda ocupada e problemas na 
contorna. 
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É dicir, a ocupación non é unha cuestión de números, é un problema real para as 
persoas ou familias que o sofren pero que tamén xera graves problemas de 
convivencia e seguridade no entorno máis inmediato.  
 
Tendo en conta esta situación, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta 
en Comisión:  
 
Que accións está a impulsar a Xunta de Galicia, no marco das súas competencias, 
para poñer freo ao fenómeno da ocupación ilegal de vivendas en Galicia? 
 
Santiago de Compostela, 20 de xaneiro 2021 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 21/01/2021 11:20:47 

 
Diego Calvo Pouso na data 21/01/2021 11:21:03 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 21/01/2021 11:21:16 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/01/2021 11:21:29 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/01/2021 11:21:42 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/01/2021 11:21:51 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 21/01/2021 11:22:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª polo trámite de urxencia, sobre o 

desenvolvemento da campaña de vacinación do persoal do Servizo de Axuda no Fogar, 

os centros de discapacidade, centros de día e outros servizos sociais. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

Debido á grave situación epidemiolóxica existente en Galiza, a vulnerabilidade 

das persoas usuarias así como a situación de risco á que están expostas as traballadoras 

do SAF e outros servizos sociais de axuda á dependencia. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A finais de 2020 comezou a campaña de vacinación fronte á COVID19, apenas 

dez meses despois de declararse a pandemia. Un fito histórico e científico que permitirá 

inmunizar a poboación. 

As autoridades sanitarias, a través do Plan de vacinación, fixaron alén dun 

procedemento, grupos de poboación para desenvolvelo de maneira ordenada. As 

primeiras persoas en recibir as doses foron as persoas usuarias e traballadoras das 

residencias de maiores, a seguir polo persoal sanitario que traballa na primeira liña 

fronte ao virus. 
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Segundo informou o Ministerio de sanidade e tal e como consta no Plan estatal 

de vacinación, as persoas consideradas grandes dependentes (grao III) e as persoas que 

as coidan nos seus fogares tamén están incluídas na primeira fase de vacinación (grupo 

4) porén, non se especifica cando serán vacinadas e, en ningún caso, aparece recollido 

como un grupo en si propio o persoal do Servizo de Axuda no Fogar (SAF). 

Cómpre lembrar que en Galiza o SAF presta servizo a máis de 24.000 persoas 

sendo un dos servizos sociais con máis usuarias e usuarios. As súas traballadoras, 

persoal sociosanitario como categoría profesional, tamén se enfronta á COVID19 en 

primeira liña aínda que non sexa nun centro senón no fogar das persoas dependentes. 

O mesmo acontece con outros servizos sociais como os centros de día e centros 

de discapacidade que, até o momento, non foron incorporados na campaña de 

vacinación malia representar un servizo sociosanitario fundamental con colectivos de 

risco. 

Polas características do traballo que desenvolven, nomeadamente a asistencia a 

varios domicilio cada día, deben ser un grupo prioritario na campaña de vacinación. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª polo trámite de urxencia: 

- Cal é a planificación da Xunta de Galiza para a vacinación das traballadoras e 

usuarias do SAF? 

- De que maneira vai desenvolver a vacinación o goberno galego para este 

colectivo? 

- En que prazo temporal pensa vacinar estas persoas? 
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- E os centros de día e centros de discapacidade? 

 

Santiago de Compostela, 25 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 25/01/2021 09:33:27 

 

Iria Carreira Pazos na data 25/01/2021 09:33:37 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 25/01/2021 09:33:45 
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A Mesa do Parlamento  
 
Ramón Carballo Páez, Cristina Sanz Arias, Encarna Amigo Díaz, José Manuel 
Balseiro Orol, Raquel Arias Rodríguez, Elena Candia López, Sandra Vázquez 
Domínguez, Daniel Vega Pérez, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Alberto Pazos 
Couñago, Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Elena Suárez Sarmiento e 
Miguel Tellado Filgueira, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
O Goberno galego dá un importante paso no impulso do Novo Barrio da Residencia, un 
proxecto clave para a cidade de Lugo que ten como obxectivo a transformación integral 
do antigo complexo sanitario, dotándoo de novos usos e servizos para a cidadanía 
entre os que se atopa unha nova oficina de emprego e formación.  
 
Recentemente iniciábase as obras no edificio administrativo do antigo hospital Xeral de 
Lugo, no que se realizará unha importante rehabilitación.  
 
Neste espazo está previsto integrar as dúas oficinas de emprego que hai na cidade, o 
que permitirá un importante aforro anual en alugueiros.  
 
Para iso realizarase unha intervención integral no inmoble.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 

1. En que fase concreta se atopa a obra de posta en marcha da nova oficina de 
emprego e formación no barrio da Residencia de Lugo?  
 

2. Que previsións ten a Xunta de Galicia no que respecta a este proxecto?  
 

3. Que vantaxes funcionais e de servizos ofrecerá este novo emprazamento? 
 

 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 
 
 

 
 
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
cK

K
7I

D
qX

E
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31592

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROcKK7IDqXE1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Ramón Carballo Páez na data 14/01/2021 13:17:28 

 
Cristina Sanz Arias na data 14/01/2021 13:17:49 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 14/01/2021 13:18:08 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 14/01/2021 13:18:26 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/01/2021 13:18:39 
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A Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Miguel Tellado Filgueira, Encarna Amigo Díaz, Marta 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Corina 
Porro Martínez e Elena Suárez Sarmiento, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A Xunta de Galicia vén de elaborar unha guía e un tríptico dirixido a autónomos, 
micropemes e pemes con información útil para actuar fronte a un caso de contaxio pola 
covid-19.  
 
A Consellería de Emprego e Igualdade, a través do Instituto de Seguridade e Saúde 
Laboral de Galicia (Issga), puxo á disposición da cidadanía estes documentos cos que 
se pretende, por unha banda, poñer o acento nas medidas de prevención necesarias 
para evitar contaxios nos centros de traballos e, por outra banda, dar pautas para que, 
en caso de contaxio, a resposta áxil e ordenada e sempre segundo os criterios da 
autoridade sanitaria.  
 
Esta actuación súmase ao labor que está a desempeñar a Consellería de Emprego e 
Igualdade, a través do Issga, para posibilitar a reactivación económica coas máximas 
garantías de seguridade en todos os centros de traballo de Galicia.  
 
O reto do Goberno galego é seguir avanzando en medidas que aposten pola 
prevención e o apoio a todos os traballadores e traballadoras de Galicia, para garantir a 
estabilidade económica e o mantemento do emprego na nosa comunidade.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Que medios están previsto empregarse para a difusión da guía e tríptico dirixido 
a autónomos, micropemes e pemes con información útil para actuar fronte a un 
caso de contaxio pola covid-19?  
 

2. Cal é o contido específico desta guía?  
3. En que outras iniciativas traballa e traballou ao longo destes últimos meses o 

Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia para seguir avanzando en 
medidas que aposten pola prevención e o apoio a todos os traballadores e 
traballadoras de Galicia? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Miguel Tellado Filgueira, Encarna Amigo Díaz, Marta 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Corina 
Porro Martínez e Elena Suárez Sarmiento, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A base dunha política económica e social xusta debe pasar por un emprego de 
calidade, xa que está demostrado que non hai mellor ferramenta para unha verdadeira 
inclusión social que o emprego.  
 
Por ese motivo, faise necesario impulsar políticas orientadas á promoción do emprego 
que favorezan a inserción no mercado de traballo.  
 
Neste sentido, nacen actuacións como as unidades formativas para persoas 
desempregadas da Consellería de Emprego e Igualdade, que xa van pola quinta 
convocatoria.  
 
O obxecto deste programa é a concesión de axudas para o financiamento de accións 
formativas para o emprego en unidades formativas nas empresas con compromiso de 
contratación dirixidas, prioritariamente, ás persoas traballadoras desempregadas.  
 
Esta iniciativa, coa que se financia o cen por cen da formación, ofrece unha segunda 
oportunidade ás persoas que están fora do mercado laboral ao tempo que atende as 
demandas do tecido empresarial galego, subministrándolle traballadores cunha maior 
cualificación.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulamos as seguintes preguntas:  
 

1. Que accións está a desenvolver o Goberno galego para favorecer a 
incorporación ao mercado laboral das persoas desempregadas?  
 

2. Cantas medidas formativas está previsto levar a cabo e a cantas persoas 
desempregadas pretenden beneficiar?  

 
3. Cal é o investimento da Consellería de Emprego e Igualdade para estas 

unidades formativas?  
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4. Cal é o balance das accións formativas con compromiso de contratación en 
unidades formativas das empresas levadas ata o momento? 

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Miguel Tellado Filgueira, Encarna Amigo Díaz, Marta 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Corina 
Porro Martínez e Elena Suárez Sarmiento, deputados e deputadas do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A Xunta de Galicia vén de resolver a convocatoria de axudas dos obradoiros duais e 
dos programas integrados de emprego.  
 
Estas axudas posibilitarán o desenvolvemento dun total de 96 iniciativas que teñen 
como obxectivo mellorar as habilidades laborais de persoas desempregadas para así 
facilitar a súa inserción no mercado de traballo.  
 
No caso dos obradoiros duais, as entidades promotoras dos programas serán os 
concellos, mancomunidades de concellos ou entidades públicas dependentes ou 
vinculadas a un concello de Galicia.  
 
A Xunta de Galicia subvencionará os gastos derivados da posta en marcha e 
desenvolvemento do programa e os custos de contratación das persoas participantes. 
Por outra banda, os programas integrados de emprego van dirixidos aos concellos e a 
entidades sen ánimo de lucro.  
 
Así, na presente convocatoria, 7 dos programas integrados se levarán a cabo por 
concellos e outros 27 corresponden a entidades sen ánimo de lucro.  
 
Do total, oito programas están destinados exclusivamente a mulleres co obxecto de 
que reciban atención específica para a súa incorporación ao mercado laboral.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulamos as seguintes preguntas: 
 

1. Cal é a dotación orzamentaria prevista para levar a cabo os obradoiros duais e 
dos programas integrados de emprego?  

 
2. A cantas persoas se prevé que van beneficiar estas iniciativas?  

 
 

3. Cales son as principais temáticas nas que se enmarcan estes obradoiros e que 
tipo de actividades formativas se levan a cabo? 
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A Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo 
Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, 
Elena Suárez Sarmiento e Miguel Tellado Filgueira, deputados e deputadas do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
Galicia dispón dunha ampla rede de técnicos de emprego que está especializada no 
impulso de novas actividades económicas no ámbito local e rural. O Goberno galego 
está a potenciar o papel desta rede, financiando a contratación dos axentes, a través 
dunha convocatoria de axudas de carácter anual.  
 
Este persoal xoga un cometido fundamental como motor do emprendemento e da 
creación de emprego, apoiando a constitución de pequenas e medianas empresas.  
 
En concreto, os axentes de emprego prestan asesoramento para axudar a 
emprendedores e empresas a desenvolver os seus proxectos no rural, contribuíndo, 
deste xeito, a fixar poboación nestes concellos, un dos principais retos do Goberno 
galego.  
 
Entre as funcións dos axentes de emprego destacan a identificación de novas 
actividades económicas e posibles emprendedores; a difusión dos recursos e 
oportunidades laborais entre as persoas desempregadas con especiais dificultades de 
inserción laboral; o apoio aos promotores de empresas, unha vez constituídas, 
acompañándoos tecnicamente durante as primeiras etapas de funcionamento; e a 
implantación de políticas activas de emprego. A rede distribúese fundamentalmente en 
concellos e entidades sen ánimo de lucro onde estes axentes prestan os seus servizos.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Cales son as características principais da nova convocatoria de axudas para a 
contratación de axentes para o emprendemento e a creación de emprego?  

 
2. Que criterios ten en conta a Xunta de Galicia para resolvela? 

 
3. Que valoración fai a Xunta de Galicia do funcionamento desta rede de apoio ao 

emprego e ao emprendemento? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Encarna Amigo Diaz, Marta Rodríguez-Vispo 
Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, 
Elena Suárez Sarmiento e Miguel Tellado Filgueira, deputados e deputadas do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A grave crise da Covid-19 require dunha rápida redefinición estratéxica para dar 
resposta aos seus efectos tanto no eido económico como laboral.  
 
A necesidade de reactivación da economía para manter a viabilidade dos proxectos 
empresariais e dos empregos é vital para Galicia.  
 
Así, a iniciativa do Goberno galego, nace esta Axenda Emprego Galicia 2021.  
 
Conta cun dobre obxectivo: recuperar no menor prazo posible o emprego destruído ou 
en risco e, en segundo lugar, restaurar a senda de crecemento no mercado laboral, 
volvendo á dirección cara a calidade no emprego.  
 
O novo escenario laboral está moi condicionado pola pandemia da covid-19 e por 
medidas como o distanciamento social, control de aforo e limitacións á mobilidade de 
persoas e mercadorías, o imprescindible reforzo das medidas de prevención en materia 
de seguridade e saúde laboral e a posibilidade de rebrotes e novas medidas de 
suspensión de actividade.  
 
Estas variables crean un escenario inestable nunha perspectiva temporal incerta que 
dificulta a planificación, e que obriga a desenvolver iniciativas inmediatas que fagan 
posible que empresas, autónomos e traballadores poidan exercer laboralmente con 
confianza e seguridade.  
 
Ante esta realidade, a nova folla de ruta trazada pola Xunta busca, polo tanto, 
responder de xeito eficaz e sen demora aos problemas do eido laboral de persoas e 
empresas galegas motivados pola covid-19.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas:  
 

1. Que medidas concretas contempla a Axenda Emprego 2021 deseñada pola 
Xunta de Galicia?  
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2. Esta prevista a mobilización de recursos públicos co obxecto de apoiar os 
diferentes ámbitos de traballo? De ser así, en que contía? 

 
3. Quen son os seus inmediatos beneficiarios? 

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

S
hq

W
8I

O
P

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

31608

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEShqW8IOP9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

José Manuel Balseiro Orol  na data 14/01/2021 13:43:37 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 14/01/2021 13:43:57 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 14/01/2021 13:44:12 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 14/01/2021 13:44:21 

 
Noelia Pérez López na data 14/01/2021 13:44:32 

 
María Corina Porro Martínez  na data 14/01/2021 13:44:49 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 14/01/2021 13:45:08 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 14/01/2021 13:45:21 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

S
hq

W
8I

O
P

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

31609

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEShqW8IOP9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Corina Porro Martínez, Miguel Tellado Filgueira, Encarna 
Amigo Díaz, Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Noelia 
Pérez López e Elena Suárez Sarmiento, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A Declaración das Nacións Unidas sobre a eliminación da violencia contra a muller do 
20 de decembro de 1993 recoñece que esta “constitúe unha manifestación de relacións 
de poder historicamente desiguais entre o home e a muller que conduciron á 
dominación da muller e á discriminación na súa contra por parte do home e impedindo 
o adianto pleno da muller, e que a violencia contra a muller é un dos mecanismos 
sociais fundamentais polos que se forza á muller a unha situación de subordinación 
respecto do home”.  
 
En consecuencia, a violencia de xénero constitúe o máis cruel expoñente da falta de 
igualdade da nosa sociedade e un dos ataques máis flagrantes contra a dignidade 
persoal, que demandan das actuacións dos diferentes poderes públicos co fin de 
erradicar esta lacra social. En consecuencia, para deseñar e implementar políticas 
eficaces contra este problema é fundamental avanzar nun coñecemento máis completo 
do fenómeno da violencia de xénero, neste sentido as enquisas e estudos eríxense 
como as mellores ferramentas para arroxar luz. Deste xeito, os resultados da 
macroenquisa realizada no ano 2020 pola Xunta sobre a percepción da sociedade 
galega sobre la violencia de xénero deben marcar o camiño de novas accións máis 
focalizadas contra esta lacra social e reforzar as medidas existentes demostradas 
como eficaces a favor das vítimas de violencia machista.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Cales son os principais resultados que arroxa a macroenquisa sobre violencia de 
xénero elaborada pola da Xunta?  

 
2. En base a estes resultados, que actuacións ten previsto realizar o Goberno 

galego para mellorar a concienciación dos galegos e galegas sobre a violencia 
de xénero? 

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, Corina Porro Martínez, Miguel Ángel Tellado Filgueira, 
Encarnación Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez,  Alberto Pazos 
Couñago, Noelia Pérez López e Elena Súarez Sarmiento, deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A violencia xénero constitúe un problema social de primeira orde e dende as 
institucións públicas teñen a obriga de abordalo e facerlle fronte por todos os medios 
posibles.  
 
Trátase dunha violencia estrutural con múltiples vertentes, nas que o asasinato é so a 
expresións máis visible, existindo outras moitas manifestacións da violencia machista 
que ás veces son invisibilizadas ou nin sequera se perciben como tales. 
 
O traballo en casos de violencia machista require dunha intervención rápida e eficaz, 
así como da máxima coordinación dende todas as instancias implicadas.  
 
Só se conseguen avances se hai un compromiso de todos os sectores políticos e 
sociais para poñer na axenda, como un asunto prioritario, a loita contra todas as formas 
de violencia cara ás mulleres, conscientes de que se trata dunha cuestión que nos 
afecta como sociedade e como país, e da que depende o futuro da nosa convivencia.  
 
A eliminación da violencia contra as mulleres é un reto de toda a sociedade, unha 
tarefa conxunta que require unha actuación unitaria e a máxima coordinación, 
colaboración e cooperación, sempre desde o respecto ao réxime de distribución 
competencial, en todas as accións que se desenvolvan, posto que o traballo que se 
realiza para conseguir a súa erradicación implica a multitude de axentes.  
 
 
 
 
O espírito de consenso neste ámbito plasmouse na aprobación da pioneira Lei 
11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia 
de xénero, que foi modificada no ano 2016, en primeiro lugar, para establecer como 
forma de violencia de xénero a definición de trata de mulleres e nenas con fins de 
explotación sexual coherente coa do Código penal e coa dos documentos 
internacionais, e, en segundo lugar, para modificar o artigo 39, co obxectivo de garantir 
a incorporación das vítimas desta forma de violencia de xénero como beneficiarias da 
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axuda periódica, así como para establecer o prazo permanentemente aberto da 
solicitude dela. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en comisión:  
 
Que resultados ten dado ata o de agora a aplicación da Lei 12/2016, do 22 xullo, pola 
que se modifica a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 
integral da violencia de xénero? 
 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Paula Prado del Río, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Miguel Tellado Filgueira, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López e Elena Suárez Sarmiento, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego.  
 
A pesar dos avances conseguidos nos últimos anos no relativo á igualdade entre 
mulleres e homes e de todos os esforzos levados a cabo polos poderes públicos para 
promovela, cómpre recoñecer que aínda existen diferencias.  
 
Por este motivo a Administración pública debe seguir traballando para rematar con 
calquera situación que supoña unha discriminación para as mulleres. Neste escenario 
as diferentes administracións públicas cumpren un papel fundamental ao ter a 
capacidade de desenvolver políticas, tanto transversais coma específicas, que axuden 
a poñer fin ás situacións de desigualdade.  
 
Unha das ditas políticas é a formación do persoal empregado público, un aspecto 
fundamental non só para contribuír a desenvolver actuacións en favor da igualdade nos 
diversos ámbitos de acción públicos senón tamén para mellorar a atención que a 
Administración presta ás mulleres que sofren violencia de xénero e tomar medidas que 
permitan previr a expresión máxima da desigualdade que é a violencia contra as 
mulleres.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta  en 
Comisión:  
 
Que medidas está a adoptar a Xunta de Galicia para formar ao persoal empregado 
público en materia de igualdade e prevención da violencia de xénero coa finalidade de 
ofrecer unha mellor atención ás vítimas e contribuír á súa prevención? 
 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado del Río na data 14/01/2021 13:56:52 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 14/01/2021 13:57:12 

 
María Corina Porro Martínez  na data 14/01/2021 13:57:20 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 14/01/2021 13:57:33 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 14/01/2021 13:57:47 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 14/01/2021 13:58:06 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Paula Prado del Río, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro Martínez, 
Miguel Tellado Filgueira, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos Couñago, Noelia 
Pérez López e Elena Suárez Sarmiento, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego. 
 
Nunha situación de alarma sanitaria como na que nos atopamos na actualidade 
ocasionada pola pandemia do Covid- 19 e, polo tanto de emerxencia social, sobre todo 
para as persoas máis vulnerables ou en risco, os poderes públicos deben estar a altura 
das circunstancias.  
 
A violencia de xénero constitúe un problema social de primeira orde e dende as 
institucións públicas teñen a obriga de abordalo e facerlle fronte por todos os medios 
posibles.  
 
Trátase dunha violencia estrutural con múltiples vertentes, nas que o asasinato é so a 
expresións máis visible, existindo outras moitas manifestacións da violencia machista 
que ás veces son invisibilizadas ou nin sequera se perciben como tales.  
 
O traballo en casos de violencia machista require dunha intervención rápida e eficaz, 
así como da máxima coordinación dende todas as instancias implicadas. O Pacto de 
Estado contra a Violencia de Xénero, aprobado a final do ano 17 por todas as 
Comunidades Autónomas, naceu da necesidade de acadar acordos a partir dun 
consenso institucional, político e social que amose, sen fisuras, o compromiso de todas 
as institucións e de toda a sociedade española que permitan avanzar na erradicación 
da violencia contra as mulleres.  
 
Só se conseguen avances se hai un compromiso de todos os sectores políticos e 
sociais para poñer na axenda, como un asunto prioritario, a loita contra todas as formas 
de violencia cara ás mulleres, conscientes de que se trata dunha cuestión que nos 
afecta como sociedade e como país, e da que depende o futuro da nosa convivencia. 
 
A eliminación da violencia contra as mulleres é un reto de toda a sociedade, unha 
tarefa conxunta que require unha actuación unitaria e a máxima coordinación, 
colaboración e cooperación, sempre desde o respecto ao réxime de distribución 
competencial, en todas as accións que se desenvolvan, posto que o traballo que se 
realiza para conseguir a súa erradicación implica a multitude de axentes.  
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Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta  en 
Comisión:  
 
Que medidas especiais puxo en marcha a Xunta de Galicia durante a situación de 
estado de alarma para garantir a atención e protección das vítimas de violencia de 
xénero?  
 

 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Miguel Tellado Filgueira, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Corina Porro 
Martínez, Encarna Amigo Díaz,  Alberto Pazos Couñago, Noelia Pérez López e 
Elena Suárez Sarmiento deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
A pandemia da COVID-19 obrigou a redeseñar todas as medidas de seguridade nos 
ámbitos máis diversos e nas actividades económicas e sociais.  
 
Desde o Grupo Popular somos conscientes de que o Goberno galego, durante as fases 
máis agudas da emerxencia sanitaria e o confinamento, traballou arreo na reactivación 
da economía para que esta se producise na situación de maior seguridade posible en 
todos os sectores.  
 
Neste sentido, o Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia (ISSGA), no 
exercicio da súa función de información e divulgación en materia de prevención de 
riscos laborais, ten elaborado nestes meses diversos documentos nos que se recollen 
recomendacións preventivas básicas que se deben ter en conta nos centros de traballo 
segundo as informacións das autoridades sanitarias sobre a COVID-19.  
 
Todo isto, segundo explica o propio ISSGA, sen prexuízo da necesidade de medidas 
específicas que se deban adoptar en función das características concretas da 
actividade e que corresponden á organización preventiva da empresa (servizo de 
prevención, traballadores designados ou asunción polo empresario), sempre seguindo 
as pautas das autoridades sanitarias en cada momento.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
 
 
Que iniciativas ten desenvolvido o Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia 
para previr os riscos laborais derivados da pandemia da COVID-19? 
 
 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Mercedes Queixas Zas, Noa Ríos Bergantiños e 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre as actuacións 

no “proxecto de acondicionamento e mellora da conectividade das marxes do río Xares 

ao seu paso polos núcleos de Xares, Ponte e Baños na Veiga” e as súas consecuencias 

patrimoniais. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A lei 5/2016, do 4 de Maio, do Patrimonio Cultural de Galiza, di no seu 

parágrafo I “Este texto pretende ser a base normativa fundamental na que se plasme o 

compromiso irrenunciable da Comunidade Autónoma de Galiza co seu patrimonio 

cultural en canto que eixo fundamental que lle dá sentido e significación. Este 

compromiso debe ser manifestación do exercicio da vontade política colectiva, 

consciente do valor material e inmaterial do recibido nesas mil formas que ao longo do 

tempo configuraron a identidade cultural galega e que hoxe lle outorgan a súa máis 

fonda proxección de futuro”. 

Tendo en conta este espírito recollido na lei queremos falar de varias actuacións 

que se teñen principiado no Concello da Veiga nos últimos tempos na contorna do río 

Xares dentro dun mesmo proxecto construtivo denominado “Proxecto de 

Acondicionamento e Mellora da conectividade das marxes do río Xares ao seu paso 

polos núcleos de Xares, Ponte e Baños na Veiga”. 
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Este proxecto nace dun convenio a tres bandas entre Confederación 

Hidrográfica Miño-Sil, Deputación de Ourense e Concello da Veiga no que cada unha 

das tres administracións asume uns compromisos e obrigas nos pagamentos e execución 

dos distintos tramos do devandito proxecto. 

Varias cousas chaman a atención no proxecto de obra, principiando porque o 

estudo de avaliación ambiental estima máis lesivo e custoso para o medio o arranxo das 

pontes e pontóns hoxe existentes que a construción doutros novos, con novos trazados e 

máis lesivos para a contorna como resultan a simple vista as solucións finais adoptadas. 

Así as actuacións definitivas consisten na realización de 4 obras que afectan a 

distintos elementos patrimoniais -até un total de 10 incluíndo edificios relixiosos, 

núcleos de interese etnográfico, castros, mámoas e rectorais: 

1. Xacemento arqueolóxico “A eirexa” (GA32083021): xacemento relacionado 

cun lugar de culto medieval con grao de protección integral e cautela G-II (o máis 

afectado polas actuacións). 

2. Xacemento arqueolóxico “O lombeiro de pena Escrita (GA32083022): con 

grao de protección integral e cautela G-III 

3. Xacemento arqueolóxico “O castro” (GA32083023): con grao de protección 

integral e cautela G-III 

4. Igrexa de Xares. (ficha 51), con protección integral 

5. Rectoral de Xares (ficha 52) con grao de protección non definido. 

6. Núcleo de Xares (ficha 53) con protección non integral 
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7. Igrexa de Santa María Magdalena en Ponte (ficha 29) con protección integral. 

8. Rectoral de Ponte (ficha 30) con protección non integral 

9. Casa dos Barqueiros (ficha 31) con protección integral 

10. Núcleo da Ponte (ficha 32) con protección non integral. 

De todos eles o máis afectado sen dúbida é o xacemento arqueolóxico da 

“Eirexa” en cuxa contorna se teñen atopado pedazos de cerámica medieval e restos de 

tellas da mesma épica e que conserva nun dos seus muros unha inscrición facendo 

referencia á fundación da primitiva igrexa en 1160. 

Na contorna desa igrexa a empresa adxudicataria da obra levantou uns piares de 

formigón e unha estrutura do mesmo material para dar corpo a unha ponte que 

substituirá e ampliará de xeito considerábel o pontón existente até este momento até 

desembocar directamente no adro do templo co evidente impacto patrimonial que isto 

supón.   

De forma complementar os núcleos afectados inclúense dentro do catálogo da 

Rede Natura 2000 incluíndo especificamente unha Zona de Especial Conservación 

(ZEC) así como dunha Zona de Especial Protección para as Aves (ZEPA), o que 

invitaría a ser o máis cautelosos e rigorosos posíbel nun proxecto da envergadura e o 

impacto do que aquí nos ocupa. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª: 
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- Axústanse as obras que se están a realizar co proxecto aprobado inicialmente? 

- Obtivo o concello da Veiga os permisos precisos para a execución das obras e 

en particular os correspondentes á Dirección xeral do Patrimonio Cultural e á Dirección 

Xeral de Conservación da Natureza da Xunta de Galiza? 

- Contan as obras que se están a executar dentro do “proxecto de 

acondicionamento e mellora da conectividade das marxes do río Xares ao seu paso 

polos núcleos de Xares, Ponte e Baños na Veiga” coa aprobación definitiva preceptiva 

da Dirección Xeral de Patrimonio? 

- Presentaron os promotores o proxecto arqueolóxico marcado como preceptivo 

na aprobación inicial da DX de Patrimonio ditada en 10 de novembro de 2017? 

- Contan as obras co permiso da Dirección Xeral de Conservación da Natureza 

para os traballos nunha zona afectada ademais pola ZEPA e o ZEC de Pena Trevinca? 

- Cónstalle á Xunta de Galiza que o proxecto sufrise algunha alteración 

importante tras do seu paso pola DX de Patrimonio que puidese modificar o permiso 

concedido? 

- Está a facer a DX de Patrimonio un seguimento das obras que se están a 

realizar? 

- Ten previsto a DX de Patrimonio incoar algún expediente sancionador polas 

mesmas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asdo.: María González Albert 

Noa Ríos Bergantiños 

Mercedes Queixas Zas 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 14/01/2021 15:53:00 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 14/01/2021 15:53:10 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 14/01/2021 15:53:38 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 14/01/2021 15:53:51 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Alberto Pazos Couñago, Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Elena Suárez Sarmiento e Miguel 

Tellado Filgueira, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O pasado 10 de setembro a Xunta puxo en marcha novas medidas en centros 

residenciais acordadas polo comité clínico de expertos para seguir facendo fronte á 

covid. Entre estas medidas podemos destacar o establecemento dun plan de 

inspección conxunta entre as consellerías de Sanidade e Política Social para 

inspeccionar todas as residencias de maiores, comezando polas que teñen máis de 

100 persoas usuarias, para insistir na execución e na supervisión dos protocolos ás 

que están sometidas as residencias de persoas da terceira idade de Galicia e os 

centros de discapacidade. 

 

A actuación da inspección ten por función verificar o cumprimento da normativa 

aplicable aos servizos sociais, de xeito que se garantan os dereitos das persoas 

usuarias e se procure a mellora continua da calidade nos servizos sociais que se 

presten á cidadanía no territorio galego.  

 

A actividade inspectora organízase de conformidade coas directrices e coas prioridades 

acordadas no Plan Anual de Inspección que fixará os obxectivos anuais en relación cos 

servizos existentes.  

Ademais, recollerá os datos referidos ao ano anterior e avaliará o grao de cumprimento 

da planificación realizada.  
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Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  

 

1. Cantas inspeccións  a residencias de maiores se levaron a cabo desde a 

declaración de emerxencia sanitaria? 

 

2.  Cal foi o resultado das mesmas? 

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 14/01/2021 16:32:57 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 14/01/2021 16:33:11 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 14/01/2021 16:33:32 

 
Noelia Pérez López na data 14/01/2021 16:33:42 

 
María Corina Porro Martínez  na data 14/01/2021 16:33:57 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 14/01/2021 16:34:10 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 14/01/2021 16:34:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Alberto Pazos Couñago, Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Elena Suárez Sarmiento e Miguel 

Tellado Filgueira, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O pasado mes de maio, a Consellería de Política Social presentaba o Plan de 

Recuperación Social de Galicia 2020 para a atención da vulnerabilidade. Este Plan 

abrangue, a través de 33 medidas comprendidas e elaboradas pola Consellería de 

Política Social, dous enfoques. Por unha banda, dun xeito paliativo, atende de maneira 

inmediata as necesidades sobrevidas e, pola outra, traballa en clave preventiva ante 

posibles réplicas da situación de emerxencia e que puideran dar lugar á intensificación 

das problemáticas detectadas.  

 

O Plan de Recuperación Social de Galicia 2020 en 6 áreas de actuación: Inclusión 

Social, protección de menores, coidados e conciliación, xuventude e voluntariado, 

maiores e persoas con discapacidade e mellora dos centros de servizos sociais.  

 

A área de mellora dos centros de servizos sociais abrangue actuacións como a 

adquisición de equipamento, obras de conservación e mantemento, obras de 

reparación e mellora, etc..  

Estas medidas afrontan as particularidades do estado de alarma pola situación da crise 

sanitaria ocasionada pola COVID-19, as fases da desescalada e a nova realidade que 

xorde posteriormente, fai preciso un reforzo dos servizos sociais e axudas ás familias 

que minoren os distintos efectos nocivos ocasionados no sistema e na sociedade.  
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Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  

 

Como valoran desde a Consellería de Política Social as medidas do Plan de 

Recuperación Social de Galicia relativa á área de mellora dos centros de servizos 

sociais? 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Alberto Pazos Couñago, Encarna Amigo Díaz, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Elena Suárez Sarmiento e Miguel 

Tellado Filgueira, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O Conselleiro de Sanidade e a Conselleira de Política Social compareceron, o pasado 

27 de novembro, en rolda de prensa para informar sobre as últimas decisións 

adoptadas polos seus departamentos en materia covid. 

O Conselleiro de Sanidade referiuse aos cribados nos centros sociosanitarios e 

lembrou que xa se realizaron tres roldas con PCR por saliva que, se ben ata o de agora 

facíanse cada 15 días, van pasar a ser semanais. Tamén incidiu na incorporación dos 

test de antíxenos para os casos sintomáticos en todas as residencias, e anunciou a 

implantación dun cribado adicional mediante PCR con toma de mostra nasofarínxea 

nas chamadas “residencias brancas”, as que non tiveron ningún caso positivo. 

A Conselleira de Política Social, pola súa banda, sinalou que Galicia segue avanzando 

na estratexia para a detección temperá de gromos nas residencias sociosanitarias e 

adaptando as medidas á evolución da evidencia científica.  

 

 

Así, apuntou que o Goberno galego foi pioneiro na implantación de cribados quincenais 

a todos os traballadores das residencias, e agora estas probas serán incrementadas 

para tratar de dar unha mellor resposta á aparición de casos. 
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Así mesmo, a Conselleira sinalou que a Xunta reforzará o actual sistema de 

inspeccións que realizan de xeito continuo as Consellerías de Política Social e 

Sanidade.  

Farao a través dun programa intensivo de auditorías que se realizarán nun prazo 

récord de 15 días, unha avaliación para comprobar que se está cumprindo cos 

protocolos e o establecemento de medidas para plantar cara ao virus.  

O obxectivo é minimizar ao máximo os riscos de que a covid-19 entre nas residencias. 

Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  

 

En que consistiu o programa intensivo de auditorías do cumprimento dos protocolos 

fronte á covid-19 nos centros sociosanitarios anunciado pola Conselleira de Política 

Social? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
5a

A
H

aa
W

cq
5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31637

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO5aAHaaWcq5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 14/01/2021 16:41:29 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 14/01/2021 16:41:42 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 14/01/2021 16:42:00 

 
Noelia Pérez López na data 14/01/2021 16:42:10 

 
María Corina Porro Martínez  na data 14/01/2021 16:42:25 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 14/01/2021 16:42:39 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 14/01/2021 16:42:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Daniel Vega Pérez, Diego Calvo Pouso, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo 

Páez, José Manuel Balseiro Orol, Marisol Díaz Mouteira, Marta Nóvoa Iglesias e 

Rubén Lorenzo Gómez deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario 
Popular, ao abeiro do disposto nos artigos 98,152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta oral en comisión 2ª 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos polo trámite 

de urxencia. 

 
Xustificación da urxencia. 

 

A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Goberno Galego explique canto 
antes a súa posición sobre un tema de gran interese na nosa Comunidade Autónoma.  
 
A normativa vixente en materia de réxime local establece, sen espazo para a dúbida, 
que os concellos teñen a competencia exclusiva en materia de abastecemento e 
saneamento.  
 
Conforme a esta mesma normativa tamén as deputacións provinciais teñen entre as 
súas obrigas prestar apoio ás entidades municipais nas súas competencias, 
fundamentalmente aos municipios máis pequenos.  
 
Con todo, desde a Xunta de Galicia ofrecéuselle ao Concello de Barreiros apoio técnico 
para realizar un estudo de alternativas que lle permita determinar a actuación máis 
idónea para a mellora do saneamento en San Miguel de Reinante, onde este servizo 
público municipal presenta deficiencias.  
 
É máis, o Goberno galego trasladou incluso a súa disposición para cofinanciar a 
actuación que se estime tecnicamente máis acaída na mesma porcentaxe que a 
Deputación Provincial de Lugo e o Concello, é dicir, un terzo do investimento necesario.  
 
Ambos ofrecementos materializáronse no transcurso dunha reunión que a conselleira 
de Infraestruturas e Mobilidade, Ethel Vázquez, mantivo a finais do pasado ano coa 
alcaldesa de Barreiros, Ana Ermida, e o concelleiro de Medio Ambiente e Rural, 
Dámaso Ratoeira, para abordar este proxecto hidráulico.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas:  
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1- Que circunstancias aconsellan elaborar un estudo de alternativas para conseguir un 
sistema de depuración na parroquia de San Miguel de Reinante, en Barreiros?  
 
2- Recibiu resposta a Xunta de Galicia ante a oferta de apoio técnico e financeiro feita 
ao Concello de Barreiros co fin de optimizar o saneamento de augas residuais? De ser 
así, en que sentido?  
 
3- Que outras actuacións está apoiando, apoiou ou ten previsto apoiar o Goberno 
galego nesta localidade en relación coa competencia municipal de abastecemento ou 
saneamento de auga?  
 
 

 
 
Santiago de Compostela, 14 de Xaneiro de 2021  
 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2021 16:51:49 

 
Diego Calvo Pouso na data 14/01/2021 16:52:07 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 14/01/2021 16:52:26 

 
Ramón Carballo Páez na data 14/01/2021 16:52:37 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 14/01/2021 16:52:52 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 14/01/2021 16:53:03 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 14/01/2021 16:53:16 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 14/01/2021 16:53:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa as medidas a tomar diante da evolución da COVID-19 en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os datos da evolución da COVID-19 en Galiza non fan máis que aumentar a 

preocupación. A expansión de novos gromos indica que o virus está a tomar a dianteira. 

Aumentan os gromos, os positivos, as persoas hospitalizadas, os contactos dos 

positivos que teñen que illarse, confinarse nos seus domicilios.  Infelizmente de novo 

hai persoas falecidas. 

De seguir esta progresión todo indica que en pouco tempo estaremos en termos 

similares aos da fase máis crítica. 

Existe polo tanto preocupación pola evolución en todo o país, mais 

especialmente na Área metropolitana da Coruña, onde o número de contaxios é 

preocupantemente ascendente. 

Hai expertos que teñen advertido que os contaxios nesta Área están empezando 

a descontrolarse e seguen unha progresión xeométrica, cun ritmo de contaxios similar 

ao de marzo e abril. 
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Precisamente na Coruña  púxose en marcha no mes de abril un proxecto de 

investigación entre a empresa de depuración de augas da Coruña EdarBens S.A, e a 

Universidade da Coruña. O proxecto consiste en crear un modelo para realizar a análise 

da carga viral presente nas augas residuais que recolle a depuradora de Bens, que 

permite vixiar a epidemia e controlar posíbeis brotes. 

Esta información facilita detectar con antelación os gromos, xa que permite 

anticiparse, porque determina a carga viral aínda que as persoas sexan asintomáticas. 

Información valiosa para prever, acoutar  e conter os gromos de coronavirus o antes 

posíbel. Segundo a información que nos chega, os datos que está arroxando son moi 

preocupantes, indicando un número de contaxios moi elevado. 

Diante desta situación a Xunta de Galiza non poden seguir mantendo a 

opacidade, a falta de transparencia. É preciso que informe de cal é a situación, cal é a 

evolución da pandemia e que medidas ten posto en marcha. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

-Cal é a planificación para deter a cadea de contaxios da nova onda da COVID-

19 ? 

-Os brotes están localizados, controlados os positivos e os contactos ou hai 

transmisión comunitaria? 

-Como se están realizando os rastrexos, por quen, cal é o número de persoas que 

están realizando esta labor,  son profesionais da sanidade pública ou pertencen a unha 
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empresa privada, de ser así cal,  que tipo de formación e cualificación teñen, que datos 

manexan, que tipo de coordinación se realiza cxs profesionais de Atención Primaria? 

-Que datos de carga viral está mostrando a investigación das augas residuais da 

Coruña, que se puxo en marcha no mes de abril entre a empresa de depuración de augas 

da Coruña EdarBens S.A, e a Universidade da Coruña? 

-En que datas ten coñecemento a Xunta dos mesmos e que actuacións ten 

realizado tras coñecer a información dos mesmos? 

-Vai proceder á realización de probas masivas para detectar a presenza de 

COVID-19 e así poder deseñar as estratexias de actuación, tanto de illamento, como de 

protección e necesidades de recursos? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 14/01/2021 17:10:23 
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Iria Carreira Pazos na data 14/01/2021 17:10:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa á necesidade dun Plan de Mellora da Atención Primaria con 

recursos humanos e orzamento. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Durante a primeira fase da pandemia orixinada pola COVID-19, de contención 

do virus, o elemento sanitario chave foron as Unidades de Coidados Intensivos (UCI) e 

a atención hospitalaria, porén,  a Atención Primaria tórnase en fundamental á hora de  

detectar novos casos e facer o seu seguimento. 

É preciso poñer en marcha un Plan para a Atención Primaria que recolla o 

aprendido nesta crise mais tamén todas as demandas que existían con anterioridade 

A Atención Primaria foi unha das áreas máis prexudicadas pola política de 

recortes orzamentarios da última década polo que se o seu reforzo era necesario antes da 

pandemia, agora resulta imprescindíbel. 

É fundamental dotar a Atención Primaria dos recursos orzamentarios, materiais 

e humanos suficientes para enfrontar, coa máxima calidade asistencial e garantías, a 

nova situación. Mais tamén urxe un cambio de modelo, reverter as políticas de recortes 

e privatizacións e unha actuación urxente de recuperación da Sanidade Pública Galega. 
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Urxe a preparación da Atención Primaria a través dun Plan dotado  no inmediato 

con 200 millóns de euros; partindo dos traballos realizados polas 16 comisións técnicas 

do Consello Técnico de Atención Primaria de Galiza para a reforma deste nivel 

asistencial. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Cal é a planificación da Xunta de Galiza para garantir que a Atención Primaria 

sexa a auténtica porta de entrada ao sistema sanitario? 

Por que non elabora un  Plan de Ordenación de Recursos Humanos a partir do 

cal presentar un plano de estabilidade de emprego? 

Vai aumentar as prazas de formación para as especialidades de Atención 

Primaria, nomeadamente, pediatría e medicina familiar e comunitaria en número 

suficiente? 

Non considera preciso a aprobación das carteiras de servizos de cada unha das 

categorías profesionais presentes en Atención Primaria? 

Por que non incorpora a Atención Primaria categorías imprescindíbeis para 

prestar unha atención integral: psicólogxs clínicxs, terapeutas ocupacionais, logopedas? 

Vai proceder á recuperación das Xerencias de Atención Primaria con capacidade 

de decisión, resolutiva e orzamentaria, ou vai manter a situación de secundarización na 

que se atopa? 
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Vai proceder ao aumento do investimento que precisa a Atención Primaria até 

chegar ao 25% do orzamento como recomendas xs expertxs? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 14/01/2021 17:11:32 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 14/01/2021 17:11:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa á necesidade de realizar tests masivos á poboación galega para 

loitar contra a COVID-19. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Organización Mundial da Saúde (OMS) está sendo moi clara na 

recomendación de realización de probas a nivel masivo, para conter a pandemia da 

COVID-19, consideran que é a única maneira que ten un país de asegurarse que está 

conseguindo vencer ao virus. 

Se non se realizan probas de xeito masivo á poboación, non hai forma de 

responder  a cuestións chave como cal é a expansión do contaxio, a verdadeira taxa de 

letalidade, e que medidas se deben tomar para mellor deter a propagación. 

Con tests masivos van poder detectarse persoas que non presentan signos, mais 

que si son positivos e así proceder ao seu illamento e das persoas que estiveran en 

contacto para reducir a cadea de transmisións. 

Deste xeito tamén se permite identificar as comunidades e zonas de maior 

incidencia e risco de sufrir gromos e deste xeito establecer os recursos precisos e 

anticiparse aos picos de atención sanitaria que se vaian producir. 
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Cada vez faise máis preciso detectar os casos asintomáticos, que son os que 

máis poden propagar o virus. 

 

Por estas razóns formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Vai proceder o Goberno galego a realizar probas masivas á poboación galega 

para detectar a presenza de COVID-19 e así poder deseñar as estratexias de actuación, 

tanto de illamento, como de protección e necesidades de recursos? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 14/01/2021 17:13:27 

 

Iria Carreira Pazos na data 14/01/2021 17:13:31 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Rubén Lorenzo Gómez, Raquel Arias Rodríguez, José 
Antonio Armada Pérez, Ramón Carballo Páez, Felisa Rodriguez Carrera e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 
 
Galicia é unha das comunidades autónomas españolas con maior superficie forestal.  
 
Posúe o terceiro posto segundo a porcentaxe forestal, que representa o 68,7% en 
relación ao territorio nacional, feito do cal se desprende a importancia do sector forestal 
galego.  
 
Unha das tarefas que adoptou o Goberno galego ao abeiro das recomendacións do 
Ditame da Comisión especial non permanente de estudo e análise das reformas da 
política forestal, é a elaboración dun Inventario Forestal de Galicia.  
 
Un Inventario Forestal Continuo que achegue información do estado dos recursos dos 
montes galegos para abordar as políticas forestais, responder a problemas específicos 
e valorar o impacto destas políticas no apoio e o desenvolvemento dun sector 
estratéxico para o rural galego, como é o forestal.  
 
Para a súa elaboración, asinouse un convenio de colaboración entre a Consellería do 
Medio Rural, a Universidade de Santiago de Compostela e a Universidade de Vigo, 
conformando unha comisión mixta de profesionais, con representantes de todas as 
entidades asinantes, para o desenvolvemento do Inventario Forestal Continuo de 
Galicia.  
 
O obxectivo final é levar a cabo un seguimento exhaustivo da cantidade e do estado 
das masas arboradas, así como a creación dun sistema de monitorización forestal 
continuado.  
 
 
Un Sistema de Información e Estatística Forestal que se constitúa como mecanismo 
para facer diagnoses adecuadas e ser unha ferramenta esencial para a toma de 
decisións de políticas públicas ou empresarias relacionadas con este sector.  
 
E por iso que os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
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Cal é o estado do proceso de elaboración do Inventario Forestal Continuo de Galicia a 
día de hoxe? 
 
 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 14/01/2021 17:14:59 
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Rubén Lorenzo Gómez na data 14/01/2021 17:15:32 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/01/2021 17:15:46 

 
José Antonio Armada Pérez na data 14/01/2021 17:16:09 

 
Ramón Carballo Páez na data 14/01/2021 17:16:30 

 
María Felisa Rodríguez Carrera na data 14/01/2021 17:16:48 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2021 17:17:00 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Rubén Lorenzo Gómez, Raquel Arias Rodríguez, José 
Antonio Armada Pérez, Ramón Carballo Páez, Felisa Rodriguez Carrera e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 
 
Na data 24 de setembro do 2020, o Ministerio de Agricultura Pesca e Alimentación, 
publicaba un texto do proxecto de Real Decreto polo que se establecen as normas para 
a nutrición de solos agrarios.  
 
Este texto legal pretende constituírse como a normativa básica para mellorar as 
propiedades biolóxicas dos chans agrarios, evitar a acumulación de metais pesados e 
outros contaminantes nos mesmos e preservar a súa biodiversidade.  
 
Ademais, baixo o pretexto de servir de marco ás boas prácticas agrícolas introduce 
unha serie de condicionantes de índole burocrático, dificilmente compatible co 
desenvolvemento normal da actividade agraria.  
 
Tamén se regula a achega de metais pesados, limitando a súa presenza nos chans 
agrarios por razóns de saúde humana e de fertilidade e, por último, inclúense tamén 
determinadas disposicións relativas aos produtores de fertilizantes.  
 
Esta norma una vez aprobada, a ninguén se lle escapa terá unha enorme 
transcendencia para o nosos gandeiros. 
 
Antes esta situación, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
 
 
 
 
 
Esta a facer a Consellería do Medio Rural un estudo do proxecto de Real Decreto polo 
que se establecen as normas para a nutrición de solos agrarios para a presentación de 
posibles alegacións si se entende que o contido do mesmo manifesta aspectos 
mellorables ou incluso perxudiciais para o noso sector primario? 
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Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 14/01/2021 17:17:45 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 14/01/2021 17:18:10 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/01/2021 17:18:22 
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José Antonio Armada Pérez na data 14/01/2021 17:18:34 

 
Ramón Carballo Páez na data 14/01/2021 17:18:53 

 
María Felisa Rodríguez Carrera na data 14/01/2021 17:19:09 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2021 17:19:27 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Rubén Lorenzo Gómez, Raquel Arias Rodríguez, José 
Antonio Armada Pérez, Ramón Carballo Páez, Felisa Rodriguez Carrera e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 
 
A Xunta de Galicia traballa co obxectivo de contribuír á reactivación económica tras a 
pandemia e, con esta finalidade, busca apoiar diversos proxectos tractores, 
estratéxicos desde o punto de vista do emprego e nos que ten unha especial relevancia 
o medio rural.  
 
Son ademais algunha das apostas de Galicia co obxectivo de captar máis fondos no 
novo marco financeiro 2021-2027 da Unión Europea.  
 
Un deles consistirá na implantación dun Centro para o impulso da economía circular, o 
obxectivo é asegurar este principio na xestión de residuos para a súa transformación e 
valorización en produtos de máxima calidade.  
 
O funcionamento da planta busca crear unha rede para tratar e valorizar os xurros das 
granxas, plásticos, residuos industriais orgánicos, lixo mariño e residuos téxtiles para 
procesalos e convertelos e obter como produtos finais biogás e fertilizantes de máxima 
calidade, que volvería ter como principal destinatario o sector primario galego. 
 
Dos residuos plásticos e téxtiles tamén se obtería material reciclado que se 
incorporaría, xa como materia prima, a outros procesos industriais.  
 
A Xunta tamén prevé construír unha planta de xeración de hidróxeno verde, 
considerado o combustible do futuro, debido a que é case inesgotable e non xera 
gases contaminantes.  
 
O centro tratará arredor de 2 millóns de toneladas de residuos ao ano, entre xurros, 
residuos industriais, plásticos e residuos téxtiles e lixo mariño.  
 
De levarse adiante o novo centro permitiría cumprir o obxectivo de chegar ao 2030 co 
100 % de xeración de enerxías renovables.  
En relación con esta cuestión, os deputados asinantes formulamos a seguinte pregunta 
en Comisión: 
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Que beneficios suporá para os gandeiros un Centro para o impulso da economía 
circular, destas características? 
 
 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 14/01/2021 17:20:08 
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Rubén Lorenzo Gómez na data 14/01/2021 17:20:32 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/01/2021 17:20:44 

 
José Antonio Armada Pérez na data 14/01/2021 17:21:03 

 
Ramón Carballo Páez na data 14/01/2021 17:21:24 

 
María Felisa Rodríguez Carrera na data 14/01/2021 17:21:41 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2021 17:21:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños e Ramón Fernández Alfonzo, deputado e deputada 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª, sobre sobre o modelo eólico. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Galiza asiste a unha nova fase de expansión ou boom do sector eólico con 

importantes consecuencias sociais e ambientais froito do modelo fracasado do Partido 

Popular, enfocado exclusivamente ao produtivismo e baseado nunha normativa 

obsoleta, aproveitando ademais un baleiro provocado no ámbito da protección natural 

do territorio e renunciando de forma decidida a calquera tipo de deseño ou participación 

pública. 

Esta cuestión está a traer unha ampla contestación social que o Partido Popular 

contesta con falta de diálogo e co impulso de reformas normativas unilaterais. Así 

mesmo, nos últimos meses teñen saído á luz numerosas sentenzas que son 

absolutamente demoledoras respecto das prácticas abusivas co consentimento e 

colaboración activa da administación galega, como é o caso de Sasdónigas ou do Iribio. 

Segundo os datos da Asociación Empresarial Eólica, hoxe Galiza conta con h 

3.778 MW, cun total de 180 parques eólicos. Para o futuro de Galiza é clave apostar por 

fontes de xeración que reduzan a dependencia enerxética de combustíbeis fósiles e nese 

camiño o desenvolvemento eólico é clave. Porén, ao longo do territorio estanse 

detectando nos últimos anos importantes problemas de colisión entre os dereitos sociais 
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e medioambientais e o lucro do sector. A falta de planificación e ordenación dos 

gobernos do Partido Popular e a relaxación dos trámites vinculados á actividade ten 

provocado situacións de desamparo e desigualdade de concidións. Así mesmo, a 

renuncia a unha política activa de participación pública en favor dun modelo fiscal que 

acaba repercutindo nas e nos consumidores, tense demostrado como fracasado. 

Por todos estes motivos, neste momento de previsión de nova instalación de 

numerosos parques e de mudanzas normativas sen control por parte do goberno galego, 

é preciso dar un cambio de rumbo a esta mala praxe e procurar un consenso amplo 

arredor dun novo modelo eólico con garantías para todas as partes e cunha planificación 

estratéxica ao servizo dos intereses xerais. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

Como valora a Xunta de Galiza a situación do sector eólico en Galiza e o novo 

boom de parques eólicos con forte contestación social? 

Cales son as súas previsións de necesidade de instalación de potencia para o 

vindeiro lustro? 

Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para deixar de vulnerar as 

necesarias garantías sociais e ambientais por acción ou omisión? 

Que valoración fai das sentenzas xudiciais que tomban proxectos abalados polo 

goberno galego e con importante contestación social? 
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Considera o goberno galego adecuado modificar o marco legal vixente sen 

consenso e debate, a través doutras leis paraugas, para tapar o debate? Por que? 

Como valora o goberno galego o auxe de contestación social dos proxectos ao 

longo do país? 

Valora o goberno galego que o INEGA debera ter un papel de asesoramento e 

fiscalización neste ámbito? 

Valora a Xunta de Galiza vincular os novos proxectos eólicos á necesidade de 

radicar en Galiza parte do seu desenvolvemento innovador e da fabricación das súas 

compoñentes? 

Vai impulsar novas formas de participación pública? 

Ten pensado a Xunta de Galiza desenvolver e aprobar un novo Plan Sectorial 

Eólico para Galiza que conte cunha ampla participación dos axentes implicados? Cales 

son os motivos? 

E introducir mudanzas no Fondo de Compensación ambiental? E no canon 

eólico en particular? 

Valora a Xunta impulsar contratos tipo para protexer ás e aos propietarios e 

Comunidades de montes? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 14/01/2021 17:31:58 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 14/01/2021 17:32:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputado e deputada 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 3ª, sobre medidas de apoio aos sectores máis afectados de Ourense e 

contorna. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Galiza atravesa unha profunda crise económica derivada da situación xerada 

pola pandemia e polos diferentes gromos e restricións sanitarias. Porén, esta crise non 

afecta por igual a todas as zonas do país, sendo máis dura nas zonas de gran poboación e 

nas zonas nas que existía unha crise económica e social preexistente, como é o caso de 

Ourense. Cómpre recordar que Ourense é a terceira cidade de Galiza en poboación, e iso 

sen ter en conta os concellos da contorna, que concentran tamén unha gran poboación, 

por exemplo en Barbadás, San Cibrao ou O Pereiro. 

Durante o mes de setembro e comezos de 2020 a situación epidemiolóxica de 

diversos concellos da provincia de Ourense empeoraron a súa situación. De forma 

especial o de Ourense e o de Barbadás. Así as cousas, finalmente o 6 de outubro de 

2020 a Xunta de Galiza acordaba restrinxir a mobilidade nos concellos de Ourense e 

Barbadás. Así mesmo, acordaba incrementar as medidas  nos concellos de Barbadás, 

Verín e O Barco de Valdeorras, e na comarca do Carballiño prohibindo xuntanzas de 

non convivintes, ademais de manter a mesma restrición en Ourense. Daquela, tamén se 

anunciaba que a partir das 00 do xoves nos concellos de Ourense e Barbadás 
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aplicaríanse as medidas de nivel 3, polo que pasa a estar prohibido que bares e cafeterías 

poidan servir no interior, limitándose a atender nas terrazas a grupos de 5 persoas. Por 

outra banda, entran en nivel 2 os concellos das comarcas do Carballiño, Ourense, O 

Ribeiro, Allariz, Verín e O Barco. Entre estas restricións xerais deste nivel destacan a 

limitación dos aforos ao 50% nos establecementos comerciais, de restauración e 

hostalería -onde ademais estará prohibido o consumo en barra. 

A Xunta de Galiza tomou esas medidas demorando a adopción de liñas 

extraordinarias de axudas ata que foron máis zonas do país que se sumaron a estas 

medidas e ata que a presión social se fixo inaguantable para o goberno. Ademais de 

tardías, foron insuficientes. 

Así as cousas, pasadas as festas do Nadal, Galiza viviu un grave empeoramento 

da situación sanitaria e a Xunta de Galiza anunciaba o 13 de xaneiro novas restricións 

que afectan fundamentalmente á hostalería, o turismo e o pequeno e mediano comercio. 

Estas recomendacións buscan atallar a incidencia da covid-19 e requiren de 

respaldo por parte das forzas políticas. Mais é evidente que traen canda si importantes 

consecuencias no ámbito económico e que polo tanto, é necesario que a Xunta de Galiza 

aposte por respaldar estes sectores, permanecendo vixiante e activa para evitar que este 

aumento das medidas sanitarias nesta nova vaga non teña consecuencias irreversíbeis na 

economía dunha cidade e dunhas vilas que xa teñen unha situación socieconómica moi 

grave previa. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 
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Que medidas de apoio económico específico vai impulsar a Xunta de Galiza 

para os sectores económicos cuxa situación se veu agravada pola evolución 

epidemiolóxica e pola situación económica previa, como é o caso do concello de 

Ourense e da súa contorna? 

Ten avaliado ou vai avaliar o goberno galego a previsión de consecuencias 

económicas nesta parte do territorio, sometido a un novo peche encuberno? 

Contempla medidas específicas para impedir que haxa repercusións drásticas 

nun tecido económico xa moi debilitado? 

Que valoración fai o goberno galego do ámbito da hostalería? Vai impulsar 

axudas específicas para os negocios que tiveron que pechar en Ourense por non ter 

terraza? E para os que tiveron que pechar pola incapacidade de ter un volume adecuado 

de vendas? 

E para o sector hostaleiro no resto do territorio ourensán que se acompaña de 

medidas similares ou idénticas, e que ve meirandes perdas polos confinamentos de 

municipios? 

Como valora a afectación da situación de confinamento de concellos na área 

metropolitana de Ourense para o sector do comercio? 

Que valoración fai o goberno galego do ámbito do turismo e do lecer nesta parte 

do país? Que medidas específicas ten previstas? 

Ten pensado impulsar o goberno galego algunha canle de negociación e diálogo 

estábel coas asociacións de comerciantes? E de hostalería? E coas asociacións 

empresariais? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 14/01/2021 17:49:17 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 14/01/2021 17:49:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A democracia é un sistema baseado na esixencia ética pública e privada. A 

palabra ética deriva do grego ethos, que significa conducta, carácter, 

personalidade. A democracia é, en boa medida, un sistema político que aspira a 

mellorar a sociedade por medio dunha ética pública –unha conducta, carácter e 

personalidade públicas- que satisfaga as esixencias da cidadanía contribuíndo a 

edificar non só un ámbito público ético senón tamén unha sociedade máis ética 

no seu conxunto.  

 

Para iso é fundamental que as administración e as persoas que exercen a política 

se comporten dun xeito ético, sobre todo en tempos como os actuais nos que 

atravesamos unha forte crise sanitaria e económica que xera sufrimento na 

cidadanía, tensiona as estruturas sociais, e pon en cuestión as institucións que, en 

última instancia, sosteñen o Estado e a democracia mesma. 

 

A prevención e loita contra a corrupción non se pode deixar en mans dunha 

administración de Xustiza lastrada por unha crónica falta de medios e que 

reacciona en todo caso con posterioridade á comisión das condutas 

potencialmente delituosas, senón que debe partir das propias administracións 

públicas, máxime cando a crise económica asociada á actual pandemia, e os plans 

de reconstrución financiados con cargo a fondos europeos e á débeda pública, 

impón a necesidade dun maior control no uso dos recursos públicos, escasos por 

definición. 

 

Co PP acosado en Galicia e no resto do Estado por diversos casos de corrupción, 

e despois de aprobar no ano 2014 un código ético para a súa aplicación na 

Administración autonómica galega, no ano 2015 o señor Feijóo anunciou 

diversas medidas de control e transparencia (concretamente 50 medidas e 5 leis) 

que presentou como un “Programa de impulso democrático”, entre elas un 

Código Ético para a Xunta, medidas no eido da contratación pública ou o encargo 

ao Consello de Contas de que, ademais de fiscalizar o uso ordinario dos fondos 

públicos, axudase a previr a corrupción.  
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O 23 de decembro de 2019 o Consello de Contas fixo publico o seu “Diagnóstico 

dos sistemas de control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción 

na Xunta”, documento no que afeaba a lentitude e pouca ambición do Goberno 

galego criticando, entre outras cuestións, que non admita denuncias anónimas ou 

que se descoñeza o nivel de cumprimento do Código Ético anunciado por Feijóo. 

O Consello de Contas critica que “os esforzos son illados e non se estableceron 

políticas e procedementos para que a información relevante se identifique, 

elabore e comunique ás instancias pertinentes no momento adecuado, de tal 

forma que contribúa á toma de decisións, ao cumprimento dos obxectivos e á 

mitigación dos riscos”. Nese eido, a Xunta non admite que o funcionariado ou 

calquera cidadán que poida ser coñecedor dunha irregularidade poida denunciala 

ante a Administración de xeito anónimo, cuestión que só contempla para as 

denuncias de acoso laboral. 

 

Di o informe que “Na nosa opinión, a condición de denunciante debe estenderse 

a toda a cidadanía na liña do apuntado na Lei do Consello de Contas; e respecto 

das denuncias anónimas, inclinámonos pola súa admisión sen prexuízo da 

aplicación dun sistema de garantías que preserve o adecuado equilibrio entre o 

anonimato e a esixencia de rigor por parte do denunciante. A aceptación nestes 

termos evita as consecuencias de ignorar feitos ou actuacións (acreditados con 

probas) que poderían ter a consideración de graves pola circunstancia de non 

coñecer a identidade da persoa denunciante”. 

 

O ente fiscalizador é especialmente duro co Código Ético impulsado polo propio 

Feijóo: “En relación co cumprimento do Código Ético, o Consello de Contas 

descoñece se se está realizando o informe anual de seguimento sobre o seu nivel 

de cumprimento”, di, para engadir que “non se establece un procedemento para 

a tramitación das violacións” do Código Ético e “non se establece un sistema de 

medidas de resposta”. “Tendo en conta que aínda non está implantado un 

sistema de control interno e integridade, o sistema de información e rendición de 

contas é menos transparente no que afecta á avaliación do cumprimento de 

obxectivos institucionais, e menos aínda aos obxectivos de integridade e de 

prevención da corrupción”, engade Contas. 

 

O ente fiscalizador tamén sinala que hai moito camiño por percorrer na 

avaliación dos posibles riscos de corrupción, onde a Xunta carece dun 

“procedemento formal para a identificación e avaliación de riscos”, ou no 

establecemento dun órgano da administración con capacidade non só de 

avaliación e control interno senón tamén de “adoptar medidas de resposta” ante 

os posibles incumprimentos. Igualmente, reclama avanzar na regulación dos 

grupos de interese (os coñecidos como lobbys) e aumentar o tipo de información 
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que se ofrece sobre as axendas dos altos cargos, das que a Xunta só divulga os 

actos públicos pero non as reunións internas. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego do control da corrupción por parte da 

Administración autonómica galega? 

 

2ª) Que medidas vai adoptar o Goberno galego en relación coas deficiencias 

sinaladas polo Consello de Contas no seu informe “Diagnóstico dos sistemas de 

control interno e estratexia de prevención de riscos da corrupción na Xunta”? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 17:55:31 

 
Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 17:55:47 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Pablo Arangüena Fernánde, Luís Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2ª. 

 

O eucalipto, especie alóctona de rápido crecemento orixinaria das nosas 

antípodas, está experimentando nas últimas décadas unha proliferación 

descontrolada en Galicia, ante a completa pasividade da Xunta, que ten o deber 

de ordenar e racionalizar o monte, fomentar e diversificar o noso sector forestal e 

velar pola aplicación do dereito a un medio ambiente digno establecido polo 

artigo 45 da Constitución. 

 

En síntese, a única política forestal que practicaron os sucesivos gobernos 

populares foi a de deixar facer o que considerase cada propietario individual, de 

modo que o obxectivo do Plan Forestal de 1992 para o ano 2032, 245.000 

hectáreas de eucalipto, estímase superado hoxe, achegándose probablemente ás 

400.000 segundo diversas estimacións, e crecendo rapidamente ano a ano. 

 

E a pesar de que o Plan Director da Rede Natura e o Catálogo e as Directrices da 

Paisaxe establecen restricións ás plantacións de eucaliptos nos espazos naturais 

protexidos e nas Áreas de Especial Interese Paisaxístico, un recente estudo das 

universidades de Oviedo e León indica que as plantacións desta especie ocupan 

xa máis de 5.000 hectáreas en espazos protexidos. Tamén se estima que decenas 

de milleiros de hectáreas de superficie agrícola está sendo ocupada por 

plantacións de eucaliptos, que ademais invaden tamén as ribeiras dos nosos ríos, 

todo o anterior en flagrante e ben visible contravención da nosa lexislación, 

incomprensiblemente permitida pola Xunta, que dispón de todos os medios para 

evitala. Unha situación á vista de calquera que teña ollos e, simplemente, faga un 

percorrido por calquera parte de Galicia, con excepción de parte da provincia de 

Ourense. 

 

No monte galego conflúen medio ambiente e economía. O eucalipto é un recurso 

económico que debe ser compatibilizado co respecto ao medio que impón o 

artigo 45 da Constitución, a lexislación nacional e a europea. A necesidade de 

limitar a expansión da especie, recoñecida pola propia Xunta, é maior tendo en 

conta a irrupción do e. nitens, que medra nas zonas interiores de Galicia, onde 

non podía facelo o tradicional e. globulus. Dito doutra forma, coa chegada do 

nitens, os límites naturais do eucalipto tenden a desaparecer, polo que o seu 
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potencial colonizador expándese, feito ao que se une que o cambio climático 

tende a aumentar o hábitat apto para esta especie. 

  

A inexistencia dunha política forestal axeitada afondou os problemas do monte. 

A revisión do plan forestal é, sen dúbida, unha ocasión para dinamizar un sector 

económico estratéxico, dentro do dereito a un medio ambiente adecuado e sen 

perder de vista a íntima relación cos lumes pero non contribúe á esperanza a 

carencia -criticada polo Consello de Contas- dunha mínima avaliación do 

cumprimento do plan anterior.  

 

Tampouco contribúe á esperanza o feito de que o ex conselleiro de Medio 

Ambiente D. Carlos del Álamo forme parte do Consello de Administración de 

Ence ou que a ex conselleira Dna. Beatriz Mato teña sido contratada pola 

empresa Greenalia menos de 2 anos despois de deixar a Xunta. 

 

Un estudo efectuado recentemente pola Universidade do País Vasco e a 

Sociedade de Ciencias Aranzadi, por encargo do Goberno vasco, a instancias do 

Parlamento vasco -que en 2018 debatera sobre a consideración ou non desta 

especie como invasora-, conclúe que as plantacións de eucaliptos “teñen un 

efecto ambiental negativo, tanto no País Vasco como no resto da península”. O 

estudo considera que, aínda que os incendios forestais e a loita contra o 

quentamento global “son aspectos complexos nos que xogan tanto factores 

biofísicos como socioeconómicos”, consideran que “en ambos campos as 

plantacións de eucaliptos non reducen, senón que aumentan os riscos” fronte a 

outro tipo de especies forestais, concluíndo que “a expansión do eucalipto pode 

ocasionar serios efectos ambientais no País Vasco e ameazar aínda máis especies 

incluídas no Catálogo Vasco de Especies Ameazadas'. 

 

Son tamén diversos e reiterados os estudios científicos feitos en Galicia que 

conclúen que o eucalipto reduce a biodiversidade. 

 

Por outra banda, o efecto paisaxístico das plantacións de eucaliptos é tamén 

evidente, eliminando as variacións estacionais de cores propias dos bosques 

caducifolios que tanto enriquecen a paisaxe e cada vez son máis limitadas en 

Galicia.  

 

E o traballo da investigadora da Universidade da Coruña Marta Lamigueiro 

Durán, titulado “Patrimonio forestal sostenible en Galicia: el eucalipto” 

publicado tamén recentemente conclúe o seguinte:  
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“A propósito de lo recogido en el apartado I de este trabajo, podemos constatar 

que el eucalipto es una especie pirófita, no autóctona y que provoca un impacto 

en el ecosistema natural. En cambio, constituye el producto forestal más 

abundante de Galicia por su gran rendimiento económico. A través de la 

información a la ciudadanía y de un cambio de las políticas forestales, nuestra 

Comunidad Autónoma se podría ver envuelta en un cambio en la industria 

maderera.En relación a dichas políticas, y tal y como se establece en el apartado 

IV, Galicia necesita la inmediata aprobación de su nuevo Plan Forestal. Al ser el 

actual del año 1992 y a pesar de las revisiones realizadas, no se adapta a la 

realidad jurídico-práctica de la Comunidad, cuestión muy relevante por el 

importante impacto económico que produce la industria forestal. El nuevo Plan 

Forestal se redactó en 2012, sin embargo en 2019 sigue sin aprobarse. Esta 

constituye una situación de incerteza jurídica que no resulta beneficiosa a un 

territorio con una producción en este sector tan elevada….sería un error 

prohibir totalmente las plantaciones de eucalipto, tanto por las grandes 

superficies con las que cuenta esta especie en Galicia como por la rentabilidad 

económica que supone respecto al mundo rural. No obstante, no es 

recomendable seguir con las políticas de actuación vigentes, ya que nuestra 

Comunidad Autónoma cometería el riesgo de convertirse en un territorio de 

monocultivo forestal de eucaliptales. Por ello, a pesar de no prohibir esta 

especie por el gran impacto que supondría, se deben tomar diversas medidas 

para su limitación. Es inexcusable también un fomento de la ordenación forestal 

y la selvicultura, como se establece en el apartado IV, propiciando así la gestión 

forestal sostenible. Asimismo, sería positivo fijar un límite de ocupación del 

territorio y la prohibición de plantación de nuevas especies de Eucalyptus en 

espacios naturales protegidos”. 

 

En suma, o eucalipto como valor económico do que depende parte da economía 

de Galicia debe ser conciliado co dereito a un medio ambiente adecuado 

constitucionalmente protexido e que se vai desenvolvendo cada vez máis a 

medida que a sociedade cobra conciencia da importancia de protexer o medio e 

das consecuencias de non facelo, que se manifestan crecentemente nos nosos días 

e ameazan directamente o noso modo de vida.  Esa conciliación non existe en 

absoluto na actualidade, nunha claro desleixo de funcións por parte do Goberno 

galego, con consecuencias directas sobre o medio e a paisaxe de Galicia.  

 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 
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1ª) Vai o Goberno galego a adoptar medidas que poñan fin á expansión 

incontrolada e acelerada da superficie dedicada a plantación de eucalipto en 

Galicia e diversifiquen as especies presentes nos nosos montes? 

 

2ª) Vai adoptar o Goberno galego medidas para reducir a presencia e expansión 

do eucalipto nos espazos naturais protexidos de Galicia? 

 

3ª) Vai facer cumprir a Xunta as limitacións impostas pola lei 7/2012, de montes 

de Galicia, no referido á prohibición das plantacións de eucalipto en terreo 

agrícola? 

 

4ª) Cantas sancións impuxo nos últimos 5 anos a Xunta de Galicia pola 

plantación de eucaliptos non axustada á normativa de aplicación? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2021 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 17:58:30 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 14/01/2021 17:58:45 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 14/01/2021 17:58:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A crise do coronavirus está provocando unha caída económica do PIB sen 

precedentes no noso país nun período de paz. No resto do mundo, en maior ou 

menor medida, prodúcese unha situación similar que é altamente probable que se 

vexa agravada pola situación sanitaria, lonxe de estar controlada na maior parte 

dos países. 

 

A caída dos ingresos fiscais e o aumento dos gastos asociados ao coste dos 

ERTE, axudas aos autónomos, gastos extra do sistema sanitario e educativo, etc, 

etc, determinan unha situación financeira de extrema dificultade para todas as 

instancias e niveis territoriais do Estado. 

 

A Unión Europea, consciente da envergadura do desafío, acadou recentemente 

acordos para facer un esforzo de solidariedade sen precedentes, enlazado cos 

fondos Next Generation, que xa antes da pandemia pretendían modernizar e 

dixitalizar a economía europea ao mesmo tempo que se facía unha aposta 

decidida pola transición ecolóxica e enerxética. O financiamento europeo ao que 

poida chegar a acceder España nos próximos anos -absolutamente crucial dada a 

difícil situación das arcas públicas- vai estar condicionada dun xeito aínda difícil 

de precisar pero que irá na liña de examinar a calidade e a execución dos 

proxectos que se pretendan impulsar con ese financiamento. 

 

Nese contexto, é absolutamente fundamental que as administracións e o sector 

público en xeral sexan resilientes e eficientes no uso de recursos públicos cada 

vez máis escasos, o cal choca en Galicia coa ausencia dun sistema de control de 

xestión do gasto da Administración pública autonómica, limitándose as 

intervencións da Xunta a fiscalizar a regularidade administrativa (legalidade e 

dispoñibilidade orzamentaria) sen avaliar a eficacia e a eficiencia (é dicir, a 

consecución dos obxectivos, e o coste e alternativas desa consecución) como 

impón máis que nunca neste momento o principio básico de sometemento á 

obxectividade e ó interese xeral que vén establecido polo artigo 103 da 

Constitución. 

 

Sen control de xestión da Administración pública, sen avaliación e medición 
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reais da eficacia e da eficiencia das políticas da Administración autonómica, é 

imposible garantir un certo nivel de resiliencia que se demostra imprescindible 

ante fenómenos como a pandemia que estamos vivindo ou crises máis estruturais 

como a asociada á emerxencia climática ou aos cambios económicos e sociais 

que se están a vivir no século XXI. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Pensa o Goberno galego que a Administración autonómica debe mellorar a 

avaliación da eficacia e da eficiencia das políticas públicas ante a situación de 

restrición financeira que impón a actual e grave crise económica e as perspectivas 

dunha lexislatura que vai estar marcada pola  crise sanitaria e económica? 

 

2ª) Pensa o Goberno galego que necesitamos unha Administración máis resiliente 

para reaccionar mellor ante fenómenos como a actual pandemia e os seus efectos 

económicos e sociais? 

 

3ª) Cales son os mecanismos dos que dispón o Goberno galego para levar a cabo 

un control de xestión da Administración pública autonómica, é dicir, da eficacia e 

eficiencia das políticas públicas autonómicas? 

 

4ª) Canto persoal da Administración autonómica se dedica a ese cometido e en 

que departamentos da Administración autonómica? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de decembro de 2021 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:00:31 

 
Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 18:00:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para o seu debate 

na Comisión 1ª. 

 

No mes de febreiro deste ano a sociedade galega tivo coñecemento de que a ex 

conselleira de Medio Ambiente, Dna. Beatriz Mato, aproximadamente ano e medio 

despois de ter abandonado a Xunta de Galicia, comezou a traballar como “directora de 

Desarrollo Corporativo y RSC” para a empresa Greenalia. 

 

A citada empresa depende da Consellería de Medio Ambiente para a obtención de 

distintos tipos de autorizacións relativas á súa actividade e relaciónase con ese 

departamento da Xunta no ámbito de diversos expedientes administrativos, durante e 

despois do paso pola consellería de Dna. Beatriz Mato. 

 

A Lei 1/2016 de transparencia e bo goberno determina as incompatibilidades dos altos 

cargos de Galicia. Así, no seu artigo 45 aborda as limitacións de actividades despois do 

cese do cargo, establecendo: 

 

1. Durante os dous anos seguintes á data do seu cese, os altos cargos non poderán 

realizar actividades nin prestar servizos en entidades privadas relacionadas con 

expedientes sobre os cales ditaran resolución no exercicio do seu cargo. 

 

4. Durante o mencionado período de dous anos…. deberán efectuar, ante a Oficina de 

Incompatibilidades e Boas Prácticas, declaración sobre as actividades que vaian a 

realizar, con carácter previo ao seu inicio. 

 

5. Nun mes desde a recepción no Rexistro de Actividades da dita comunicación, o 

centro directivo competente en materia de función pública deberá pronunciarse sobre a 

compatibilidade da actividade privada que se vai realizar e deberá comunicarllo tanto 

á persoa afectada como á entidade na que pretenda prestar os seus servizos. Las 

resoluciones que reconozcan la compatibilidad con actividad privada serán publicadas 

en el Portal de transparencia y Gobierno abierto. 

 

A día de hoxe, non figura no portal de transparencia da Xunta ningunha resolución 

sobre a súa compatibilidade, nin hai constancia de que presentase a correspondente e 

preceptiva declaración previa tras o seu cese como alto cargo da Xunta. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
na

G
P

m
aj

sI
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31676

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROnaGPmajsI8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

 

 

 

1ª) Presentou a Sra. Mato a correspondente declaración ante a Oficina de 

Incompatibilidades e Boas Prácticas da Xunta con carácter previo á súa “fichaxe” por 

Greenalia como determina a lei? 

 

2ª) Se se presentou tal declaración, foi resolta? 

 

3ª) Se foi resolta, foino en sentido favorable ou desfavorable e sobre a base de que 

argumentos? 

 

4ª) Se foi resolta, por que aínda non foi publicada? 

 

5ª) Se non foi presentada a declaración, considera a Xunta que a Sra. Mato ten algunha 

xustificación para non presentala? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2021 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:01:52 

 

Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 18:02:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Luís Martínez Álvarez e Patricia Otero Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2ª. 

 

Nun comunicado emitido o xoves 8 polo concello de Pontedeume sinalábase que 

polo menos dende a mañá do día 6 de outubro as augas do río Eume baixan 

completamente turbias, cunha cor e textura que parece deberse a algún tipo de 

vertido, feito que foi trasladado inmediatamente a Augas de Galicia. A situación 

empeorou nos días seguintes, ata prohibirse o consumo de auga nese concello 

dende o día 10. 

 

A conselleira de Infraestruturas personouse no lugar o martes 13, 7 días despois 

dos vertidos, para anunciar a instalación dunha barreira anticontaminante no 

punto de captación das augas para consumo do concello, medida que é vistosa 

ante a prensa (aparéntase que se fai algo e permítese facer unha foto) pero 

ineficaz, dado que a barreira é un dispositivo mecánico que pode ser útil para 

evitar a propagación de fuel –na medida en que o fuel tende a flotar e 

solidifícase- pero non para evitar a contaminación suspendida na auga. 

 

Diversos colectivos ecoloxistas denuncian dende hai moitos anos que os lodos 

acumulados no fondo do encoro do Eume son un enorme perigo potencial para o 

parque natural das Fragas do Eume, que é un dos 6 que ten Galicia, así como para 

unha ría de tan alto valor ecolóxico, pesqueiro, marisqueiro e turístico como a de 

Ares, dado que poden conter todo tipo de materiais e sustancias tóxicas asociadas 

a contaminación que vén de augas enriba do encoro, incluíndo as derivadas de 

décadas de actividade mineira e industrial. 

 

No día de onte a Xunta declarou a situación de “emerxencia”, segundo informou 

á prensa, coa intención de recuperar a calidade das augas do Eume, ademais de 

anunciar a creación dunha comisión. A conselleira tamén dixo que a situación lle 

parecía “intolerable”.  

 

O Concello de Pontedeume denunciou ante a Xunta e o Ministerio de Transición 

Ecolóxica a situación. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
3U

E
S

K
sa

Fw
3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31678

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO3UESKsaFw3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

 

 

 

Por outra banda, o 30 de decembro de 2020 remata o prazo do pacto ambiental 

asinado pola Xunta da Galicia en 2005 e que inclúe entre os seus obxectivos a 

modernización das infraestruturas hidroeléctricas para a "recuperación ambiental 

do río Eume”. 

 

Cómpre lembrar que durante as últimas décadas, colectivos ecoloxistas e de 

pescadores denunciaron reiteradamente o incumprimento da obriga de manter o 

caudal ecolóxico por parte de Endesa, que mantivo practicamente seco un tramo 

de 4 quilómetros do río dentro do espazo do parque, ante a pasividade da Xunta. 

Finalmente, o río Eume non soamente proporciona auga ás poboacións da súa 

ribeira senón que é esencial como cerne do parque das Fragas do Eume, dado que 

o principal valor ecolóxico dese parque, segundo tanto publicita a Xunta e a pesar 

das múltiples agresións que leva décadas sufrindo, é o de ser o bosque atlántico 

de ribeira mellor conservado de Europa, e un bosque de ribeira dificilmente pode 

estar ben conservado se o río do que depende está contaminado. 

 

Ante esta situación o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Determinou a Xunta cal é o estado das augas do río augas abaixo do encoro 

do Eume e as causas dese estado? 

 

2ª) Que medidas adoptou ou vai adoptar para garantir que se normaliza o estado 

das augas do Eume tanto dende o punto de vista ecolóxico como para o seu 

consumo? 

 

3ª) Determinou a Xunta que consecuencias ten o estado das augas do Eume para 

un parque como é o das Fragas do Eume que está conformado en torno a ese río, 

do que dependen os seus valores ecolóxicos como ecosistema formado polo río e 

o bosque de ribeira que o rodea? 

 

4ª) Hai algún expediente sancionador en marcha por causa da contaminación do 

río? 

 

5ª) Abriuse algún expediente sancionador a Endesa dende a creación do parque 

en 1997 a causa de vertidos ó río ou do incumprimento do caudal ecolóxico. 

 

6ª) Afectan xa ou presentan risco os lodos depositados no encoro do Eume dende 

o punto de vista do estado ecolóxico do parque ou da saúde das persoas que 

viven augas abaixo? 
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7ª) Que plans ten a Xunta para garantir a restauración ambiental do encoro e da 

súa contorna despois de 60 anos de lucrativa explotación da concesión hidráulica 

por parte de Endesa? 

 

8ª) Que medidas levou a cabo ou está previsto que leve a cabo Endesa no marco 

do acordo coa Xunta para restaurar o río Eume? 

  

Pazo do Parlamento, 15 de outubro de 2020 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:24:57 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 14/01/2021 18:25:12 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 14/01/2021 18:25:25 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Paloma Castro Rey, Luís Álvarez Martínez e 

Patricia Otero Rodríguez, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas 

a existencia dunhas excelentes condicións para o aproveitamento eólico no noso 

territorio pero tamén a un marco regulador que favoreceu ese desenvolvemento. 

 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo chegou a falta de aposta 

polo sector, unida á inseguridade xurídica creada polo novo Goberno da Xunta de 

Galicia, todo isto sumado ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que se 

levaron a cabo dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano 

Rajoy, que implicaron a paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 

2018. Dende o ano 2009 ata o 2018, ambos incluídos, unicamente foron 

instalados 277 MW. Isto supuxo unha caída millonaria no investimento en 

Galicia e a perda da oportunidade de creación de moitos  postos de traballo. 

 

No ano 2019 volveu crecer en Galicia a potencia instalada en parques eólicos, 

con 415,24 MW e 18 parques novos, case o dobre do instalado nos 10 anos 

anteriores, e no 2020 chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. 

 

As previsións para o decenio 2020-2030 apuntan a que se construirán uns 4.500 

MW novos, o que suporá máis do dobre da potencia instalada actualmente. 

 

O éxito da instalación desa potencia eólica no pasado é resultado dun marco 

regulador moi determinado, con aspectos positivos, pois incrementou a 

capacidade instalada e axudou a loitar contra o cambio climático, pero en Galicia 

levouse a cabo sen a participación necesaria por parte da sociedade, unha 

situación que naquel momento non xerou oposición social pero co tempo está a 

xerar conflitividade social e medioambiental, como figura no propio informe da 

Valedora do Pobo presentado recentemente e as mobilizacións que existen en 

moitos concellos afectados. 

 

As comunidades afectadas denuncian a falta de transparencia na información e o 

deficiente asesoramento que reciben da Administración autonómica e 

incumpríronse cuestións relativas ao impacto ambiental, pois o 50 % desa 
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potencia instalada está en zonas da Rede Natura e moitos concellos denuncian a 

escasa distancia das vivendas da súa veciñanza na que están sendo instalados os 

ditos parques. 

 

Nun momento no que o sector está a experimentar un forte relanzamento, para o 

Grupo Parlamentario Socialista é de máxima importancia non repetir os erros 

cometidos no pasado, establecendo para iso unha regulación que favoreza a 

implantación da enerxía eólica pero procure minimizar o impacto ambiental das 

instalacións.  

 

Especial atención debe merecer o fraccionamento de parques eólicos que 

constitúen unha única explotación pero se tramitan como subproxectos separados 

para evitar superar os 50 MW que determinan que a competencia para a 

declaración do impacto ambiental se faga polo Estado, unha situación que se está 

a producir en distintos lugares da nosa comunidade, en clara vulneración da 

lexislación vixente. 

 

Por iso os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera o Goberno galego que, ante o forte relanzamento do sector eólico  

que se está a producir e o que está previsto na próxima década, se está a protexer 

adecuadamente o noso territorio do impacto ambiental do sector eólico, 

sinaladamente na Rede Natura? 

 

2ª) Deberían mellorarse os mecanismos de información e transparencia para 

garantir que a implantación de parques eólicos en Galicia teña o menor impacto 

ambiental posible? 

 

3ª) Cre necesario modificar a distancia dos parques eólicos respecto das vivendas 

da veciñanza afectada? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:26:50 

 
Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 18:27:04 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 14/01/2021 18:27:15 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 14/01/2021 18:27:27 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

8ª. 

 

O marisqueo –practicado intensamente en Galicia dende tempos inmemoriais 

segundo  amosan os vestixios arqueolóxicos- é non soamente fonte de riqueza 

senón parte da nosa cultura e da nosa identidade, ademais de ser unha actividade 

produtiva non deslocalizable, intensiva en man de obra, en boa medida feminina, 

e parte da cadea de valor do sector da conserva, de enorme importancia en 

Galicia, así como da hostalería, o cal outórgalle un carácter estratéxico, que se ve 

reforzado polo feito de ir da man da conservación do medio, prioridade de 

calquera política pública no século XXI e sinaladamente no ámbito da Unión 

Europea. 

 

Chama a atención, considerando todo o anterior, que tanto o volume da 

produción marisqueira como os postos de traballo asociados a esa actividade non 

deixen de minguar. 

 

Así, un estudio de investigadores galegos publicado na revista Marine Policy en 

2019 sinalaba a existencia dunha "crise oculta" no sector marisqueiro galego, 

larvada na última década, concluíndo, tras recoller datos de distintas fontes, que 

se deron descensos tanto no número de barcos dedicados ao marisqueo (caeu un 

13 %), os desembarques e o valor de venta das distintas especies (que caeron un 

16 % e un 13 %, respectivamente), así como a cifra de mariscadoras a pé, que se 

viu reducida á metade. Segundo o dito estudo, as causas son debidas a un cúmulo 

de factores e a solución a este declive pasa por inverter na recuperación das 

especies autóctonas e máis políticas contra a contaminación e o furtivismo. 

 

Dentro dese declive xeral, A ría de Ferrol, onde hai non moitos anos chegaron a 

mariscar máis de 600 persoas, está hoxe baixo mínimos, non chegando a 70 

persoas as que poden mariscar e dun xeito insuficiente para obter un mínimo de 

subsistencia. Nos últimos tempos, a situación deteriorouse ata tal punto que os 

patróns das confrarías da ría calcularon en setembro nun 90% o descenso da 

produción de ameixa, considerando que a propia supervivencia do marisqueo na 

ría está en cuestión, afectado por causas que a Xunta non é capaz de determinar, 

xa que se falou primeiro do parasito Perkinsus, pero recoñeceu logo a Xunta ós 
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propios mariscadores que pode haber outras causas e que non sabe realmente o 

que está pasando na ría. 

 

Así, despois de solicitar reiteradamente á Xunta de Galicia a adopción de 

medidas para solucionar esta situación, e de chegar a manifestarse en diversas 

ocasións, nunha recente reunión celebrada en Santiago, representantes das tres 

confrarías (Ferrol, Mugardos e Barallobre) da ría non obtiveron ningún tipo de 

resposta positiva da administración galega, manifestando o patrón da confraría de 

Barallobre que "Nos han trasladado que si son conscientes de que hai un 

problema en la ría pero que no saben realmente a que es debido, que lo están 

intentando averiguar, pero no nos aportan una solución ni tampoco ningún 

recurso económico para la falta de producto que tenemos". 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que está facendo e ten previsto facer a Xunta de Galicia para solucionar o 

dramático descenso da produción marisqueira da ría de Ferrol? 

 

2ª) Sabe a Xunta de Galicia cales son as causas do dramático descenso da 

produción marisqueira da ría de Ferrol? 

 

3ª) Fixo a Xunta de Galicia, como Administración competente, un estudio 

integral da situación e das causas do declive do marisqueo na ría de Ferrol? Ten 

previsto facelo? 

 

4ª) Vai a Xunta de Galicia conceder algún tipo de axuda ás persoas mariscadoras 

da ría de Ferrol para compensar ese declive? 

 

5ª) Vai a Xunta poñer en práctica un plan de rexeneración integral e recuperación 

da actividade marisqueira nunha ría na que o marisqueo parece estar hoxe en 

transo de chegar á desaparición? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:18:56 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/01/2021 18:19:10 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ax

rh
6f

ZQ
09

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31685

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROaxrh6fZQ09
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

 

 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 14/01/2021 18:19:22 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ax

rh
6f

ZQ
09

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

31686

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROaxrh6fZQ09
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rei, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A actual delegada da Xunta en Pontevedra, dona María Luisa Piñeiro Arcos e o 

presidente da Federación galega de fútbol e ex presidente da Deputación de 

Pontevedra, don Rafael Louzán, foron no seu momento acusados pola Fiscalía de 

prevaricación e fraude en relación coa remodelación dun campo de fútbol no 

concello de Moraña. A fiscalía pide 3 anos de prisión e 9 de inhabilitación para 

Louzán como autor e a mesma pena para Luisa Piñeiro, como cooperadora 

necesaria do primeiro delito e coautora do segundo, ademais doutras acusacións 

que afectan a outras persoas en relación cos mesmos feitos. A celebración do 

xuízo tivo lugar o venres 20 de novembro de 2020. 

 

No escrito de acusación, o fiscal fixa o inicio das irregularidades en decembro de 

2011, cando a Deputación de Pontevedra aprobou un convenio co Concello de 

Moraña, que tiña por obxecto remodelar o campo de fútbol deste municipio, e 

incluía unha achega de case un millón de euros por parte do Goberno provincial, 

máis 21.000 euros para a redacción do proxecto. 

 

A actuación financiouse mediante unha subvención discrecional de Louzán, 

entón presidente da Deputación, e foi adxudicado á empresa construtora Eiriña. 

 

Dous anos despois, a Deputación aprobou modificar o proxecto para, segundo o 

fiscal, abonar uns 86.000 euros á construtora por un sobrecusto relativo a unhas 

obras no contratadas, a pesar de que a lei impedía exceder o importe da 

adxudicación. 

 

Segundo o fiscal, ante a negativa dos técnicos da Deputación a abonar ese 

incremento, os acusados "idearon un sistema artificioso, en fraude de lei, 

tendente a abonar a la empresa Eiriña el importe que reclamaba sobre el 

presuposto aprobado". 

 

A entón alcaldesa (hoxe delegada da Xunta) solicitou unha nova subvención á 

Deputación para executar unha serie de melloras no vestiario e as gradas do 

campo que, segundo o fiscal, facían referencia á execución de obras, que, polo 

menos parcialmente, xa foran realizadas. 
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A pesar de que o proceso de contratación incluíu a outras empresas -propiedade 

de dous dos acusados- como "mero trámite", segundo o fiscal, as obras foron 

adxudicadas a Eiriña mediante una partida de libre disposición do presidente da 

Deputación para cubrir o sobrecusto inicial, tamén segundo o fiscal. 

 

A imputación non tivo ningunha consecuencia para a Sra. Piñeiro, que ascendeu 

na escala  'popular' pasando de alcaldesa de Moraña a actual delegada da Xunta 

en Pontevedra. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera o Goberno galego que os feitos relatados pola fiscalía non son 

suficientemente graves como para apartar á actual delegada da Xunta do seu 

cargo, non só pola posible responsabilidade penal senón tamén pola 

responsabilidade política que existe con independencia da primeira? 

 

2ª) Por que mantivo, durante todo este tempo, o Goberno galego á Sra. Piñeiro 

como delegada a pesar da gravidade das acusacións da fiscalía? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2021 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:21:20 

 

Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 18:21:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa  a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

As revelacións que nos últimos meses se están coñecendo sobre o chamado caso 

Kitchen que investiga a Audiencia Nacional teñen levado a algún medio a falar 

do mesmo como o Watergate español e a diversos xuristas a opinar que se trata 

dun caso dunha gravidade sen precedentes, dado que se trata da presunta 

utilización dos medios e recursos do Estado para tapar a corrupción do partido 

que gobernaba nese momento, é dicir, o uso ilegal do Estado contra o propio 

Estado. 

 

A investigación céntrase en dirimir se existiu un operativo "parapolicial" 

supervisado e financiado con fondos reservados do Ministerio del Interior entre 

2013 y 2014 para recuperar documentos e gravacións comprometedoras para o 

PP, que se atopaba nese momento sendo investigado xudicialmente pola súa 

contabilidade e por presuntos delitos de corrupción que logo deron lugar á 

condena do caso Gürtel, entre outros procedementos que se atopan hoxe en 

distintos momentos e etapas da súa tramitación xudicial. 

 

Entre os imputados neste caso figuran o ex ministro do Interior e o seu número 

dous, así como a cúpula policial da época, estando ademais identificados 

decenas de axentes da Unidade Central de Apoio Operativo da Policía como 

presuntos participantes nese operativo. 

 

No ámbito desa investigación, fálase de “papeles que probarían pagos en B en 

sedes do PP de Galicia, Madrid ou Valencia”.  

 

A pesar da enorme transcendencia dos feitos que xa se coñecen, o presidente da 

Xunta de Galicia ten feito declaracións reiteradas sobre este asunto no sentido de 

relativizalo. Así, na rolda de prensa posterior ó Consello da Xunta de 10 de 

setembro, sinalou que “estamos falando de feitos de hai 15 ou 20 anos”, a pesar 

de que se trata de feitos presuntamente cometidos nos anos 2013 e 2014. E o 

domingo 13 sinalou que “nin as épocas nin os feitos teñen que ver coa situación 

actual”, ademais de sinalar que no PP xa “están acostumados” a que se “critique 

e recritique por feitos que pasaron hai máis dunha década”.  

 

Por todo o exposto anteriormente, o deputado e a deputada que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 
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1ª) Que opinión lle merece ao Goberno de Galicia a presunta utilización dos 

recursos e das forzas e corpos de seguridade do Estado para encubrir a 

corrupción do partido ó que pertence ese mesmo goberno que se investiga pola 

Audiencia Nacional no coñecido como caso Kitchen? 

 

2ª) Participou o Goberno galego de xeito directo ou indirecto nesa utilización, 

tendo en conta de que os documentos que obran incorporados na causa refiren 

pagos en B en sedes do PP de Galicia, Valencia e Madrid? 

 

3ª)  Vai seguir o Goberno de Galicia, a través do seu presidente, relativizando a 

gravidade dos feitos que se investigan na audiencia nacional? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2021 

     

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:07:45 

 
Paloma Castro Rey  na data 14/01/2021 18:07:58 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Patricia Otero Rodríguez e Luís Álvarez Martínez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2ª. 

 

En febreiro de 2013, varios eurodeputados visitaron Galicia para controlar a 

depuración das rías galegas e concluíron que zonas nas nosas rías que aínda son 

moi produtivas están en grave perigo se non se toman medidas. Así, as rías de 

Pontevedra, Arousa, O Burgo ou Noia. 

 

A finais de 2014, a Comisión Europea anunciaba que denunciaría a España (polo 

tanto, a Galicia) ante o TXUE porque non existe garantía do bo tratamento das 

augas residuais urbanas en diversas zonas, porque falla un sistema axeitado de 

tratamento e porque existe risco para a saúde pública. Lamentablemente, non era a 

primeira vez, xa pasara en abril de 2011 e en outubro de 2013. Logo chegou a 

sanción millonaria do Tribunal de Xustiza da UE (globalmente, unha multa 

coercitiva de 10,9 millóns de euros por cada semestre de atraso e unha sanción de 

12 millóns por incumprir a normativa comunitaria de saneamento) pola falta de 

tratamento de residuos líquidos en Santiago, Vigo e Ribeira, que erosiona a 

credibilidade do país, resta recursos que se poderían dedicar á mellora da calidade 

da auga e ameaza o acceso a posibles fontes europeas de financiamento. A ninguén 

se lle escapa que este desastre algo ten que ver coa herdanza que deixou o Goberno 

de Rajoy e coa nefasta xestión do Goberno galego en materia de depuración de 

augas residuais. E a cuestión está en que o Estado vai repercutir sobre as 

comunidades autónomas responsables do incumprimento as dúas sancións.  

 

E non remata aí o tema, España enfróntase na UE a outros procedementos de 

infracción en materia de saneamento e depuración, un deles pola contaminación no 

eixo Pontevedra-Marín-Poio-Bueu. Ante esta situación o Goberno do Estado está 

ultimando o Plan nacional de depuración, saneamento, eficiencia, aforro e 

reutilización, cun investimento estimado de preto 10.000 millóns de euros nos 

vindeiros 18 anos (2/3 desas actuacións corresponderanlles ás comunidades 

autónomas e 1/3 ao Estado e aos concellos). 

 

A situación en Galicia é especialmente preocupante dado que, 20 anos despois da 

aprobación da directiva Marco do Auga, a situación de contaminación das rías 

galegas (onde rematan non só os vertidos orixinados nas propias rías senón tamén 

os procedentes dos ríos que nelas desembocan) é altamente preocupante, igual que 
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a dos propios ríos, atopándonos en conxunto moi lonxe de acadar os obxectivos 

fixados pola UE. 

 

A modo de exemplo, a pesar de que a realidade amosa que Augas de Galicia non 

chega a detectar máis que unha parte dos vertidos en rías e ríos, ese organismo 

detectou no ano 2019 un total de 1.575 vertidos na costa galega, un 21,5 % máis 

que hai un lustro (1.296). Dos detectados, aproximadamente o 16 % (253) excedían 

a carga contaminante permitida e outros 57 tiveron que ser investigados por ter 

impacto no entorno pese a non exceder os valores permitidos.  Nesa estatística 

destacan as rías de Arousa, Muros-Noia e Vigo; con 60, 45 e 30 puntos, 

respectivamente, con carga microbiolóxica ou química tóxica, así como Ferrol (29 

focos), Ares-Betanzos (19) e Pontevedra (18). 

 

As rías de Galicia son ecosistema singular e valiosísimo, marco conformador da 

nosa cultura e identidade e fonte de vida pero tamén de riqueza acuícola e 

marisqueira, cronicamente minguada pola contaminación.  Algo parecido pode 

dicirse dos ríos de Galicia, outrora paraísos da pesca fluvial que hoxe está 

gravemente diminuída, ata o punto de que as licencias de pesca reducíronse 

aproximadamente á metade na última década. 

 

Por todo o exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1ª)  Vai implantar o Goberno galego un plan integral de rexeneración das rías e ríos 

de  Galicia para esta lexislatura 2020-2024? 

 

2ª) Como ten pensado reducir eficazmente o Goberno os niveis de contaminación   

existentes nas rías e ríos de Galicia?  

 

3ª)  Vai mellorar o Goberno as EDAR existentes e os procesos de tratamento e 

xestión dos vertidos das augas residuais a través da súa depuración? Cando? 

 

4ª)  Vai estender o Goberno a rede de tratamento do saneamento para evitar os 

vertidos continuos ou fóra de parámetro? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 14/01/2021 18:32:37 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 14/01/2021 18:32:54 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 14/01/2021 18:33:07 
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Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 3ª, sobre a situación económica galega. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A pandemia do coronavirus e das novas vagas de gromos ten un indubidábel 

impacto na economía internacional, estatal e galega, un impacto que é dunha 

profundidade e impacto sen precedentes e de incerta previsión. Esta é, xa que logo, unha 

cuestión que se debe analizar e atender desde o ámbito galego para así poder deseñar as 

mellores respostas posíbeis para que esta nova crise económica sexa abordada de forma 

diferente á crise financeira desatada a partir do ano 2008 e que nin Galiza teña un papel 

subsidiario nin sexan as maiorías sociais quen asuman as consecuencias máis negativas. 

Recentemente, o Foro Económico de Galiza publicaba os resultados do seu 

Informe de Conxuntura Socioeconómica referido ao III trimestre de 2020 e ás 

previsións de peche de ano. Segundo indica, atendendo aos datos prevén unha caída do 

9% do PIB galego en 2020, entre as comunidades con menor descenso, prevéndose 

unha caída de até o 11% para o conxunto do Estado, superior en ambos os dous casos á 

previsión de ámbito europeo cunha media de caída do 4,2%. Así mesmo, este Informe 

volve sinalar unha cuestión clave: a menor velocidade na caída acompañouse na anterior 

crise económica, a crise financeira a partir de 2008, dunha menor velocidade nos índices 

de recuperación. 
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Durante a presentación de dito informe, as persoas expertas do Foro facían 

fincapé na imprevisibilidade do contexto, que dá lugar a previsións moi dispares, e no 

gran risco da afectación dun desplome económico no primeiro semestre do 2021 aínda 

que polo momento non se estea a formular a posibilidade dun confinamento 

homologábel ao de marzo. 

Entre outras cuestións, resulta especialmente preocupante a constatación de que 

esta crise está a afectar máis aos sectores laborais máis debilitados e vulnerábeis. O 

informe sinala, singularmente, que “ o axuste do emprego prodúcese en maior medida 

entre as persoas máis vulnerables: os máis novos, asalariados con contratos temporais 

traballadores con xornada a tempo parcial e persoas con menor nivel educativo. 

Asemade, a poboación ocupada redúcese en maior medida no caso das mulleres que no 

dos homes, así como tanto no conxunto de traballadores por conta propia, especialmente 

nos empresarios sen asalariados, como nas persoas por conta allea” 

Así mesmo, fronte á lectura autocompracente que fai a Xunta de Galiza respecto 

do diferencial galego/estatal do PIB, o Foro Económico sinala que “Ao igual que 

aconteceu en crises anteriores, este impacto inicial é inferior ao rexistrado no conxunto 

do Estado (-4,2% no primeiro e -21,5% no segundo trimestre)”. Así mesmo, tamén 

observa que “se ben a recuperación posterior ás crises foi ata o de agora moito máis 

lenta que na economía española. Con todo, cómpre destacar que esta caída da actividade 

económica é superior á experimentada pola UE-27 e o conxunto dos países da zona 

euro.” 

A Xunta de Galiza debe permanecer alerta respecto da evolución da economía 

galega con base a estes e outros indicadores, así como do seu impacto na vida dos 

galegos e galegas, na clase traballadora e nos índices de pobreza. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

- Como valora a Xunta a situación económica de Galiza nesta nova vaga de 

gromos? 

- Que valoración fai das previsións macroeconómicas referentes ao balance de 

2020 e referentes ás previsións para 2021? 

- Como valora o impacto económico das novas medidas aprobadas a partir do 

mes de xaneiro? 

- Como valora a evolución de Galiza e a perspectiva dunha recuperación lenta e 

dun posíbel balance do primeiro trimestre de 2021 crítico? 

-Que correccións de orientación económica vai desenvolver a Xunta de Galiza 

para dar resposta ás necesidades e incertezas xeradas pola pandemia do coronavirus? 

-Considera a Xunta de Galiza que o noso país ten as ferramentas económicas 

precisas para enfrontar esta crise? 

-Considera que máis autogoberno facilitaría a concreción e impulso de medidas 

máis eficaces? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 
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Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel  Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 15/01/2021 09:46:58 

 

Daniel Pérez López  na data 15/01/2021 09:47:00 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/01/2021 09:47:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a situación do centro de traballo da empresa 

SIEMENS-GAMESA no Concello das Somozas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Toman corpo as peores expectativas para o persoal da fábrica de SIEMENS-

GAMESA no Concello das Somozas. 

A falta de carga de traballo para o presente ano 2021 que a dirección da empresa 

anunciara ao persoal hai un par de meses ven de concretarse na comunicación formal do 

peche da fábrica e do consecuente despedimento colectivo. 

As causas non se lles escapan a ninguén, os modelos de palas que se fabrican na 

fábrica das Somozas son pequenos para os actuais requirimentos do mercado, mais nin a 

propia dirección da empresa oculta que aínda que existiran pedidos do modelo de palas 

que fabrican nas Somozas a súa produción sería máis rendíbel na fábrica de Vagos, en 

Portugal. Un proceso de deslocalización empresarial de libro. 

O grupo Parlamentar do BNG xa ten presentado con anterioridade a esta 

iniciativa outra de semellante teor. Naquela ocasión o PP votou en contra por, segundo 

manifestaron, ter dúbidas sobre a legalidade do contido da parte resolutiva. O PSOE 

abstívose. 
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A súa falta de apoio para coas medidas propostas resultan no presente escenario 

absolutamente escandalosas, dado o fracaso dos intentos realizados até o de agora por 

parte dos gobernos estatal e autonómico ante a determinación amosada pola empresa, 

que veñen demostrar a necesidade de poñer en marcha políticas de promoción 

empresarial que superen de unha vez por todas a vella (e fracasada) dinámica de ofrecer 

prevendas, privilexios ou condicións máis vantaxosas para a produción en competencia 

con outros países ou territorios. As deslocalizacións non deixan de ser unha constante 

da nosa historia industrial recente e presente. 

Pola contra, esixencias de certas cotas produción local para as empresas que 

queren acceder a un determinado mercado nacional, son actualmente empregadas entre 

os países da nosa contorna e dentro do mesmo sector de actividade, por exemplo Franza 

na instalación de potencia eólica mariña. 

Por iso, nun momento en que está previsto que a potencia eólica instalada na 

Galiza pase dos actuais 3.700 MW a 13.700, non é de recibo que a Xunta non tome 

medidas eficaces para garantir que este novo boom eólico sirva para industrializar o 

noso país, servindo tal e como se ven anunciando (dun xeito, polo visto, retórico ou 

meramente propagandístico), de chave de bóveda para a reactivación económica de 

Galiza. 

Galiza ten un enorme potencial eólico, temos os montes e o vento, e o seu 

aproveitamento non é gratuíto para nós como pobo, pagamos custes ambientais, 

paisaxísticos, e sociais, pola instalación dos muíños e das infraestruturas necesarias para 

evacuar e distribuír a enerxía, e resulta absolutamente lexítimo, e sobre todo no actual 

contexto, absolutamente necesario, poñer estes recursos naturais ao servizo da 

reactivación económica, e da creación de riqueza para a sociedade galega no seu 

conxunto. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

Ten realizado a Xunta de Galiza algunha xestión perante a empresa SIEMENS-

GAMESA, ou celebrado algunha reunión? Que resultado obtivo desas xestións? 

Ten intención a Xunta de Galiza de promover a constitución dun marco de 

negociación coa empresa e coa representación legal do persoal para abordar a 

problemática do centro de traballo? 

Ten pensado a Xunta de Galiza desenvolver algunha iniciativa que permita 

garantir a actividade e a ocupación do centro de traballo de SIEMENS-GAMESA no 

Concello das Somozas? 

Ten pensado a Xunta de Galiza establecer algún tipo de condición, prioridade, 

ou preferencia á hora de autorizar proxectos de aproveitamento eólico no ámbito das 

súas competencias, a favor de aqueles que impliquen investimentos de carácter 

produtivo ou industrial e que sirvan para a criación de emprego? 

Ten pensado a Xunta de Galiza demandar do goberno do estado que estableza 

prioridades do tipo que vimos de mencionar para as autorizacións de proxectos eólicos 

da súa competencia? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 
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Carme González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/01/2021 10:12:55 

 

Daniel Pérez López  na data 15/01/2021 10:12:59 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/01/2021 10:13:07 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
rI1

P
im

vo
Y

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

31701

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROrI1PimvoY9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e 

Olalla Rodil Fernández, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre os gromos 

aparecidos nas instalacións hospitalarias da área sanitaria de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A aparición de contaxios nas instalacións hospitalarias da área sanitaria de 

Ferrol ven sendo recorrente desde o inicio da pandemia, mais a súa repetición  nos 

últimos tempos, case son solución de continuidade, é dunha grande gravidade, en canto 

que evidencia a falta dunha correcta planificación da prevención de riscos entre o 

persoal sanitario que está a poñer en risco non só ás persoas traballadoras do sistema 

público de saúde, senón tamén e por extensión, ás persoas doentes ou familiares que por 

diferentes motivos vense na obriga de acudir as anteditas instalacións hospitalarias. 

Unha das medidas que máis insistentemente ven reclamando o grupo 

parlamentar do BNG é a realización de cribados masivos PCR (e non dobre banda) entre 

o persoal do SERGAS alén do propiamente destinado ao coidado ou atención directa 

das persoas contaxiadas de COVID ou sospeitosas. Xa que, salvo mellores ou máis 

convincentes explicacións que polo de agora a Xunta tampouco ofrece, parece evidente 

que unha das razóns polas que se espallan os contaxios é a existencia entre o persoal 

sanitario, igual que en calquera outro ámbito, de contaxios asintomáticos. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

Que avaliación fan os organismos paritarios de prevención de riscos na área 

sanitaria de Ferrol sobre os contaxios entre o persoal traballador do SERGAS? 

Por que nunha batería de preguntas presentada con anterioridade sobre a 

situación na área sanitaria de Ferrol, e que a Xunta contestou por escrito ao finalizar o 

período lexislativo, non se contestou ás preguntas relativas á prevención de riscos? 

É consciente a Xunta de Galiza do risco para os doentes dunha mala 

organización da prevención de riscos entre o persoal traballador do SERGAS? 

Por que non se teñen realizado xa cribados masivos con PCR entre o persoal do 

SERGAS? 

A que atribúe a Xunta de Galiza a reiteración de gromos tanto entre doentes 

como entre o persoal traballador nos centros hospitalarios da área de Ferrol? 

Que ten pensado facer para que non se repitan? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 
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Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/01/2021 11:09:19 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 15/01/2021 11:09:24 

 

Iria Carreira Pazos na data 15/01/2021 11:09:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, en demanda da ampliación dos estudos de gaita de fol e 

de música tradicional e popular. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A gaita de fol na Galiza conta con estudos elementais, profesionais e superiores 

de música. O instrumento está presente en 4 dos 7 conservatorios profesionais (Ferrol, 

Lugo, Ourense e Vigo) e en 1 dos 2 conservatorios superiores (Vigo) dependentes da 

Consellería de Cultura, Educación e Universidade. Alén disto, existen arredor doutros 

16 conservatorios municipais ou privados, non dependentes da Consellería, que 

imparten ensinanzas de gaita de fol en todo o país. 

No entanto, non existen na Galiza estudos musicais de posgrao relacionados coa 

gaita de fol ou a música tradicional. Non hai no territorio galego ningún posgrao oficial 

relacionado coa música en ningunha das súas vertentes: interpretación, investigación, 

composición ou produción. A USC conta, iso si, cun Curso Avanzado de 

Especialización Orquestral impartido pola Escola de Altos Estudos Musicais de 

Santiago de Compostela, un título propio de posgrao destinado a formar instrumentistas 

de orquestra sinfónica. Mais sendo un título propio da USC, non ten recoñecemento 

académico en oposicións nin para o acceso a programas de doutoramento. 
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Con todo, si existe a posibilidade nas universidades galegas de cursar 

doutoramentos en campos de investigación musicais, o que redunda na incoherencia de 

carecermos de estudos musicais de posgrao. 

Ante a dificultade ou mesmo imposibilidade de acceso a esta formación musical 

académica nos estudos dos nosos instrumentos tradicionais e populares, nomeadamente 

a gaita de fol, persoas a título individual mais tamén desde a Asociación de Gaiteiros 

Galegos, fannos chegar a necesidade de inclusión dos estudos de gaita de fol en todos os 

conservatorios profesionais galegos dependentes da Consellería de Cultura, Educación e 

Universidade da Xunta de Galicia. 

Á parte de que semella lóxico pensar que un instrumento patrimonial e 

identitario para o pobo galego deba estar presente en todos os centros públicos 

xestionados polo goberno galego, tanto na disposición adicional primeira do Decreto 

203/2007, do 27 de setembro, coma na disposición adicional cuarta do Decreto 

198/2007, do 27 de setembro, establécese que as especialidades das ensinanzas de 

música poderán ser ampliadas para dar acollida a outras en razón do seu grao de interese 

etnográfico, histórico ou cultural. Coidamos que o estudo da gaita de fol na Galiza 

presenta interese nos tres puntos e pensamos que presenta o mesmo interese en Ferrol, 

Lugo, Ourense e Vigo, cuxos conservatorios a teñen incluída nos seus programas, ca na 

Coruña, Santiago e Pontevedra, onde non pode estudarse nos conservatorios da Xunta. 

Entendemos tamén necesaria a inclusión do grao superior de Instrumentos da 

Música Tradicional e Popular no Conservatorio Superior da Coruña. A pesar de que 

existen graos similares en Asturias e en Cataluña, por exemplo, por circunstancias 

históricas e culturais non é o mesmo estudar gaita de fol en Asturias, Cataluña, Irlanda, 

Bélxica ou Galiza. Coa gaita de fol, cambiar de territorio implica cambiar, por pouco 
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que sexa, a morfoloxía do instrumento, ao contrario do que lles ocorre a outros 

intérpretes, que poden moverse por toda Europa co mesmo instrumento exacto. 

Finalmente, para complementar esta demandada formación musical, cumpriría 

tomar parte na creación de estudos musicais de posgrao nas universidades galegas ou 

nos conservatorios superiores que dean acceso a programas de doutoramento en música. 

Isto evitaría que o alumnado tivese que marchar fóra cursar estes estudos e axudaría a 

conservar e asentar na Galiza os profesionais formados aquí. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedor o goberno galego da demanda de estudos de gaita de fol que fica 

desantendida nos conservatorios dependentes da Xunta de Galiza? 

. Ten planificada algunha proposta académica conducente a ensanchar a oferta 

formativa nos conservatorios dependentes da Consellería de Educación, Cultura e 

Universidade. 

. Comparte o goberno a necesidade demandada pola sociedade de crear estudos 

musicais de posgrao nas universidades galegas ou nos conservatorios superiores que 

dean acceso a programas de doutoramento en música? 

. Entende o goberno que esta oferta evitaría que o alumnado galego tivese que 

marchar fóra cursar estes estudos e axudaría a conservar e asentar na Galiza os 

profesionais formados aquí? 
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Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/01/2021 11:59:13 

 

Daniel Castro García  na data 15/01/2021 11:59:16 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 15/01/2021 11:59:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Noa Presas Bergantiños e María González 

Albert, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 1ª, sobre o control dos destino das 

transferencias realizadas á Deputación de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Unha sentenza do Xulgado do Contencioso Administrativo núm.2 de Ourense  

estimando parcialmente a demanda presentada por un particular condena á Deputación 

Provincial de Ourense a abonar 193.093 € por o subministro de bancos e marquesinas á 

Entidade Provincial. Asemade e nun pronunciamento inusual ordena a remisión das 

actuacións ao Ministerio Fiscal a fin de investigar a eventual comisión dun delicto de 

prevaricación, ao apreciar que a adquisición do mobiliario foi realizado sen a 

tramitación dun previo procedemento de contratación, sen contrato ou licitación previo, 

é dicir, “a dedo”, sen a oportunidade de que outras empresas poderán realizar ofertas do 

mobiliario máis beneficiosas e/ou económicas. 

Sen prexuízo de que unicamente se tratan de indicios da eventual comisión dun 

delicto de prevaricación, apreciados por unha Autoridade xudicial do orden 

contencioso-administrativo, o certo é que non é a primeira vez que o procedemento de 

contratación da Deputación Provincial de Ourense, presidida na altura polo Sr. Baltar 

Pumar, é obxecto dunha investigación xudicial de carácter penal por prevaricación 

administrativa. Así no ano 2014 mediante sentenza do Xulgado do Penal núm.1 de 
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Ourense, confirmada pola Audiencia Provincial, o Sr. Baltar Pumar foi condenado a 9 

anos de inhabilitación especial como autor criminalmente responsable dun delito de 

prevaricación continuada pola contratación ilícita polo Ente provincial de máis dun 

centenar de traballadores e traballadoras. Xa que logo “chove sobre mollado”. 

De conformidade co apreciado polo Xulgado Contencioso-Administrativo de 

Ourense semella que, a prevaricación continuada apreciada no seu día en materia de 

contratación de persoal, tamén atinxía a outros eidos da contratación da Deputación 

Provincial, como son os subministros de mobiliario. 

Tanto pola importancia dos recursos económicos transferidos á Entidade Local, 

como pola tutela financeira que a normativa vixente impón á Xunta de Galiza sobre ás 

Entidades Locais, aconsellan -e aconsellarían- extremar as medidas de vixianza e 

control sobre o destino dos recursos achegados a Deputación Provincial de Ourense, e 

os procedementos de contratación seguidos para unha mellor e máis eficiente xestión 

dos mesmos, e o inescusábel cumprimento das normas de contratación en vixencia. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

Que valoración realiza a Xunta de Galiza a Sentenza do Xulgado do 

Contencioso-Administrativo de Ourense que, de oficio e antes as evidencias constatadas 

na tramitación do recurso contencioso- acorda remitir ás actuacións á Fiscalía para a 

investigación dun delito de prevaricación administrativa? 
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Á vista dos numerosos indicios de ilegalidade, mesmo de transcendencia penal, 

ten realizado a Xunta de Galiza algunha acción de control de legalidade sobre os 

procedementos de contratación administrativa da Deputación Provincial? 

Ten asinado a Xunta de Galiza algún convenio coa Deputación Provincial de 

Ourense, para atendendo as medidas preventivas deseñadas polo Consello de Contas de 

Galiza, evitar a corrupción no seo da referida Entidade Local? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños 

María González Albert 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 15/01/2021 12:15:55 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 15/01/2021 12:16:04 

 

María González Albert  na data 15/01/2021 12:16:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa as medidas a tomar para activar a atención presencial en 

Atención Primaria e rematar coas listas de espera neste nivel asistencial. 

 

Exposición de motivos 

A pandemia orixinada pola COVID 19, puxo de relevo que a Atención Primaria 

é chave para garantir a atención sanitaria, a saúde dxs galegxs. Deste este nivel 

asistencial, a pesares dos recortes a que se veu sometido durante os últimos 11 anos, 

realizou un traballo moi importante no tratamento e seguimento das persoas infectadas 

que non precisasen hospitalización, a vez que na medida do posíbel,  atendeu as 

necesidades asistenciais da poboación. 

Mais a decisión de que  os centros de saúde reduciran drasticamente a asistencia 

presencial, e que a atención se centraran case exclusivamente en consulta telefónica, 

para evitar contaxios tanto dos profesionais como da poboación. Isto ocasionou moi 

graves problemas no acceso á asistencia sanitaria da poboación, que se veu agravada 

coa chegada da época estival, onde a escaseza de persoal foi alarmante, ao obrigar xs 

profesionais a desfrutar das vacación nos meses de xullo e agosto e non telxs substituído 

na maioría dos casos, nin tampouco as baixas por ILT. 
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As consecuencias son desastrosas, escasísimos profesionais, listas de espera de 

semanas, para consultas, analíticas, e incluso para a atención telefónica, persoas facendo 

cola á intemperie para acceder aos centros... 

Esta situación está xerando que cada vez máis persoas estean acudindo á 

sanidade privada, diante da falta de resposta na sanidade pública, e desprotección da 

poboación con menos recursos. Desprotección que tamén se produce, diante da 

reconversión da asistencia presencial en telefónica ou telemática, nas franxas de maior 

idade, de menos recursos para o acceso e manexo das novas tecnoloxías. 

A resposta a situación de pandemia non pode estar baseada en incrementar as 

restricións de acceso á asistencia ao sistema público, porque supón un claro risco para a 

saúde da poboación. Esta situación pode levarnos a un  problema de saúde colectiva, de 

cronificación de patoloxías, de atención tardía... 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª. 

-Que accións ten previsto realizar o Goberno galego para activar a atención 

presencial e rematar coas listas de espera en Atención Primaria? 

-Manexa algún cronograma para facelo? 

-Ten a previsión de contratar máis profesionais para garantir unha atención 

sanitaria digna en Atención Primaria? Si é así cantos e en que prazo? 

-Ten previsto aumento orzamentaria para enfrontar os retos da Atención 

Primaria? Si é así cal é a contía 
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-Considera que está ben atendida a poboación realizando a inmensa maioría da 

prestación sanitaria vía telefónica? 

-Ten feito algunha análise das consecuencias para a poboación das restricións de 

acceso aos centros de saúde? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 15/01/2021 12:56:07 

 

Iria Carreira Pazos na data 15/01/2021 12:56:18 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 15/01/2021 12:56:29 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noa Díaz Varela e Martín Seco García, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O turismo é un dos sectores máis afectados pola crise sanitaria e, despois dun ano 

moi complicado, coa actividade nula nalgúns períodos, empresarios e 

profesionais confían en que o Xacobeo 2021 axude a reactivalo. Non obstante, os 

novos gromos e as consecuentes limitacións á mobilidade e ao peche temporal de 

empresas están xerando unha vez máis gran preocupación. 

 

A pandemia covid-19 complica a celebración do Xacobeo 2021, un dos 

acontecementos máis agardados en Galicia e no que o sector turístico conta para a 

súa reactivación. Os gromos do virus e o aumento das limitacións de mobilidade 

impiden o seu normal desenvolvemento. 

 

Nesta situación socio-económica tan complexa cremos axeitado realizar un 

exhaustivo seguimento sobre as actividades e orzamentos do Xacobeo 2021. 

 

A Xunta de Galicia elaborou  o  Plan Estratéxico do Xacobeo 2021, dentro deste  

plan estratéxico está contemplado un resumo da dotación orzamentaria desde  o 

ano 2019 ata o ano 2022.  No ano 2019 aparece un orzamento de 58.833.303 

euros e no ano 2020 o orzamento foi de 82.167.231 euros tal e como se recolle no 

devandito plan. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista demandamos un maior control 

democrático dos orzamentos da Xunta de Galicia en materia xacobea 

imprescindible neste ano. 

 

O noso grupo reclama ter información actualizada e continua de onde se está 

investindo os orzamentos recollidos no Plan Estratéxico do Xacobeo 2021 e do 

que se está a facer relacionado co Xacobeo 2021. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cal é o grado de execución do Plan Estratéxico do Xacobeo 2021 

elaborado pola Xunta de Galicia? 

2. Cales foron as accións desenvolvidas pola Xunta de Galicia, dentro do  

Plan Estratéxico do Xacobeo 2021 cos  58.833.303 euros no ano 2019? 

3. Cales foron as accións desenvolvidas pola Xunta de Galicia, dentro do  

Plan Estratéxico do Xacobeo 2021 cos  82.167.231 euros no ano 2020? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro do 2021 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Noa Díaz Varela 

   Martín Seco García 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 15/01/2021 13:30:52 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 15/01/2021 13:30:57 

 
Martín Seco García  na data 15/01/2021 13:31:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Noa Díaz Varela e Martín Seco García, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, 

Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O turismo é un dos sectores máis afectados pola crise sanitaria e, despois dun ano 

moi complicado, coa actividade nula nalgúns períodos, empresarios e 

profesionais confían en que o Xacobeo 2021 axude a reactivalo. Non obstante, os 

novos gromos e as consecuentes limitacións á mobilidade e ao peche temporal de 

empresas están xerando unha vez máis gran preocupación. 

 

A pandemia covid-19 complica a celebración do Xacobeo 2021, un dos 

acontecementos máis agardados en Galicia e no que o sector turístico conta para a 

súa reactivación. Os gromos do virus e o aumento das limitacións de mobilidade 

impiden o seu normal desenvolvemento.  

 

Nesta situación socio-económica tan complexa cremos axeitado realizar un 

exhaustivo seguimento sobre as actividades e os orzamentos do Xacobeo 2021. 

 

A Xunta de Galicia elaborou o Plan Estratéxico do Xacobeo 2021, dentro deste  

plan estratéxico está contemplado un eixe transversal que recolle un plan de 

mantemento dos camiños, plan de embelecemento do Camiño e da súa contorna, 

plan de reforma e ampliación dos albergues e un plan de sinalización do Camiño 

de Santiago. 

 

O Plan Estratéxico Xacobeo 2021 non cumpriu o seu obxectivo porque no noso 

grupo parlamentario temos moitas demandas por parte dos concellos de 

sinalización e melloras do Camiño de Santiago e de construción e reformas de 

albergues. 

 

A antigüidade dos albergues de peregrinos e peregrinas fai necesarios 

investimentos significativos para a súa adecuación a tódolos turistas que visitan a 

nosa terra e máximo cando estamos nun ano Xacobeo. Son moitos os albergues 

públicos que pertencen á Xunta de Galicia que necesitan investimentos e melloras 

nas súas instalacións. 
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Dentro deste Plan Estratéxico do Xacobeo 2021 existe un Plan de investimentos 

cunha dotación económica de 105 millóns  de euros, desde o Grupo 

Parlamentario Socialista demandamos un maior control democrático das 

actuacións da Xunta de Galicia en materia xacobea neste ano. 

 

O noso grupo reclama ter información actualizada e continua do que se está a 

facer relacionado co Xacobeo 2021. 

 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Cales foron as actuacións por provincias da Xunta de Galicia onde se investiron 

os 105 millóns de euros do Plan de investimentos recollido dentro do Plan 

Estratéxico Xacobeo 2021? 

 

 

   Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro do 2021 

 

   Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

     Noa Díaz Varela 

     Martín Seco García 

   Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 15/01/2021 13:40:26 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 15/01/2021 13:40:31 

 
Martín Seco García  na data 15/01/2021 13:40:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme González Iglesias, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre á situación do sector comercial galego e as 

medidas necesarias para a súa reactivación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pequeno comercio galego, arrastraba xa unha profunda crise, con causas 

fondas como a ausencia dun sistema financeiro propio, as consecuencias da crise do 

2008, a emerxencia do comercio en liña, o avance das grandes superficies comerciais, a 

liberalización abusiva dos horarios, a política abusiva de rebaixas das grandes firmas e a 

falta de apoio institucional por parte da Xunta de Galiza, que nestes 11 anos de goberno 

de Núñez Feijóo tamén asumiu en silencio a vulneración de competencias propias por 

parte do goberno central. 

Con esta situación previa, o impacto da crise da covid-19 afecta de forma 

drástica ao sector e pon en xaque o seu futuro nun contexto no que  o consumo da 

cidadanía se prevé moderado pola constrición económica e pola perda de postos de 

traballo. 

Todos os datos indican importante caídas de vendas, peche de establecementos, 

perda de postos de traballo... que están levando á desaparición do tecido comercial 

galego. 
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O sector do comercio en Galiza, e nomeadamente o pequeno comercio, tanto en 

termos de número de establecementos como de persoal ocupado, é de capital 

importancia para a economía e a sociedade galega. Ademais do importante papel  que o 

comercio xoga na vertebración do territorio, das vilas, cidades, barrios e aldeas de 

Galiza, xa non só garantindo o abastecemento da poboación, senón como dinamizadores 

do espazo e evitando a desertización dos núcleos rurais. 

Este sector de vital importancia en Galiza está a padecer unha situación crítica 

que as medidas, que tanto o Goberno español como o Goberno galego están tomando, 

non están evitando o peche de negocios e a perda de postos de traballo, e que teñen 

como consecuencia a  paralización da economía, a falla de crédito, a caída do consumo. 

Ao mesmo tempo, esta crise supuxo tamén na cidadanía unha importante 

reflexión colectiva arredor da importancia do próximo, e do papel das e dos pequenos 

comerciantes. Este aumento da conciencia social sobre a inviabilidade dun modelo 

económico que prima as grandes firmas debe ser recollido por parte das 

administracións. Neste sentido, é fundamental actuar no inmediato e no medio prazo 

para evitar o peche dos negocios do pequeno e mediano comercio senón tamén a aposta 

por un cambio de modelo onde este sexa central. 

Dende o Bloque Nacionalista Galego entendemos que  é fundamental actuar con 

urxencia para garantir a supervivencia dos negocios e dos postos de traballo dun sector 

que constitúe un piar da nosa economía, e non entendemos a pasividade da Xunta de 

Galiza ante a grave situación que atravesa. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 
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- Cre o Goberno galego que no inmediato as medidas que tomou garanten a 

supervivencia do pequeno comercio en Galiza? 

- É consciente o goberno galego de que a falta de liquidez dos negocios os está 

levando ao peche? 

- Que medidas de apoio promoveu e vai promover a Xunta de Galiza para 

garantir a supervivencia do tecido galego do pequeno e mediano comercio ao tempo que 

impulsa un cambio de modelo? 

- Que medidas prevé a Xunta de Galiza de ámbito económico a través de axudas 

directas? 

- E para garantir o acceso ao crédito? 

- É consciente a Xunta de que a liberalización de horarios e descontos beneficia 

ás grandes multinacionais pero dilapida o comercio local? 

- Vai defender a Xunta de Galiza a fin de políticas de oferta abusivas? 

- Que medidas vai impulsar a Xunta de Galiza para garantir unha nova 

regulación de horarios que promova unha distribución racional dos tempos e a 

competitividade do pequeno comercio? 

- Vai aprobar a Xunta de Galiza unha moratoria para impedir a implantación de 

novas grandes superficies comerciais? 

- Vai impulsar a Xunta de Galiza un imposto ás grandes superficies comerciais e 

reverter o recadado no comercio pequeno e de proximidade, toda vez a lexislación 

europea xa abala a súa existencia? 
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Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Carme González Iglesias 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 09:28:34 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 18/01/2021 09:28:41 

 

Daniel Pérez López  na data 18/01/2021 09:28:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Ramón Fernández Alfonzo e Olalla Rodil Fernández, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, sobre a renovación da demanda de emprego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Unha das primeiras medidas administrativas tomadas pola Xunta de Galiza 

durante a actual pandemia foi acordar a renovación de oficio da demanda de emprego, 

baseada nas recomendacións sanitarias de evitar aglomeracións, contactos innecesarios, 

e restrinxir a mobilidade. 

Por outra banda as ferramentas ou mecanismos dixitais habilitados pola 

administración galega para a realización de trámites están aínda lonxe de resultar unha 

opción, ou solución, universalmente eficaz, quer por falta das necesarias habilidades 

dixitais, quer por falta dos necesarios recursos materiais, de boa parte das persoas 

administradas. 

Con toda certeza a medida tomada no seu día tamén estivo motivada pola 

importancia do trámite, e as repercusións económicas de non cumprimentalo en tempo e 

forma, polo que a renovación de oficio resultou unha solución eficaz dadas as 

circunstancias. 

A vixencia da medida que acordaba a renovación de oficio da demanda de 

emprego, despois de prorrogarse en varias ocasións, rematou o pasado 31 de decembro, 
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traendo como consecuencia inmediata a formación de colas nas oficinas de emprego 

desde os primeiros días do ano, o que dadas as actuais circunstancias de risco sanitario é 

absolutamente contradictorio con todas as outras medidas adoptadas pola Xunta de 

Galiza. 

Do mesmo xeito mantéñense as outras razóns que motivaban, segundo nos 

parece, a medida acordada: importancia do trámite, dificultade de moitas persoas para 

realizalo dixitalmente. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

5ª : 

Non considera a Xunta de Galiza que se debe prorrogar a medida acordada no 

seu día para o selamento de oficio das demandas de emprego entanto existen medidas 

gubernativas restritivas da mobilidade ou do acceso aos edificios administrativos? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Olalla Rodil Fernández 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 18/01/2021 10:25:23 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 18/01/2021 10:25:25 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 10:25:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Luis Bará Torres e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, sobre a demarcación xudicial en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No presente ano 2021 o grupo parlamentar do Partido Popular rexeitou unha 

iniciativa do Bloque Nacionalista Galego para a creación dunha demarcación xudicial 

na Mariña Oriental de Lugo que posibilitase a creación dun novo xulgado de primeira 

instancia e instrución na mesma, ubicado na  vila de Ribadeo. 

 

Malia que a creación do partido xudicial interesado respostaba a unha demanda 

unánime, social e política, da comarca, permitía unha mellor correspondencia da 

estrutura territorial da organización social coa normativa vixente, tería unha repercusión 

económica positiva na Mariña Lucense, ao tempo que, mellorando o funcionamento da 

administración de xustiza, permitiría resolver os problemas que padecen os xulgados 

mixtos de Viveiro, o Parlamento de Galiza rexeitou a proposta perante a posibilidade de 

que creación dunha nova demarcación na Mariña Oriental puidese condicionar unha 

futura modificación da planta e demarcación xudicial de Galiza. 
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Esta variación na postura mantida ate hai ben pouco, tanto na comarca de Lugo, 

como no proprio Parlamento de Galiza, esta ruptura do consenso e da unanimidade 

política e social, espertou a inquedanza perante a posibilidade de que, retomando un 

proxecto do daquela Ministro de Justicia do Goberno de España -Sr. Ruiz Gallardón-, se 

estivese preparando a supresión de partidos xudiciais para concentrar a actividade 

xudicial nas grandes cidades e/ou capitais de provincias, abandonado ás vilas do rural 

do noso país. En concreto, se poder determinar se foi un “lapsus linguae” ou unha 

expresión do subconsciente, o grupo popular deslizaba que consideraba un exceso a 

existencia de partidos xudiciais nos que só existía unha unidade xurisdicional, 

desprendéndose a vontade de supresión das mesmas. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

Ten coñecemento a Xunta de Galiza da existencia dunha vontade de reformar a 

estrutura e demarcación xudicial existente en Galiza? 

No seu caso, considera que tal reforma poderían implicar o cese ou redución de 

actividade nas sedes situacións ubicadas en localidades non capitais de provincia? 

Entende que a creación dun partido xudicial na Mariña oriental condicionaría ou 

dificultaría o desenvolvemento dunha eventual reforma da estrutura xudicial en Galiza? 

Considera convinte a creación dun partido xudicial na Mariña oriental, coa 

simultánea reestruturación dos de Mondoñedo e Viveiro? 

Realizou a Xunta de Galiza dende 2010 algunha xestión para a modificación da 

planta e demarcación xudicial a fin de posibilitar que a Mariña oriental de Lugo conte 
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cun xulgado de primeira instancia e instrución con sede en Ribadeo? No seu caso, cando 

e en que consistiu ás xestións e cal foi o resultado delas? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 18/01/2021 11:28:57 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 18/01/2021 11:29:02 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 11:29:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 3ª, sobre os pactos sucesorios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A mediados de novembro de 2020 o goberno do Estado impulsou a tramitación 

do Proxecto de Lei de medidas de prevención e loita contra a fraude fiscal, de 

transposición da Directiva (UE) 2016/1164, do Consello, do 12 de xullo de 2016, pola 

que se estabelecen normas contra as prácticas de elisión fiscal que inciden directamente 

no funcionamento do mercado interior, de modificación de diversas normas tributarias e 

en materia de regulación do xogo. 

Entre outras cuestións, o articulado do texto presenta inicialmente medidas que 

modifican a lei do IRPF e a do imposto de sucesións e penalizarían pactos sucesorios do 

dereito civil galego. No momento de asinar esta iniciativa o proxecto atópase en 

tramitación no Congreso dos e das deputadas e o Bloque Nacionalista Galego xa 

presentou unha batería de emendas ao respecto para evitalo. Porén, pola relevancia 

política desta cuestión, é necesario que o Parlamento Galego manifeste a súa posición 

contraria. 

De aprobarse o Proxecto de Lei que presenta o Ministerio de Facenda, as 

persoas que reciban os bens antes do falecemento dun familiar, deberán tributar no IRPF 

coma se tiveran que vendelo, facéndose cargo da plusvalía, non só desde que o chegou 
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ao seu poder, senón desde que se produciu a adquisición do ben polo testador. Con esta 

reforma Ministerio de Facenda penaliza aos cidadáns e cidadás galegas ademais de 

supoñer un novo exercicio de centralismo político no que se invaden competencias 

autonómicas e materias propias desta cámara galega ao vulnerar o Dereito Civil de 

Galiza. É polo tanto necesario que as propostas de reforma que afectan aos pactos 

sucesorios sexan retiradas do texto. 

En primeiro lugar, o Estado non pode regular indirectamente unha figura propia 

do dereito civil da Galiza, facendo que na práctica non sexa posíbel acudir á figura dos 

pactos sucesorios. E ademais, a regulación que pretenden supón un tratamento 

discriminatorio desde o punto de vista fiscal para aqueles herdeiros ou herdeiras que 

reciban bens en vida fronte a aqueles que o fan trala morte dun familiar. Neste último 

caso, se a persoa que herda recibe os bens trala morte do familiar e a continuación 

procede a súa venda, só debería tributar pola plusvalía desde o momento da recepción 

dos bens e até a efectiva transmisión, en cambio, se se trata dunha herdanza en vida, e se 

venden os bens antes da morte do causante, deberá tributar polo incremento patrimonial 

desde que o testador adquirira o ben. Resulta a todas luces inxusto considerar que 

realizar un acto lexítimo segundo o Dereito Civil Galego e respectando as normas 

tributarias propias da Administración galega, sexa unha práctica de evasión fiscal. 

De manterse o texto actual, vai supor un grave prexuízo para moitos e moitas 

galegas que se acolleron a esta modalidade hereditaria. Máis aínda, ante a situación de 

crise económica, son moitos os galegos e galegas que poden verse na necesidade de 

vender os bens recibidos para facer fronte a gastos elementais e non sería xusto que a 

Facenda española se aproveitase desta circunstancia asumindo por riba unhas 

competencias que non lle corresponden cando en ningún caso pode considerarse que 

haxa unha intención de fraude que deba ser penalizada. 
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Existe, ademais, unha ampla xurisprudencia na que os tribunais consideran que 

os pactos sucesorios son, a pesar de producírense en vida do causante, actos mortis 

causa, e polo tanto non cabe que se pretenda a súa homologación coas doazóns ou 

outros actos xurídicos semellantes a estas. Son unha institución propia do Dereito Civil 

da Galiza que debe ser respectada e tratada como acto hereditario aos efectos tributarios, 

garantindo ademais a non interferencia nas competencias da Xunta de Galiza e do 

Parlamento Galego neste tema. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Que actuacións está a desenvolver o goberno galego para facer respectar o 

desenvolvemento propio do dereito civil galego respecto dos pactos sucesorios?  Con 

que resultado? 

Solicitou o goberno galego algunha reunión co Ministerio responsábel de 

Facenda para abordar esta cuestión? De que forma, en que datas e con que resultado? 

De prosperar este proxecto e non resolverse esta cuestión no proceso de 

emendas, valorará o goberno galego emprender recursos legais ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 
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Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 18/01/2021 11:45:16 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 18/01/2021 11:45:19 

 

Daniel Pérez López  na data 18/01/2021 11:45:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Noa Presas Bergantiños, María González 

Albert e Luis Bará Torres, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a instalación 

dunha central hidráulica reversíbel nos encoros As Conchas e Salas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A empresa actualmente denominada Naturgy, sucesora da mercantil Gas 

Natural-Fenosa, ven de reiterar a súa intención de instalar unha central  hidráulica 

reversíbel entre os encoros de As Conchas, sito nos concellos de Lobeira, Muiños e 

Bande, e o de Salas, no de Muiños. 

O referido proxecto partiría dos aproveitamentos hidroeléctricos que 

actualmente ten concedidos a mercantil, e que atinxen tanto ao encoro de As Conchas 

como ao de Salas. Así, procederíase ao bombeo de auga, en horas valle nas que a 

enerxía é máis barata por existir menos demanda, dende o encoro de As Conchas ate o 

de Salas no que se almacenaría e logo se turbinaría en horas puntas, nas que, por existir 

máis demanda e necesidade, o prezo da enerxía eléctrica é máis elevado. Resulta 

evidente a rendibilidade económica do proxecto de Central Hidráulica reversíbel, porén 

tal rendibilidade económica non é parella -tampouco proporcional- co risco que implica 

para o medio ambiente e para a saúde das persoas. 

Infelizmente as augas do encoro de As Conchas presentan na actualidade un 

estado global, en cualificación da Confederación Hidrográfica Miño-Sil, “peor que 
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bueno”, mentres que o do Salas é cualificado como “bueno” polo precitado organismo 

de conca. Así, o bombeo implicará o risco de contaminación das cianobacterias 

existentes no encoro de As Conchas ao Salas que actualmente é un espazo limpo e de 

grande valor medio ambiental, integrado nun Lugar de Interese Comunitario, Zona de 

Especial Protección para as Aves, Reserva da Biosfera ou mesmo dentro do Parque 

Natural Baixa Limia–Serra do Xurés. 

A situación de deterioro do espazo natural evidenciouse con total crueza no ano 

2011 no que o encoro das Conchas presentou un alto índice de contaminación por 

cianobacterias, que contradicindo estudos do Goberno de España, foi recoñecido por 

estudos da Universidade Complutense de Madrid. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que actuacións ou xestións realiza ou realizou o Goberno Galego en relación 

con proxecto de central hidroeléctrica reversíbel promovido pola mercantil Naturgy nos 

aproveitamentos dos ríos Salas e Limia e a afectación que podería implica no medio 

ambiente e na saúde das persoas? 

Realizou a Xunta de Galiza algún estudo propio que permita descartar total e 

absolutamente que como consecuencia da execución do proxecto se van producir riscos 

medio ambientais, sanitarios ou na calidade augas? 

Considera a Xunta de Galiza que, como consecuencia da execución do proxecto, 

se vai producir unha nova ocupación de dominio público ou de espazo natural,  por 

mínima que está for? 
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Ten avaliado o goberno galego as alegacións presentadas por organización e 

colectivos do país ao respecto do devandito proxecto? 

Entende o goberno galego que este proxecto enerxético se axusta ás necesidades 

de aforro e eficiencia? e ao cumprimento dos obxectivos europeos para 2020? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños 

María González Albert 

Luis Bará Torres 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 18/01/2021 11:56:19 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 18/01/2021 11:56:25 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 18/01/2021 11:56:35 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 18/01/2021 11:56:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A rabia é unha encefalomielite vírica aguda, producida por un virus da familia 

Rhabdoviridae, do xénero Lyssavirus e supón unha das enfermidades transmitidas a 

través dos animais máis importantes a nivel mundial, sendo unha enfermidade de 

declaración obrigatoria (EDO). Representa un importante problema de saúde pública 

dada a súa gravidade clínica, e provoca o falecemento de 60000 persoas anualmente en 

todo o mundo, especialmente en países en vías de desenvolvemento. Transmítese 

fundamentalmente por feridas provocadas por trabadas de animais infectados, e 

incúbase durante aproximadamente 2 ou 3 meses. Os signos clínicos varían dependendo 

do efecto do virus no  cerebro e inclúen cambios repentinos no comportamento e unha 

parálise progresiva que acaba por provocar a morte. Unha vez aparece a clínica da 

enfermidade, a evolución é moi rápida causando o falecemento ó cabo dunha semana. 

Tódolos os mamíferos de sangue quente son susceptibles de contraer a 

enfermidade, presentando os seres humanos unha alta sensibilidade, ó igual ca 

determinadas especies silvestres coma raposos ou lobos. Os cans, gatos, équidos, 

bóvidos e pequenos ruminantes presentan unha sensibilidade moderada, mentres que as 

aves, réptiles e peixes teñen unha sensibilidade escasa ou nula. 
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Non existe un tratamento para un animal infectado pola rabia. Debido ó 

importante risco de zoonose, debe realizarse a eutanasia e o diagnóstico post morten de 

calquera animal sospeitoso de presentar a rabia. En seres humanos, aplícase un coma 

inducido asociado a hipotermia e a administración de determinados antivirais. Non 

obstante, a taxa de mortalidade unha vez manifestada esta enfermidade é dun 100% a 

pesar de todas as medidas de tratamento. 

En Europa esta infección cobra cada vez máis importancia supoñendo unha 

ameaza para a Saúde Pública ó verse un incremento nos casos reportados de rabia en 

animais. Países coma Ucraína supoñen un enorme risco dada a elevada prevalencia 

desta enfermidade sendo un dos principais exportadores de cachorros de raza ó resto de 

Europa. 

No Estado español a rabia está declarada como oficialmente erradicada desde o 

1987,  detectándose esporadicamente casos en morcegos e casos importados nas cidades 

de Ceuta e Melilla. 

Non obstante, dada a proximidade xeográfica con países endémicos de rabia, 

non se pode descartar a aparición desta enfermidade no noso territorio (como ocorre 

noutros países europeos, coa aparición de casos importados de rabia debido á entrada 

ilegal de animais en período de incubación). A este feito debemos sumarlle o intenso 

tráfico de persoas e animais que se moven acotío polo territorio.  A pesar disto, no 

estado español produciuse o falecemento dun cidadán no ano 2019 pola trabada dun 

gato contaxiado de rabia en Marrocos. 

En Galiza non se rexistrou ningún caso de rabia desde 1962, polo que a 

Consellería de Agricultura, Gandería e Montes, a través da Orde do 15 de febreiro de 

1994 (DOG núm. 46, do 8 de marzo), declarou Galiza libre de rabia e suprimiu a 

campaña oficial obrigatoria de vacinación antirrábica de cans e gatos. 
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As recomendacións da Organización Mundial da Saúde para evitar a rabia 

inclúen a inmunización primaria de tódolos cans e gatos. Para asumir unha inmunidade 

de grupo suficiente e cun beneficio directo sobre a saúde pública é precisa unha taxa de 

inmunización canina superior ó 70%. Estímase que actualmente en Galiza existe unha 

taxa do 9%, producíndose unha situación preocupante de falta de inmunidade colectiva. 

Do mesmo xeito, non contamos a día de hoxe ningún sistema que permita a notificación 

efectiva de zoonoses desde as consultas veterinarias e a activación dos protocolos 

precisos para evitar o contaxio de seres humanos. Infeccións como pode ser a 

Leishmania, están vendo incrementando o número dos casos existentes no territorio 

galego afectando a cans domésticos sen producirse paralelamente un aumento na 

vixilancia epidemiolóxica. 

Dada a situación actual producida pola COVID-19 podemos extraer certos 

paralelismos con esta enfermidade, ó tratarse ambas de dúas infeccións sen un 

tratamento efectivo e nas cales as medidas de prevención da enfermidade resultan clave 

para o seu control. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

comisión 5ª: 

– É consciente o goberno galego do risco de zoonose que representa a rabia 

nestes momentos no noso país? 

– Que medidas de saúde pública ten contempladas o goberno galego para a 

detección precoz destas zoonoses de prevalencia crecente e evitar así o seu paso ós seres 

humanos? 
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Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 12:06:22 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 12:06:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil 

Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa as medidas a tomar en 

materia de persoal e de infraestrutura para garantir unha atención sanitaria digna 

xs veciñxs do concello de Ogrobe. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A política sanitaria levada a cabo polo Partido Popular ten ocasionado un 

deterioro inmenso na sanidade pública de Galiza. É especialmente preocupante a 

situación de Atención Primaria, onde os recortes de orzamentos e de persoal 

realizounos con maior intensidade. As consecuencias son unha sobrecarga 

asistencial moi importante, ao ter que facer xs profesionais o traballo dxs que non 

son substituídxs, dando lugar a listas de espera para conseguir cita. 

Esta pandemia ocasionada polo COVID-19 puxo aínda máis ao límite o 

noso sistema sanitario. Puxo en evidencia o preciso que é investir en saúde e as 

repercusión que ten someter ao sistema sanitario a uns tremendos recortes tanto 

en termos de recursos económicos como humanos. 
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Neste contexto o BNG ve con moita preocupación como durante os 

últimos anos a atención sanitaria no concello de Ogrobe non fixo máis que 

deteriorarse, 

É imprescindíbel a construción dun novo centro de saúde, dado o mal 

estado e falta de accesibilidade do actual, tanto  para que xs veciñxs de Ogrobe 

poidan reciban unha asistencia sanitaria de calidade como para que xs 

profesionais desempeñar o seu traballo con dignidade. 

De igual xeito é preciso que o Sergas remate coa súa nefasta política de 

persoal: non substitución dxs profesionais, nin por xubilación, nin vacacións nin 

ILT, nin outro tipo de licenzas ou permisos,  peche de axendas, o que orixina 

listas de espera xa non de días senón de semanas, chegando á situación da soa 

presenza dun médico na vez dos sete que forman o cadro de persoal, para atender 

tanto aos veciñxs, coma a todxs as persoas  que veñen de fóra no verán. 

 

Polo exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Vai atender as máis que xustas reivindicacións da veciñanza do concello 

de Ogrobe sobre as carencias de persoal e a construción dun novo centro de 

saúde? 

Vai proceder á substitución completa, inmediata e permanente de todxs xs 

profesionais ausentes, sexa por baixa, vacacións ou xubilación no centro de saúde 

de Ogrobe? 
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Vai a Xunta de Galiza implicarse de xeito decidido para iniciar de 

inmediato a construción dun novo centro de saúde no concello de Ogrobe? 

Vai contemplar unha partida orzamentaria suficiente nos orzamentos da 

Xunta para o vindeiro exercicio para este fin? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos  

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 12:08:35 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 12:08:44 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 12:08:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil 

Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa á necesidade dun Plan de 

Continxencias para evitar o colapso dos servizos sanitarios polos brotes de gripe 

e enfermidades respiratorias e os contaxios por COVID 19. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O número de persoas positivas por COVID 19 non fai máis que aumentar 

por toda Galiza, e a sanidade pública galega enfrontándose ao que se está 

chamando segunda onde de contaxios da poboación por COVID19, nunha 

situación de  Atención Primaria afogada por unha falta estrutural de persoal, con 

moito persoal de vacacións, sen contratación de persoal de reforzo... 

Xs profesionais que están traballando fano cunha sobrecarga brutal,  

axendas  de 50 e 60 consultas ao ter que atender o propio cupo e o dxs ausentes, 

enorme presión telefónica e de demanda de asistencia sobre o persoal de cita. A 

isto hai que engadir a sobrecarga de diagnosticar e facer seguimento ás persoas 

positivas de COVID que permanecen nos seus domicilios. 

Coa chegada do outono, coincidindo coas épocas de frío, tamén é 

previsíbel que se produza a incidencia dos brotes epidemiolóxico habituais por 
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calendario como son os brotes de gripe e enfermidades respiratorias, xa que 

acontecen, con maior ou menor incidencia todos os anos. 

Parece máis que evidente a necesidade dun plan de continxencia que 

contemple as necesidades de contratación de persoal para facer fronte á atención 

habitual, os brotes de gripe e enfermidades respiratorias,  aos novos contaxios e o 

seguimento sanitario das persoas que o precisen. 

Un plan de continxencia que contemple as necesidades de persoal e de 

medios para a atención sanitaria ordinaria e as extraordinaria derivadas da 

COVID e a gripe. Non é posíbel atender toda a demanda sanitaria sen aumentar 

os medios, e a alternativa non pode ser pretender deixar en suspenso o resto das 

patoloxías. É preciso un plan de continxencias que garanta a atención sanitaria  

de todas as patoloxías á poboación. 

 Non se pode dar resposta á pandemia sen unha boa asistencia sanitaria e 

non se pode garantir esa asistencia sen o persoal necesario, tanto na Atención 

Primaria como na hospitalaria. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Que Plan de Continxencia ten preparado a Xunta de Galiza para garantir a 

asistencia sanitaria dxs galegxs tanto na Atención Primaria como na hospitalaria 

nos vindeiros meses diante do previsíbel aumento da demanda asistencial 
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derivada tanto pola COVID 19  como polos brotes de gripe e enfermidades 

respiratorias estacionais? 

En que vai a consistir? 

Cal é a planificación do Sergas para evitar o colapsos dos servizos? 

Cantos profesionais ten previsto contratar a Xunta para afrontar a 

situación tanto en primaria como hospitalaria? 

Ten realizado unha valoración do orzamento preciso? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos  

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 12:10:28 
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Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 12:10:31 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 12:10:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa ao peche dos consultorios de Paradela, en Meis, e Vilaxoán en 

Vilagarcía. 

 

Exposición de motivos 

Tras o inicio da pandemia orixinada pola COVID-19 o Sergas tomou a decisión 

de pechar centros de saúde, e de xeito especial os consultorios. O motivo alegado foi 

que nestes centros era difícil poñer en práctica as medidas de protección para evitar o 

contaxio polo virus tanto de profesionais como de doentes, en especial a imposibilidade  

de establecer circuítos diferenciados para persoas con patoloxías habituais e as 

respiratorias. 

Esta medida foille aplicada aos consultorios de Paradela no concello de Meis e 

ao de Vilaxoán en Vilagarcía. Que a día de hoxe seguen pechados.  

 Deste xeito desde que se decretou o estado de alarma, a atención  das máis de 

1.100 persoas que estaban adscritas ao consultorio de Paradela pasaron a ser atendidas 

só  telefonicamente, cando precisan ser atendidas presencialmente teñen que 

desprazarse a Cambados. A enfermeira que había neste centro, trasladárona ao centro de 

saúde da Rochela (Mosteiro).  
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A isto hai que engadir que x facultativx que atende en  San Martiño tamén con 

arredor de 1.100 cartillas non é substituído durante as súas vacacións. O resultado é que 

actualmente o médico da Rochela (Mosteiro) ten que atender a 2.800 cartillas,  as 

propias  e aos de San Martiño. Sobrecarga asistencial para uns e desprazamentos de 

quilómetros outros é a situación sanitaria no concello de Meis. 

De igual xeito acontece co consultorio de Vilaxoán, onde 1.700 xs veciñxs 

pasaron de  ter atención sanitaria próxima a ter que desprazar ao centro de saúde de 

Vilagarcía de Arousa ben en autobús ou en taxi, o que supón en primeiro lugar un gasto 

económico para os usuarios e usuarias, ou ben depender doutras persoas para o seu 

traslado e ser atendidxs nun centro tamén con sobrecarga de traballo. 

O BNG súmase á preocupación da veciñanza ao ver como pasan os meses e o 

que se podía entender como unha medida de urxencia, todo indica que o Sergas quere 

convertela en definitiva ,toda vez, que non ofrece alternativas, nin acepta as que se 

ofrecen como no caso do concello de Meis de realizar obras para crear o dobre circuíto. 

Todo indica que queren  consolidar a estratexia de pechalos que xa tentaron noutras 

ocasión e só a presión dxs veciñxs conseguiu paralizar. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Vai reactivar o  Sergas a atención sanitaria presencial nos consultorios de 

Paradela e Vilaxoán? 

Está traballando con algún cronograma para facelo? 

Se é así cal é? 
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Coida que xs veciñxs que eran atendidxs nestes consultorios están a recibir na 

actualidade unha atención sanitaria de calidade? 

Considera que a atención telefónica e desprazamentos de quilómetros  son 

alternativas? 

Teñen intención de restituír a atención pediátrica no concello de Meis? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 12:15:44 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 12:15:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Entre os anos 2009 e 2012 o Goberno do Estado levou a cabo o peche das 

oficinas do ISM en Muxía, Laxe e Fisterra, en prol da “racionalización e eficacia dos 

recursos, tanto materiais como humanos, do ISM”. 

Agora, parecen ser Corcubión e Muros os que están no punto de mira dos peches 

e dos recortes xa que, hai moi poucas datas, os profesionais do mar veñen de denunciar 

publicamente o posíbel peche do centro local de sanidade marítima de Corcubión que 

atende  aos traballadores e traballadoras do mar pertencentes aos concellos de Cee, 

Corcubión, Fisterra, Muxía, Camariñas, Laxe, Ponteceso e Malpica. E é o propio sector 

o que xa advirte sobre a intención do ISM do peche do de Muros para centralizar na 

cidade da Coruña o recoñecemento médico ao que están obrigados todos os mariñeiros 

que queiran embarcar. 

O ISM leva a cabo actuacións preventivas en materia sanitaria. Realiza de forma 

periódica os recoñecementos previos ao embarque dos traballadores e traballadoras do 

mar, que teñen por obxecto garantir que as súas condicións físicas e psíquicas sexan 

compatíbeis coas características do posto de traballo e non supoñan un perigo para a 

saúde e seguridade do resto da tripulación. Ademais, tamén desenvolve formación 
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sanitaria específica, vacinacións, revisións de botiquíns de a bordo, estudos 

epidemiolóxicos e seguimento dos procesos patolóxicos dos traballadores e 

traballadoras do mar. 

No centro local de sanidade marítima de Corcubión realízanse os 

recoñecementos médicos e as demais actuacións anteriormente descritas,  mais a 

situación actual é que, a pesar da esixencia dos recoñecementos médicos por parte das 

Capitanías Marítimas, xa non se dan citas, e mesmo as que estaban previstas están 

sendo anuladas debido á  baixa por enfermidade, dende hai dous meses, da persoa que 

viña atendendo ese servizo sen que fose substituída e se puidesen continuar  todas as 

actividades de sanidade marítima necesarias en toda a súa área de influencia. 

A desaparición deste servizo crearía graves problemas para un sector que xa ten 

que facer fronte a innumerábeis requisitos e demasiados gastos, que se verían 

incrementados cos desprazamentos e, o que é máis grave aínda, coa perda de días de 

traballo. 

A Costa da Morte é unha zona mariñeira cunha importante flota de baixura e 

marisqueo e, polo tanto, cun grande número de veciños e veciñas que dependen deste 

servizo para poder desenvolven a súa actividade no sector do mar. Resulta, pois, 

imprescindíbel que se cubra á maior brevidade a praza do persoal médico que agora está 

de baixa e que se garanta que se siga a prestar a asistencia sanitaria obrigatoria aos 

mariñeiros que pertencen ao centro local de sanidade marítima de Corcubión. 

  

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 8ª: 
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1.- É coñecedora  a Xunta de Galiza da situación que están a padecer os 

traballadores e traballadoras do mar da Costa da Morte, nomeadamente pola falla de 

persoal médico no centro local de sanidade marítima de Corcubión?.  

2.- Que actuacións levou, ou vai levar, a cabo o goberno galego para que esa 

situación se solucione?. 

3.- Ten coñecemento das previsións do Ministerio de Inclusión, Seguridade 

Social e Migracións sobre o futuro dos centros de Corcubión e de Muros?. 

4.- De ser así, que pasos ten dado a Xunta de Galiza para que se manteñan, 

reforcen as súas plantillas e garantan os servizos que o sector require?. 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García  

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:23:22 
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María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:23:32 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:23:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro 

García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 8ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os traballadores e traballadoras do mar en activo están obrigados a 

actualizar os seus coñecementos e, periodicamente, a obter os certificados de 

suficiencia correspondentes, imprescindíbeis para o desenvolvemento da súa 

actividade. 

Ata hai cinco anos a renovación deses certificados era un simple trámite 

administrativo polo que se pagaba a taxa establecida e se obtiña o certificado por 

outro período de cinco anos acreditando a experiencia necesaria. Na actualidade, 

a renovación deses certificados conleva a realización dun curso que só está 

dispoñíbel a través de empresas privadas que cobran arredor duns 200 euros polo 

mesmo. 

Os certificados afectados son: “Formación Básica en Seguridade”, 

“Avanzado na  Loita Contra Lumes”, “Embarcacións de supervivencia e Botes de 

Rescate Non Rápidos” e “Botes de Rescate Rápido”. 
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No 2021 expirará a validez dos certificados emitidos no 2016 e os 

traballadores e traballadoras do mar deberán aportar os cursos correspondentes 

requiridos para asumir as tarefas, os cometidos e as responsabilidades necesarias 

a bordo. 

Os certificados son obrigatorios para todas as persoas profesionais da flota 

de baixura e, a realización desa formación supón un custo moi difícil de asumir 

para un número importante de mariñeiros aos que xa lles custa manter a súa 

actividade e uns mínimos ingresos. Os cambios normativos non poden significar 

unha carga económica máis, que incluso podería abocar en moitos casos ao 

abandono da actividade ou ao seu desenvolvemento sen a obtención do necesario 

certificado. 

Por outra banda, hai que ter en conta que o ISM dispón de centros de 

formación propios e de centros locais ou comarcais distribuídos polo territorio, 

que poderían asumir a impartición gratuíta dos cursos e evitar así que as 

traballadoras e traballadores do mar teñan que recorrer aos cursos ofertados por 

empresas privadas e facerlle fronte aos custos que supoñen. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 8ª: 

1.- É coñecedora  a Xunta de Galiza da exixencia á que están obrigados os 

traballadores e traballadoras do mar ao teren que facer os cursos de mantemento 

da competencia en centros privados e do custo que isto lles supón? 
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2.- Que actuacións levou, ou vai levar, a cabo o goberno galego para que 

esa situación non se manteña como na actualidade? 

3.- Que pasos vai dar a Xunta de Galiza para que a renovación ou 

obtención dos  certificados de suficiencia que se ten que producir no ano 2021 

poda ser pública e gratuíta?. 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas  e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:25:48 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:25:51 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:25:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández e Ramón Fernández Alfonzo, deputada e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, relativa ás medidas a tomar para recuperar a produción marisqueira da ría 

de Ferrol e protección social e económica ás mariscadoras e mariscadores da ría. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación actual que están a padecer as traballadoras e traballadores do mar na 

ría de Ferrol é extremadamente crítica. Mais as súas circunstancias non son novas e non 

son, senón, máis que a consecuencia, entre outras, da desidia e do abandona das 

distintas administracións que están deixando agonizar un sector, o marisqueiro, que ten 

hoxe unha produción de escasamente un 10% da que existía hai tan só dez anos. 

Das máis de 200 embarcacións diarias de comezos desta década, hoxe non hai 

no banco marisqueiro das Pías nin unha ducia cada día. A que aínda é a zona de maior 

produción de ameixa babosa e fornece de cría ao resto da ría, está en mínimos históricos 

e a toma de decisións inmediatas sobre o seu futuro faise máis urxente ca nunca. 

A viabilidade das tres confrarías da ría está seriamente en risco, o que levou aos 

seus integrantes a manifestarse recentemente, tanto en Ferrol como na Coruña. Gran 

parte das mariscadoras e mariscadores atópanse en situación de baixa prolongada e 

practicamente a totalidade cunha obtención de ingresos que case non lle permite 

sobrevivir e apenas son capaces de pagar a súa cotización á seguridade social. 
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O sumatorio de todos eses casos individuais levan, ademais, aparellado o estado 

cuase de creba das propias confrarías que ven como día a día merman os seus ingresos e 

non albiscan saída aos seus problemas.  

As causas da actual situación son múltiples. A maioría dos bancos marisqueiros 

da ría están altamente degradados por mor de verteduras sen control durante anos, a 

depuración das augas residuais, aínda mellorando a calidade das augas, non recupera os 

bancos, soterrados polos lodos das verteduras, a pouca circulación da auga  entre os 

diques da ponte das Pías que provoca tamén a acumulación de lodos. E, a maiores, 

agora hai que sumar a proliferación dun parásito que afecta á produción da ameixa. 

Mais todos e cada un destes factores son sobradamente coñecidos pola 

Consellaría do Mar e as afectadas e afectados hai demasiado tempo que non perciben 

que se poñan en marcha actuacións para melloralos. 

A situación é tan grave que a día de hoxe xa non se pode remediar con parches 

ou solucións temporais. Agora necesítase axilidade na posta en marcha de medidas 

estritas e constantes  na súa aplicación que, en colaboración coas confrarías, cos 

técnicos e biólogos da Consellaría do Mar e tamén coa estación de bioloxía mariña da 

Graña, permitan a medio prazo obter o maior rendemento posíbel. 

De querer iniciar un verdadeiro proceso de recuperación, ese tipo de medidas 

terían que ir necesariamente acompañadas por outras, como o paro biolóxico, que 

amparen  económica e socialmente ás mariscadoras e mariscadores, xa que o contrario 

levaría ao abandono definitivo da actividade por grande parte do sector, ao peche de 

entidades e á práctica desaparición do marisqueo na ría. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

8ª: 

1.- Que valoración fai a Consellaría do Mar da evolución do sector marisqueiro 

en Galiza nos últimos 10 anos? 

2.- Que valoración fai da situación do marisqueo na ría de Ferrol? 

3.- Cal foi a evolución dos PERMEX para marisqueo nesta ría? 

4.- Considera satisfactorio o nivel de produción existente na actualidade? 

5.- Que actuacións ten levado a cabo para garantir a produción marisqueira na 

ría e as rendas das mariscadoras e mariscadores? 

6.- É coñecedora da situación extremadamente crítica na que están nestes 

momentos as mariscadoras e mariscadores e as confrarías da ría de Ferrol? 

7.- Que actuacións vai levar a cabo para garantir cando menos os postos de 

traballo actuais e a viabilidade das confrarías? 

8.- Que actuacións vai realizar para reverter a situación ao tempo que se dá 

protección económica e socialmente ás mariscadoras e mariscadores con figuras como a 

do paro biolóxico? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 
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Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:27:07 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 18/01/2021 12:27:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª, relativa ás medidas a tomar para por fin á situación que 

esta a padecer a flota palangreira galega na actualidade pola acumulación de marraxo 

sen comercializar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A XVIII Convención sobe o Comercio Internacional de Especies Ameazadas de 

Fauna e Flora Silvestres (CITES)  tomou, en agosto de 2019, a decisión de incluír o 

marraxo no eu Anexo II, no que figuran especies que non están necesariamente 

ameazadas de extinción pero que poderían estalo no caso de que non se controle o seu 

comercio. 

Despois da cumbre da Comisión Internacional para a Conservación do Atún 

Atlántico (ICCAT), celebrada en novembro de 2019, o sector fixo unha valoración 

positiva dos resultados da reunión xa que as restricións levadas a cabo non foron tan 

amplas como se agardaba. 

As limitacións impostas pola ICCAT buscan principalmente combater o tráfico 

ilegal de determinadas especies a escala global, así como impoñer sancións aos países 

que non cumpran as normas, de xeito que toda importación, exportación ou introdución 

procedente do mar desas especies debe ser autorizada mediante un sistema de concesión 

de permisos e certificados. 
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Así, o Ministerio de Pesca adaptou a lexislación no mes de xaneiro deste ano e o 

Ministerio de Comercio no mes de marzo, despois de que o Ministerio de Transición 

Ecolóxica emitise o informe previo necesario para respaldar a non perxudicialidade da 

especie. 

A polémica vén pola cantidade que tomou como referencia o MITECO, que non 

se ativo ás cantidades recomendadas polo MAPA, xa por debaixo do que soe capturar a 

flota. 

 O Ministerio de Transición Ecolóxica só respectou as cantidades que o MAPA 

recomendou para o Pacífico. No caso do Atlántico Norte autorizou a comercialización 

de 350 toneladas de marraxo, moito menos das 940 que aconsellaba o Ministerio de 

Pesca. 

Mentres a flota non pescou as toneladas impostas non houbo problemas, mais 

agora os desembarcos superan as cantidades para as que o MITECO emitiu o seu 

informe. 

A flota de palangre de superficie galega vén vendo reducidas ano tras ano as 

súas capturas de marraxo e, neste momento ademais, acumula toneladas de peixe que 

están retidas en portos e frigoríficos sen poder ser comercializadas. 

A preocupación e a desesperación tanto dos produtores como dos 

comercializadores é enorme e a falla de solución áxiles está a converter esa 

preocupación en indignación da propia flota palangreira. Unha flota recoñecida pola 

sostibilidade das súas prácticas e pola súa colaboración co eido científico, contribuíndo 

dende hai moito tempo á obtención de mellores resultados e que dende A Guarda, 

Burela, Marín e Vigo xa ten dado a voz de alarma pola súa extrema situación, de 

consecuencias económicas e sociais  inaceptábeis. 
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Ademais dos gastos que lles supón ás armadoras o almacenamento do marraxo 

hai aínda outra grave derivada desta situación: Son outras flotas as que están fornecendo 

ao mercado, flotas que, paradoxicamente, non contan coas medidas de xestión das que 

dispón a galega. 

En diversas ocasións a Xunta de Galiza ten manifestado publicamente a defensa 

dunha pesquería sostíbel do marraxo e a necesidade  de manter un equilibrio entre os 

aspectos ambientais e socioeconómicos desa pesca. Mais no tocante á situación que está 

a vivir a flota palangreira galega non nos constan nin manifestacións públicas nin 

accións concretas para solucionar a problemáticas pola que está afectada. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

1.- É coñecedora a Xunta de Galiza da situación que na actualidade está a 

padecer a flota palangreira galega con respecto á comercialización do marraxo? 

2.- De ser así, que medidas levou a cabo para evitala? 

3.- Que medidas vai implementar no futuro inmediato a Consellaría do Mar para 

solventar a crítica situación na que se atopan os palangreiros de superficie galegos, ao 

borde do colapso, por mor de non poder comercializar as capturas xa realizadas? 

4.- Ten previstas algún tipo de actuacións para evitar a inminente creba da flota 

palangreira galega? 

5.- Que valoración fai a Xunta de Galiza da limitación de capturas do marraxo? 
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6.- Está disposto o goberno galego a exixir  ao Ministerio de Transición 

Ecolóxica a autorización inmediata para que a flota palangreira de superficie poda 

comercializar o marraxo conxelado e procesado e para a que xa contan coas 

autorización do MAPA e do Ministerio de Comercio? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:30:42 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:30:53 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:31:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na súa comparecencia no Parlamento para explicar os orzamentos do Instituto 

Tecnolóxico para o Control do Medio Mariño de Galiza (INTECMAR)  para 2020, a 

súa directora asegurou que  ese organismo realiza 88.000 análises anuais para garantir a 

salubridade e a calidade dos produtos do mar, e que ademais envía máis de 20.000 

notificacións con calquera cambio que se produce na situación de zonas de produción de 

moluscos bivalvos a todos os axentes implicados. 

Mentres tanto, as queixas sobre o funcionamento do INTECMAR véñense 

sucedendo ao longo dos anos de xeito reiterado por parte de produtores, depuradores, 

exportadores e cocedeiros e, en moitas ocasións, as extraccións non se planifican se non 

existe antes unha análise que ratifique os datos que se facilitan dende o INTECMAR. 

Esta falla de confianza no centro de control mariño fai que as confrarías e 

bateeiros se vexan obrigadas a recorrer aos laboratorios privados en moitas máis 

ocasións das que quixeran e a realizar os seus propios estudos microbiolóxicos para 

garantir a salubridade dos seus produtos. 
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Ninguén entende que, a día de hoxe, cun centro de control mariño público, cun 

orzamento de máis de 3,6 millóns de euros, non se realicen analíticas durante as fins de 

semana ou festivos. Isto implica que moitas veces os peches fanse sen previsión, que a 

dinámica comercial do sector do mar non vai acompañada do traballo do organismo de 

control, que se devolvan miles de quilos de marisco ao mar e que, en definitiva, se 

perdan moitos cartos e moitas horas de traballo que se converten nun lastre para miles 

de persoas en Galiza. 

O último exemplo deste despropósito vén da man do peche dos bancos 

marisqueiros de Noia este último fin de semana. As mariscadoras e mariscadores terían 

retomado a súa actividade o luns se non se detectase o alto nivel de toxina no fin de 

semana por medio de análises realizados pola propia confraría. De non ter sido así, preto 

de 1.500 persoas perderían un día máis de traballo e terían que tirar miles de quilos de 

produción, feito que non é a primeira vez que lles ocorre. 

Este tipo de episodios  veñen tendo lugar con demasiada frecuencia e afectando 

ao normal desenvolvemento da actividade do sector do mar, ademais de poñer en 

cuestión o funcionamento do propio Instituto de Control Mariño que debería facer 

análises diarias, coa maior axilidade, e transmitir a información con rapidez. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

1.- Considera o Goberno galego que o funcionamento do INTECMAR dá 

resposta áxil e eficaz a todas as necesidades do sector do mar? 

2.- Que valoración fai o Goberno galego do acontecido nos bancos marisqueiros 

de Noia este fin de semana pasado no referido á detección de toxina pola propia 
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Confraría utilizando recursos privados e non podendo recorrer aos servizos públicos do 

Instituto de Control Mariño? 

3.- É consciente o Goberno galego das perdas que se están a ocasionar ao sector 

do mar por non poder dispoñer de analíticas todos os días da semana? 

3.- Está disposta a Xunta de Galiza a ampliar os servizos do INTECMAR aos 

fins de semana e festivos? 

4.- De non ser así, como vai solucionar as deficiencias e inconvintes que se dan 

na actualidade e que provocan que o sector teña que recorrer a servizos de control 

mariño privados? 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Daniel Castro García 

Carmen González Iglesias 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:33:18 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:33:22 
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Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:33:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A conselleira do Mar vén de asistir recentemente á inauguración das III 

Xornadas da Flota do Cerco organizadas pola Asociación de Armadores do Cerco de 

Galicia (ACERGA), recoñecendo na súa intervención que a organización das III 

Xornadas responde á convicción do sector de “coidar o noso medio mariño co obxectivo 

de facer que a nosa actividade sexa sostíbel nos eixos social, ambiental e económico”. 

E, efectivamente así é. A flota cerqueira de Galiza -a pesar das moitas situacións 

complexas que levan vivido nos últimos anos- vén mantendo unha actitude 

absolutamente responsábel co coidado e a sostibilidade dos recursos mariños. 

Non entanto, o goberno galego, ao contrario do que sucede con outros gobernos 

que teñen flotas pesqueiras que non acadan o calibre da nosa, parece querer condicionar 

o acceso sostíbel aos recursos a aqueles que máis contribúen á economía local, aos que 

menos danan o medio ambiente mariño e, sobre todo, a aqueles que reparten entre as 

comunidades costeiras os beneficios obtidos. 

Os criterios socioeconómicos, a sostibilidade das pesquerías e o reparto 

equitativo dos recursos en función da flota e o número de empregados debera ser a 
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principal orientación da actuación do goberno galego no sector do mar. Mais, a falla de 

regulación dos caladoiros, precisamente tomando como referencia eses principios, 

estase a converter nunha grande preocupación e nun problema ben serio para a flota 

cerqueira galega asociada en ACERGA. 

Hai xa tres anos que esta  flota vén levando a cabo a súa propia regulación, 

impoñendo un tope de capturas ao xurelo de 750 Kg. por tripulante e día durante catro 

xornadas á semana que, no seu momento, obtivo o apoio da Federación Galega de 

Confrarías. 

Deste xeito, a Asociación de Armadores do Cerco de Galicia  pretende que os 

topes que se autoimpuxeron daquela teñan o seu reflexo legal, podendo así acollerse a 

unha norma que atinxa ademais de aos cerqueiros galegos a todos aqueles que vendan 

na nosa Comunidade. 

A propia Asociación presentou a súa proposta á Consellería do Mar quen, a 

priori, concordou e mesmo remitiu á Secretaría Xeral de Pesca do goberno do Estado 

para a súa tramitación. 

Mais, aínda sabendo que o informe da Comisión Galega da Competencia non é 

neste caso preceptivo nin vinculante para o trámite mencionado, a Consellería optou por 

achegárllelo á Secretaría Xeral de Pesca. Un informe desfavorábel, que ve na 

autorregulación unha posíbel incidencia no libre mercado do xurelo e incluso a 

posibilidade de que se incorra nun suposto abuso de posición dominante. 

A Secretaría Xeral de Pesca entende que ese informe determina que a proposta 

non cumpre cos requisitos das normas da competencia e que, polo tanto, a 

autorregulación non debería ser obrigatoria e, polo tanto, solicita da Consellería outro 

informe para poder elevala á Comisión Europea. 
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Xorde así a discrepancia entre a Secretaría Xeral e a Consellería de Pesca, que é 

favorábel a que a tramitación continúe e a que, finalmente, decida a Comisión Europea 

quen, por certo, contempla excepcións á suxeición ás normas da competencia. 

E, entrementres, as súper descargas de miles de quilos de xurelo nunha noite 

campan ás súas anchas e provocan a caída dos prezos e a esquilmación salvaxe dos 

caladoiros. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 8ª: 

- Considera o goberno galego que o informe emitido pola Comisión Galega da 

Competencia é vinculante e/ou preceptivo na tramitación da norma de regulación do 

xurelo? 

- De non ser así, cal é a razón pola que a Consellería do Mar o solicitou e o 

remitiu  á Secretaría Xeral de Pesca?. 

- Concorda o Goberno Galego en que unha norma deste tipo serviría para 

contribuír á sostibilidade social, ambiental e económica da pesquería do xurelo? 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza da autorregulación que vén mantendo 

dende hai tres anos a flota pertencente á Asociación de Armadores do Cerco de Galicia? 

- Que valoración fai o goberno galego das descargas masivas de xurelo que se 

veñen producindo nos portos galegos? Ten intención de impedilas e/ou limitalas dalgún 

xeito? 
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- É consciente a Xunta de Galiza de que esquilman os caladoiros e provocan a 

caída dos prezos do xurelo? Se o é, como pensa impedilas ou, cando menos, limitalas? 

- Está disposta a defender a Xunta de Galiza a proposta normativa de regulación 

da pesquería do xurelo que efectuou á Secretaría Xeral de Pesca? Como vai  resolver a 

discrepancia xurdida entre as dúas administracións? En que prazo? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:35:23 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:35:26 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:35:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, María do Carme González Iglesias e Daniel 

Castro García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 8ª, sobre a situación do servizo de 

gardacostas en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza aprobou no ano 2017 a contratación dos servizos de 

operación e mantemento dos helicópteros do Servizo de Gardacostas de Galiza, 

dependente da Consellaría do Mar, para o desenvolvemento de labores de vixilancia, 

loita contra a contaminación e salvamento marítimo. 

O contrato foi adxudicado á empresa Babcock España (antiga INAER) por unha 

vixencia de 4 anos máis 2 de prórroga e por un importe de preto de 51 millóns de euros. 

O propio presidente da Xunta xustificou publicamente ese importe “polas melloras que 

se incluíron no prego de condicións”. 

Unha desas “melloras” é a referida á redución en 24 horas do tempo de relevo da 

aeronave (o contrato anterior establecía como período de relevo un máximo de 72 

horas). Segundo se estipula no prego de contratación “no caso de que o helicóptero 

quedase fóra de servizo por calquera causa, a empresa porá a disposición da Consellaría 

no menor tempo posíbel, e en todo caso antes dun prazo máximo de 48 horas, un 

helicóptero das mesmas características e prestacións, ou superiores, sen cargo algún 

para a Consellaría”. 
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Mentres tanto, esa “mellora” amosouse incumprida dende aquela en varias 

ocasións por parte da empresa, sen que nos conste apercibimento, apertura de 

expediente ou penalización por parte da Xunta de Galiza. Incumprimentos que 

consideramos graves porque poñen en risco un servizo que incide directamente na 

seguridade do mar. 

Os distintos sindicatos levan denunciado ao longo destes anos que os 

helicópteros do servizo de gardacostas quedan fóra de servizo en ocasións e que, no 

caso de se presentar unha emerxencia que precisase da súa intervención, os recursos 

estarían reducidos ou serían inexistentes. 

Estas denuncias poñen de manifesto claramente que a privatización do servizo 

dende o ano 2012 por parte da Xunta non prima a importancia dos rescates e outras 

eventuais emerxencias senón só o criterio económico e de aforro da empresa 

adxudicataria. 

E así, o pasado 11 de outubro, volveu quedar fóra de servizo un helicóptero, o 

Pesca 1, ao que se lle activaron os flotadores de emerxencia (obrigatorios en todos os 

helicópteros que realicen voos sobre o mar) durante o voo, e veuse veu obrigado a 

aterrar de emerxencia no aeroporto de Peinador. A partir dese momento, o helicóptero 

dáse por inoperativo ou fóra de servizo e permanece así toda a semana sen que a 

empresa o substitúa. A día de hoxe,  está en funcionamento, mais Babcock España 

decidiu que operase sen os flotadores, decisión que no mar é altamente arriscada e 

cuestionábel  por supoñer unha clara diminución das capacidades de rescate do 

helicóptero e unha morte segura para a tripulación no caso dunha amerizaxe de 

emerxencia. 

A Consellaría do Mar é coñecedora, e como consecuencia consinte e tolera, eses 

reiterados incumprimentos do prego de condicións por parte da empresa. E tamén o é do 
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feito de que se teñen posto á súa disposición helicópteros que non cumprían con todas 

as especificacións requiridas e, polo tanto, con inferiores prestacións para un servizo 

que é vital nas nosas costas e que con este tipo de actuacións pon en risco claro ás 

tripulacións e ao propio salvamento da xente do mar. 

Ademais, ten ocorrido que a inoperatividade dos helicópteros do servizo de 

gardacostas de Galiza foi suplida cos servizos do Helimer, pertencente á Sociedade de 

Salvamento e Seguridade Marítima (SASEMAR) do Estado e da que a Xunta é 

colaborador. Mais, nesta ocasión, o Helimer  estivo tamén inoperativo  o pasado martes, 

día 20, e a día de hoxe continúa cun só rescatador dos dous que compoñen a tripulación 

habitual.  Así que, neste momento de 4 helicópteros que dan servizo público en Galiza 

só permanecen totalmente operativos o Helimer Cee/Santiago (que ten un tempo de 

resposta non inferior a unha hora)  e o Pesca 2. 

É dicir, no caso dunha emerxencia neste momento, os servizos que pagamos 

todos os galegos e galegas estarían reducidos á metade e sen posibilidades de facerlle 

fronte. Polo tanto, é urxente que a Consellaría esixa o cumprimento estrito do 

establecido no contrato a Babcock España coa finalidade de solucionar definitivamente 

esta serie de despropósitos e non siga tolerando a exposición que supón a 

inoperatividade dalgún helicóptero ou o seu funcionamento en condicións deficientes. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 8ª: 

- É coñecedora a Xunta de Galiza da grave situación que se está a dar na 

actualidade no Servizo de Gardacostas de Galiza? 
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- Ten coñecemento o Goberno galego de que  situacións como a actual xa se 

teñen dado noutras ocasión? Que actuacións ten levado a cabo para solucionalas? 

Houbo nalgún momento apercibimento, apertura de expediente ou penalizacións á 

empresa polo deficiente servizo que está a prestar? 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza do grao de cumprimento do contrato 

adxudicado á empresa Babcock España respecto dos helicópteros so Servizo de 

Gardacostas de Galiza? 

- É consciente o Goberno galego de que situacións como a actual poñer en serio 

risco a vida das tripulacións dos helicópteros e a das xentes do mar a quen vai dirixido 

fundamentalmente o Servizo de Gardacostas de Galiza? 

- Que melloras considera a Xunta de Galiza que supuxo a privatización do 

Servizo? 

- Entra dentro das previsións da Xunta de Galiza recuperar para a xestión 

pública o Servizo de Gardacostas de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

María do Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:37:17 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:37:21 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:37:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Mercedes Queixas Zas, Carme González Iglesias 

e Daniel Castro García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 8ª, sobre as 

compensacións económicas para mariscadores e mariscadoras pola dragaxe da Ría do 

Burgo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O BOE do 22 de setembro publicou o anuncio da Dirección Xeral da Costa e o 

Mar, do Ministerio para a Transición Ecolóxica e o Reto Demográfico (MITECO), 

sobre a aprobación definitiva do proxecto “Dragado ambiental de los sedimentos de la 

ría do Burgo”. 

A Orde do 28 de setembro de 2020, publicada no DOG do 29 de setembro, 

modifica “determinados plans de explotación marisqueira con motivo das obras de 

dragaxe da ría do Burgo”. 

A Confraría de Pescadores da Coruña presentou recurso de reposición a esta 

Orde, solicitando que nela se aseguraran -previo acordo das administracións implicadas 

no proxecto e da propia Confraría- as compensacións económicas para as e os afectados 

e tamén para a entidade durante o tempo que duren as obras e ata o inicio da práctica do 

marisqueo con normalidade. 
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Este recurso foi desestimado pola Consellaría do Mar alegando que ela non é nin 

titular nin executora do proxecto de dragaxe e asegurando que as posíbeis 

compensacións económicas corresponden á administración do Estado. 

Desestimación que se produce sen que a Consellaría do Mar acudise, nin dese 

ningún tipo de explicación sobre a súa inasistencia, á convocatoria que a Confraría de 

Pescadores da Coruña fixo ás dúas administracións implicadas para tratar este tema e 

que tería lugar a finais do mes de outubro. 

Tampouco se tivo en conta na desestimación que, no pasado (2009, 2010, 

2011...), a propia Consellaría estableceu convenios coa Confraría da Coruña para a 

realización do plan de recuperación da ría do Burgo, mediante os que comprometía 

determinadas cantidades económicas para as e os afectados. 

O 04 de novembro, o MITECO anuncia o inicio da contratación das obras de 

dragaxe ambiental da ría do Burgo. 

A día de hoxe, aínda non están garantidas as medidas económicas 

compensatorias que percibirían as mariscadoras e mariscadores e a Confraría durante o 

período que duren as obras (entre 21 e 26 meses). 

Tal e como indicara no seu día a Mesa da Ría do Burgo -constituída pola 

Confraría de Pescadores da Coruña, a Plataforma en defensa da ría do Burgo, a 

Universidade da Coruña e os Concellos de Cambre, Culleredo, A Coruña e Oleiros-, 

consideramos que as compensacións económicas para o sector marisqueiro son 

necesarias xa que a paralización da actividade mentres se executa a dragaxe ocasionará  

graves perdas económicas e mesmo pon en risco a posibilidade de retomala unha vez 

remate a actuación. 
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Resulta incomprensíbel que aínda non estea resolto este extremo cando o 

comezo das obras parece xa moi próximo e cando existen mecanismos legais suficientes 

para facelo.  E aínda é máis sorprendente que a Consellaría do Mar se desentenda do 

problema sen máis, sen acudir a dialogar coa Confraría e sen interesarse polo futuro dos 

49 mariscadoras e mariscadores a pé, dos 29 a flote e da propia Confraría. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª : 

Cales foron os motivos que levaron á Xunta de Galiza a non acudir á 

convocatoria da Confraría de Pescadores da Coruña para tratar as compensacións 

económicas ao sector marisqueiro e á propia Confraría durante o período que duren as 

obras de dragaxe da ría do Burgo e que debía realizarse a finais do pasado mes de 

outubro?. 

Considera  a Xunta de Galiza que esas compensacións económicas son 

necesarias e, polo tanto, deben asegurarse por parte da administración?  

Está disposto o goberno galego a levar a cabo de xeito urxente todas as 

actuacións que sexan necesarias para asegurar as nomeadas compensacións 

económicas?  

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 
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Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:40:03 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/01/2021 12:40:07 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:40:18 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:40:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª, sobre os criterios de reparto das embarcacións que 

faenan no País Vasco. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O sistema que está a aplicar a Consellaría do Mar para decidir que embarcacións 

poden pescar dentro das augas autonómicas do País Vasco, vén provocando un profundo 

malestar entre as entidades e embarcacións do cerco pola súa falla de transparencia e 

por consideralo moi pouco equitativo. 

Nomeadamente, a Asociación de Armadores do Cerco de Galicia (ACERGA)  -

formada pola inmensa maioría do sector do cerco en Galiza, 115 dos 152 barcos que 

figuran no censo do cerco segundo o propio rexistro de buques da Comunidade 

Autónoma- vén amosando dende hai tempo a súa disconformidade cos criterios 

empregados pola Dirección Xeral de Pesca, Acuicultura e Innovación Tecnolóxica da 

Xunta de Galiza. 

Dende o ano 2008, só 5 embarcacións con porto base en Galiza poden faenar de 

xeito simultáneo cada semana en augas interiores do País Vasco. 
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A Dirección Xeral de Pesca decide cales son esas 5 embarcacións a partir dun 

método que non parece o máis transparente e fiábel: Recibe as solicitudes por fax e, 

segundo a súa orde de entrada, remítense a Euskadi para que emita as autorizacións.  

Como o número de solicitudes é superior ás autorizacións que se poden 

conceder, finalmente escóllese unha embarcación por asociación e seguindo a orde de 

entrada da solicitude. 

O primeiro que chama a atención deste método é que se reparta unha 

embarcación por asociación cando non todas as asociacións son equiparábeis en canto 

ao número de embarcacións que aglutinan. 

O segundo, aínda máis chamativo, é que a orde de entrada das solicitudes  case 

sempre é acaparada polos mesmos barcos e non, precisamente, os pertencentes ás 

entidades que máis embarcacións teñen. Tanto é así, que na actualidade hai xa moitas 

confrarías que, como xestoras das solicitudes, caeron no desánimo e a incredulidade da 

equidade do sistema de reparto empregado e hai tempo que desistiron de envíalas. 

Deste xeito, para a Dirección Xeral de Pesca, todas as asociacións son tidas en 

conta por igual, independentemente de que conten con 115 barcos ou con 37, que son os 

que restan ata completar os que están inscritos no rexistro de buques de Galiza. 

Con este criterio, as asociacións máis numerosas xa parten con desvantaxe. E, se 

a isto lle engadimos que, curiosamente, os fax que entran primeiro son moitas veces os 

mesmos, obtemos un resultado ben desigual, discriminatorio e que, dende logo, dá 

poderosas razóns a aqueles que manifestan reiteradamente as súas queixas en contra del. 
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A administración non debera, en ningún caso, ser parcial. A súa función é aplicar 

as normas dun xeito obxectivo, transparente, ponderado e razoado e, sobre todo, 

tentando unir a calquera sector que ten un obxectivo común. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª : 

Que valoración fai o goberno galego do sistema que emprega para repartir as 5 

licenzas a barcos de Galiza que poden faenar simultánea e semanalmente nas augas 

interiores do País Vasco? 

Considera  a Xunta de Galiza que ese sistema é mellorábel?  

Se é así, está disposto a deseñar, de acordo co sector, e aprobar o que  satisfaga á 

maioría  del? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias  

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:43:16 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:43:19 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:43:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, relativa ás medidas a tomar para recuperar a produción marisqueira da ría 

de Ferrol e protección social e económica ás mariscadoras e mariscadores da ría. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación actual da ría de Ferrol é de colapso absoluto, con unha produción de 

escasamente un 10% da que existía hai tan só dez anos, e expulsando do sector ás 

persoas que até o de agora viñan traballando e vivindo del, pouco a pouco mais 

ininterrompidamente. 

Diante de esta situación, o pasado día 16 de outubro do 2020, e por iniciativa do 

BNG, o Parlamento de Galiza adoptou por unanimidade o seguinte acordo: "O 

Parlamento de Galiza insta ao goberno da Xunta e máis ao goberno central a iniciar de 

inmediato un verdadeiro proceso de recuperación da produción marisqueira na Ría de 

Ferrol, en colaboración coas confrarías da zona, os técnicos da Consellaría do Mar e a 

Estación de Bioloxía Mariña da Graña, ao que se acompañarán medidas de protección 

económica e social dos mariscadoras e mariscadores pactadas co propio sector."    

Mais desde aquel día non tivemos coñecemento de ningunha actuación por parte 

da Xunta de Galiza dirixida a dar cumprimento a este acordo parlamentario. 
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Pola nosa parte visitamos a mencionada estación de bioloxía mariña da Graña 

para coñecer de primeira man a súa diagnose sobre a ría, a súas capacidades técnicas 

para realizar ou colaborar na realización dos estudos que poidan resultar precisos, e a 

súa dispoñibilidade. 

Nesa visita atopamos un equipo pronto a prestar calquera colaboración que se lle 

solicite na liña do acordo parlamentario, adiantáronnos a súa opinión de que con toda 

seguridade a problemática da ría é de carácter multifactorial, e non exclusiva da 

presencia dun determinado parásito, así como a urxencia da realización dun estudo 

integral da ría que inclúa dinámicas hídricas, análise de sedimentos, e parámetros de 

auga. 

Ante a falta de actuacións por parte da Xunta e premidos pola grave situación do 

sector os patróns e a patroa maiores das confrarías da ría de Ferrol instaron por escrito 

dirixido a diferentes administracións e entidades públicas o cumprimento do acordo 

parlamentario. 

Aínda sen resposta formal de ningún de estes organismos, a consellaría por fin 

convocou ao sector a unha reunión que tivo lugar o mércores 18 de novembro, e na que, 

segundo parece, se lles comunica a nula vontade de dar cumprimento ao acordo 

adoptado por unanimidade neste Parlamento. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

8ª: 

1. Que xestións realizou a Xunta de Galiza para dar cumprimento ao 

acordo parlamentario mencionado? 
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2. Púxose en contacto con algún organismo do goberno estatal para tratar a  

situación da ría de Ferrol? Con cal? Chegaron a algún acordo? En que consiste? 

3. Púxose en contacto cos organismos ou departamentos técnicos da Xunta 

aludidos no acordo para realizar os estudos precisos? Con cal? Fixéronlles algún 

encargo? 

4. Púxose en contacto coa USC ou coa Estación de bioloxía mariña da 

Graña? Fixéronlles algún encargo? 

5. Púxose en contacto coas confrarías da ría? 

6. Celebraron algunha reunión? Quen participou en representación da 

Xunta de Galiza? 

7. Cal foi a posición da Xunta nesa reunión? Por que? 

8. É habitual por parte da Xunta de Galiza incumprir os acordos 

parlamentarios? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:47:09 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 18/01/2021 12:47:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López e Rosana Pérez Fernández, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, sobre o proxecto do porto compartido mixto de Corcubión. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A creación dun  “porto compartido” mixto na Ría de Cee e Corcubión, para 

embarcacións profesionais e recreativas, é unha das “demandas históricas” do Concello 

de Corcubión e da Costa da Morte. 

Dende o Concello de Corcubión vense solicitando de Portos de Galiza esta obra 

dende fai trinta anos. E máis recentemente, no 2016, reiterouse esta solicitude por parte 

da Confraría de Pescadores de  Corcubión, conxuntamente co Presidente do Club 

Marítimo Carrumeiro. Solicitude respaldada xa nese momento polos alcaldes dos 

Concellos de Dumbría, Fisterra, Cee e Corcubión, así como polos representantes das 

diferentes forzas políticas deses concellos. 

Tanto os axentes sociais, recreativos, como económicos e empresariais 

coinciden en que o desenrolo económico da zona pasa, necesariamente, por potenciar a 

pesca e o turismo. E nesa liña, a creación dun porto compartido mixto na Ría de Cee e 

Corcubión, ubicado na enseada de fondeo actual (aproveitando o actual porto) estaría 

plenamente xustificada.  
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Hai que ter en conta que o número de embarcacións na ría, ubicadas en 

Corcubión, ascende a case 200 (variando segundo a época), entre profesionais da 

baixura e embarcacións de recreo. 

Foi aínda en xullo deste ano cando a Conselleira do Mar, Rosa Quintana, nunha 

reunión coa Confraría de Pescadores de Corcubión, manifestou que se elaborara un 

estudo por técnicos de Portos de Galiza onde se deseñaban posibles alternativas de 

abrigo e unha aproximación orzamentaria. Nesa visita tamén anunciou que habería unha 

nova reunión técnica entre responsábeis de portos e do sector profesional e náutico-

recreativo.  

Case medio ano despois, a creación do porto compartido mixto segue paralizada 

e sen que por parte da Xunta e Portos de Galiza se informase aos axentes implicados 

(Confraría de Pescadores, entidades náutico-recreativas ou mesmo responsábeis 

políticos) sobre os estudos realizados  ou a  existencia dun proxecto. E moito menos, 

dunha previsión orzamentaria para realizar a obra. 

Actuación que se revela imprescindíbel e urxente polo pulo económico que 

suporía para a zona ese porto,  permitindo, ademais das propias, o amarre de 

embarcacións deportivas que cheguen de outros puntos  (sobre todo na época estival); e 

que no relativo á Baixura, solucionaría problemas de espazo de amarre, e mesmo de 

seguridade.  

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª : 
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Ten previsto a Xunta acometer no próximo ano a obra do Porto Compartido 

Mixto de Corcubión, solicitada pola totalidade dos axentes económicos, sociais e 

políticos da zona? 

Existe un proxecto para a creación  do Porto Compartido Mixto de Corcubión? 

De existir, en que momento da súa tramitación se atopa ese proxecto? 

Considera a Xunta que coa actuación relativa ao Porto Mixto compartido de 

Corcubión se mellorarían as infraestruturas portuarias? 

Considera a Xunta que a actuación relativa ao Porto Mixto Compartido de 

Corcubión xeraría riqueza e emprego tanto no mesmo porto coma no resto do concello, 

e mesmo a comarca? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Rosana Pérez Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 18/01/2021 12:49:05 
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Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:49:14 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes  ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia e ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

Galicia atópase inmersa nun contexto complexo provocado pola crise dunha 

pandemia causada pola Covid-19. Dende o mes de marzo do ano pasado, os 

centros de atención residencial para persoas maiores e dependentes foi un dos 

sectores máis vulnerables ante o virus, polo que na actualidade, dando comezo o 

ano 2021 e tendo en conta que os casos de coronavirus se multiplican en Galicia 

escalando cara a que se prevé a terceira vaga da pandemia, é urxente tomas 

medidas de calado neste ámbito. 

Dende o Grupo Socialista fixemos numerosas propostas neste sentido, a modo 

de colaborar co Goberno da Xunta de Galicia, dentro dun contexto complexo. 

Segundo indican os datos, o Goberno autonómico sustentado polo Partido 

Popular, continúa sen asumir propostas construtivas e coincidentes coas 

recomendacións que dende o sector e que os propios profesionais demandan 

Insistimos novamente na necesidade vital para a seguridade dos nosos maiores 

de elaborar un Plan de Evacuación de todos os casos de positivos que existan 

nas residencias de maiores ás residencias intermedias creadas para tal fin, e os 

casos que o requiran aos hospitais públicos. 

 A propia Sociedade Galega de Xerontoloxía e Xeriatría demandou en 

numerosas ocasións esta proposta, co fin de protexer aos nosos maiores e á vez 

evitar a propagación do propio virus. 

Por outra banda, é fundamental que a Xunta de Galicia traslade a este 

parlamento toda a información requirida polos grupos parlamentarios co fin de 

poder realizar o traballo como representantes da cidadanía galega, e polo tanto é 

urxente que se trasladen os datos de contaxios e falecementos de todos os 

centros de atención residencial separados por centro. Deste xeito será posible 

optimizar o seguimento e o labor de oposición de xeito construtivo e 

propositivo. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Polo exposto, a deputada e deputado asinantes formulan as seguintes preguntas:  

1.ª) Ten previsto o Goberno da Xunta de Galicia elaborar un protocolo de 

evacuación de todos os positivos por Covid-19 dos propios centros residenciais 

para protexer ao resto de residentes e evitar a propagación do virus? 

2.ª) Ten previsto a Consellería de Política Social aportar os datos de contaxios e 

falecementos a causa da Covid-19 por cada centro residencial? 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2021 

 

 Asdo.: Marina Ortega Otero 

   Julio Torrado Quintela 

 Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

   

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/01/2021 12:48:07 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/01/2021 12:48:18 
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gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
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A Mesa do Parlamento 

 

Noelia Pérez López, Guadalupe Murillo Solís, Marisol Díaz Mouteira, José Antonio 

Armada Pérez, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, José Manuel Rey 

Varela e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 

Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración Xeral, Xusticia e 

Interior. 

 

O deporte, en todas as súas manifestacións e disciplinas, constitúe nos momentos 

actuais unha das actividades con maior arraigo na nosa sociedade. 

 

A práctica deportiva asociase directamente a nivel individual a un modo de vida 

saudable a calquera idade, e a nivel colectivo  a unha serie de valores sociais moi 

positivos para o desenvolvemento persoal e a socialización.   

 

Tomando como referencia a “Constitución Española”, corresponde aos poderes 

públicos o fomento da educación sanitaria, a educación física e o deporte así como 

facilitar a adecuada utilización do lecer. 

 

Nos últimos tempos a evolución do sistema deportivo do noso país mudou 

radicalmente, e unha infinidade de actuacións, procesos e investimentos por parte dos 

distintos axentes deportivos, públicos e privados, foi modificando substancialmente o 

panorama dos servizos deportivos  orientados á cidadanía como un medio máis para a 

mellora da súa calidade de vida. 
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O Compromiso da Xunta de Galicia a través da Secretaría Xeral para o Deporte có 

desenvolvemento integral do deporte galego é evidente.   

 

Espazos deportivos cada vez máis preto dos cidadáns, con mellores e máis modernas 

instalacións e que  actuan como impulsores de novas actividades e hábitos de vida 

saudables. 

 

Polo exposto, os deputados asinantes  presentan a seguinte pregunta, para ser 

respondida en Comisión: 

 

No exercicio das competencias e funcións da Secretaría Xeral para o Deporte, ¿cales 

son as actuación futuras que ten previsto realizar  tanto na mellora das infraestruturas 

como dos equipamentos deportivos na provincia de Ourense e no Concello de Ourense 

en particular? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 18/01/2021 12:50:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Carme González Iglesias e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 8ª, sobre o incumprimento no contrato da empresa de 

helicópteros do Servizo de Gardacostas de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Xa no pasado mes de outubro este grupo parlamentar denunciaba, mediante 

distintas iniciativas rexistradas no parlamento, determinados incumprimentos da 

empresa Babcock España, adxudicataria dos servizos de operación e mantemento dos 

helicópteros do Servizo de Gardacostas de Galiza, dependentes da Consellaría do Mar, 

para o desenvolvemento de labores de vixilancia, loita contra a contaminación e 

salvamento marítimo. 

Dende aquela, segue a sucederse a falla de cumprimento manifesto por parte da 

empresa dalgunhas das condicións establecidas no prego de contratación, sen que nos 

conste que a Consellaría tivese velado polo correcto cumprimento das condicións de 

prestación do contrato. Moi ao contrario, Babcock España ten tomado distintas medidas 

coercitivas contra os  traballadores e mesmo algún despido aducindo “diminución 

continuada e voluntaria do traballo”. 

O incumprimento sistemático das prescricións contractuais por parte da empresa 

e a situación intolerábel á que está a someter aos seus traballadores debera ser motivo de 

atención inmediata por parte da Consellaría do Mar, sobre todo porque se trata dun 
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servizo vital para a xente do mar e estanse a  poñer en grave risco tanto as tripulacións 

como a resposta da seguridade no mar a aqueles que a necesiten. 

Os graves incumprimentos que denunciabamos no mes de outubro (manter case 

dúas semanas o Pesca 1 de Vigo sen flotadores, elemento de seguridade vital que o 

propio contrato recolle como obrigatorios), intensificáronse coa medida de Babcock 

España de seguir mantendo o helicóptero operativo sen flotadores mais limitando a 

operatividade a unha distancia á costa de 20 millas náuticas. Limitación da que a Xunta 

debera ter coñecemento.  

O 30 de outubro, mentres o Pesca 1 de Vigo continúa nestas condicións, é 

solicitado o servizo para facer unha evacuación médica a unhas 90 millas das illas Cíes. 

Diante das limitacións do Pesca 1, a ese servizo tivo que acudir o Helimer 402 da 

Coruña que trasladaría ao capitán do buque quimiqueiro “Gogland” ata o aeroporto de 

Vigo. 

A partir de aí, a empresa traslada ao helicóptero que ten na base de Viveiro á de 

Vigo con total operatividade e mantén na base da Mariña de Lugo un helicóptero de 

substitución que, de novo, non cumpre os requisitos esixidos no contrato. Mais o peor é 

que non é a primeira vez, xa que este helicóptero sen as capacidades suficientes para 

desenvolver o traballo con garantías leva na base de Viveiro case o 50% dos días de 

servizo no que vai de ano, é dicir, máis de 150. 

A empresa Babcock España subscribeu no seu momento un contrato cunhas 

condicións claras e expresas que vén incumprindo impunemente. As consecuencias 

véñennas soportando os seus traballadores, con ameazas reiteradas e mesmo despidos e, 

o que é moitísimo máis grave, o sector do mar, para o que é imprescindíbel que o 

Servizo de Gardacostas de Galiza funcione correctamente e con todas as garantía. 
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 Á vista de todos estes feitos, ponse de manifesto que a actuación da Consellaría 

do Mar queda máis que en entredito, pois non é xustificábel que se é coñecedora do que 

vén ocorrendo non teña actuado xa e non selo resultaría absolutamente inexplicábel.  

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª : 

Que actuacións ten levado a cabo a Xunta de Galiza dende o pasado mes de 

outubro, data da última denuncia deste grupo no Parlamento, para comprobar se a 

empresa Babcock España cumpre rigorosamente todas e cada unha das cláusulas do 

contrato dos servizos de operación e mantemento dos helicópteros do Servizo de 

Gardacostas de Galiza? 

Ten coñecemento dos feitos que este grupo denunciaba daquela o dos que 

denuncia agora?  De ser así, por que non ten actuado para corrixilos e evitar males 

maiores? 

Está a Xunta de Galiza en condicións de asegurar que a Consellaría do Mar 

cumpre as condicións do contrato de adxudicación en canto ás prerrogativas que este lle 

otorga sobre control, inspeccións e penalizacións á empresa adxudicataria?  

Ante a gravidade dos feitos que se veñen producindo, vai a Xunta de Galiza a 

tomar as medidas que poñan fin á situación de impunidade  na que actúa a empresa?.  

Considera a Xunta de Galiza que as actuacións que se veñen dando por parte da 

empresa, tanto cos seus propios traballadores como coa propia prestación do servizo, 

merecen seguir sen consecuencias de ningún tipo?. Encontra proporcionalidade entre a 

prestación do servizo e o que se lle paga á empresa por el?. 
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Vai iniciar as actuacións precisas para recuperar a xestión pública do Servizo de 

Gardacostas de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Carme González Iglesias 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 18/01/2021 12:53:39 

 

María do Carme González Iglesias na data 18/01/2021 12:53:43 

 

Daniel Castro García  na data 18/01/2021 12:53:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado 

Cores, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o modelo de residencias 

existente en Galiza e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A crise orixinada pola pandemia da COVID-19 fixo emerxer con toda 

crueza a situación de deterioro, de recortes, de deficiencias e de privatización das 

residencias de maiores e persoas con discapacidade en Galiza. 

Unha situación que se amosou agora, centrando a atención pública polas 

dramáticas cifras de contaxios e falecementos por coronavirus, mais que é 

anterior a esta pandemia e que foi denunciada en múltiples ocasións polo Bloque 

Nacionalista Galego. 

Cómpre lembrar que no seu último informe, publicado en 2018, o 

Consello de Contas situou o número de prazas residenciais en Galiza por baixo 

das recomendacións da Organización Mundial da Saúde (OMS). Fronte ás 5 

prazas por cada 100 persoas maiores de 65 anos recomendadas, no noso país hai 

3,1 sendo, ademais, a maior parte delas privadas. Das máis de 21 mil prazas 

residenciais existentes en Galiza, só 8.154 son públicas. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
gl

gx
K

N
7r

11
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

31803

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROglgxKN7r11
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Así pois, a situación dos centros residenciais non é nova nin foi provocada 

pola COVID-19 senón que o virus puxo ao descuberto as consecuencias dun 

modelo no que a atención ás persoas maiores en Galiza está ao servizo de 

empresas privadas que converten a vellez nun negocio moi lucrativo. 

Para o Bloque Nacionalista Galego a atención ás persoas maiores en 

espazos residenciais diferentes aos seus domicilios debe garantir os dereitos das 

persoas usuarias procurando o benestar e o coidado destas e non a rendibilidade 

económica. 

Após o acontecido, fica claro que a pandemia provocada pola COVID-19 

debe significar un punto de inflexión que deixe atrás o actual modelo para 

construír un novo asentado no carácter público destes centros, a súa xestión 

directa, e a suficiencia nos recursos económicos, materiais e humanos precisos. 

Isto é, pasar dun modelo residencial privatizador a un servizo público centrado 

nas persoas, próximo, dimensionado, que favoreza a convivencia e a intervención 

adaptada ás persoas usuarias. 

 

Por todo o exposto anteriormente presenta a seguinte pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza o actual modelo de centros residenciais 

para maiores? 

- Cre o Goberno galego que o número de prazas públicas son suficientes? 
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- Cre a Xunta de Galiza que se garanten o servizo público e os dereitos das 

persoas usuarias nun modelo no que a maior parte das prazas residenciais son 

privadas? 

- Pensa a Xunta de Galiza mudar o actual modelo de centros residenciais 

no noso país para garantir o dereito a unha vellez digna? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 13:09:32 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 13:09:42 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 13:09:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e 

Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o peche dos centros de día da Cruz 

Vermella en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Cruz Vermella anunciou recentemente ás familias do persoal usuario o peche 

dos seus Centros de Día en Galiza a partir do mes de setembro. 

Esta decisión foi tomada de forma unilateral, sen ter mediado ningún proceso de 

diálogo coas familias copagadoras e sen marxe de tempo suficiente para estas 

procuraren solución alternativa para o coidado dos seus maiores e dependentes. 

A Cruz Vermella argumentou razóns económicas para xustificar esta decisión, 

alegando que o cumprimento dos protocolos de seguridade derivados da pandemia da 

COVID-19 inviabiliza do punto de vista económico o mantemento deste servizo. 

Dado que as familias das usuarias aboan unha cantidade mensual, estas 

ofrecéronse para valoraren posibilidades que puidesen contribuír ao mantemento deste 

servizo básico de coidados e conciliación para as usuarias e as propias familias. 

A Cruz Vermella é unha entidade perceptora de subvencións por parte da Xunta 

de Galiza a cargo dos seus orzamentos, mais estes centros só estiveron abertos pouco 

máis de dous meses, o tempo previo ao confinamento. 
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De se consumar este peche, acentuarase aínda máis o déficit de oferta de prazas 

existente nos centros de día en Galiza coa consecuente desatención das persoas usuarias 

e das súas familias. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Coñece a Xunta de Galiza a decisión do peche dos centros de día da Cruz 

Vermella en Galiza? 

- Considera que con este peche se acentuaría aínda máis o xa contrastado déficit 

de prazas existentes na oferta concertada, aínda agudizado pola falta de oferta en prazas 

públicas? 

- Que actuacións de fiscalización contempla a Xunta de Galiza a respecto da 

Cruz Vermella unha vez que foi entidade receptora de diñeiro público para atender un 

servizo en 2020 que non ofreceu? 

- Que medidas vai tomar o goberno galego para incrementar a oferta de prazas 

públicas en centros de día en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 
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Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 13:12:12 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 13:12:16 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 13:12:28 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/01/2021 13:12:35 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Q

7F
xH

3y
8E

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

31808

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
lv

B
pW

0Y
xa

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROQ7FxH3y8E5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGlvBpW0Yxa7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado 

Cores, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre a construción dun novo 

centro de saúde no Concello de Antas e as medidas que prevé adoptar a Xunta de 

Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O actual centro de saúde de Antas de Ulla foi construído en 1988 e na 

actualidade atópase en malas condicións e lonxe de estar adaptado ás necesidades 

da poboación que atende. 

De feito, en decembro de 2019 Alternativa Veciñal de Antas (AVA) 

denunciou publicamente o mal estado no que se atopaba a infraestrutura, a 

existencia de goteiras nas consultas, problemas de illamento que causan a 

aparición de humidades e dificultades para manter o edificio a unha temperatura 

acaída, o sistema de calefacción rexistrou múltiples avarías, etc. 

En febreiro deste ano 2020 o alcalde de Antas e o SERGAS anunciaron a 

sinatura dun convenio de colaboración polo que a Xunta de Galiza se 

comprometeu a construír un novo centro de saúde nunha parcela municipal, 

situada na Avenida de Lugo, que lle cedería o Concello. 
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Efectivamente, nun pleno extraordinario que tivo lugar o 11 de marzo de 

2020 acordouse a devandita cesión. 

Segundo as informacións publicadas en diversos medios de comunicación 

a Consellaría de Sanidade asegurou que a licitación da redacción do proxecto 

para a construción do novo centro de saúde tería lugar en xuño do presente ano. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- En que estado se atopa o proxecto de construción dun novo centro de 

saúde no Concello de Antas? 

- Con que calendario e investimento conta a Xunta de Galiza para este 

proxecto? 

- En que prazo de tempo cre o Goberno galego que podería contar a 

veciñanza de Antas co novo centro de saúde? 

 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 
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Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 13:16:47 

 

Iria Carreira Pazos na data 18/01/2021 13:16:56 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 18/01/2021 13:17:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o tempo de 

tramitación das axudas á dependencia, a listaxe de agarda para a percepción da 

prestación e as medidas que debe adoptar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Recentemente a Xunta de Galiza foi condenada polo TSXG a pagar a prestación 

dun dependente falecido á súa filla após seis anos de silencio administrativo. A actitude 

do Goberno galego durante todos eses anos foi considerada polo alto tribunal como 

“censurable” e “reprobábel”. 

Este caso concreto, coas súas particularidades, pon de manifesto, unha vez máis, 

a realidade que viven centos de persoas en Galiza. Persoas dependentes que tendo 

dereito a recibir unha prestación, de acordo coa Lei 39/2006 de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, agardan durante 

anos a recibila chegando mesmo a falecer durante a espera. 

De feito, segundo os datos publicados pola Asociación estatal de directoras e 

xerentes en servizos sociais, en Galiza durante os seis primeiros meses de 2020 

faleceron 388 persoas mentres agardaban a prestación que tiñan recoñecida e 7 

morreron esperando a ser valoradas. 
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Detrás das cifras hai nomes e apelidos, persoas de carne e óso especialmente 

vulnerábeis ás que se lles están a negar dereitos. 

Certo é que nos últimos anos a Xunta de Galiza e, concretamente, a Consellaría 

de Política Social axilizou a tramitación dos expedientes reducindo de maneira 

considerábel as listaxes de agarda, que chegaron a superar as 30.000 persoas no noso 

país. Porén, aínda hoxe hai 6.400 persoas esperando e a Xunta de Galiza continúa a 

incumprir o tempo medio de tramitación dos expedientes. 

De acordo cos datos dispoñíbeis, no noso país o tempo medio de tramitación é 

de 341 días, case un ano, cando a lexislación fixa un máximo de seis meses (180 días) 

“entre a data de entrada da solicitude e a de resolución de recoñecemento da prestación 

de dependencia” (Disposición final primeira). 

Este non é o único incumprimento da denominada Lei de dependencia. Desde o 

Bloque Nacionalista Galego temos denunciado en innumerábeis ocasións o agravio do 

Estado español coas persoas dependentes ao non asumir as súas obrigas a respecto das 

achegas orzamentarias a estas axudas que deberán ser asumidas de maneira compartida 

(ao cincuenta por cento) pola administración central e a autonómica. Porén, o goberno 

español nunca, desde a aprobación da lei, achegou tan contía. 

 

Por todo o formulado anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 5ª: 

- Cantas persoas se atopan actualmente en listaxe de agarda para recibir unha 

prestación de dependencia en Galiza? 
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- Cumpre a Xunta de Galiza co tempo legal estabelecido na tramitación dos 

expedientes? 

- Que medidas pensa adoptar o Goberno galego ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 18 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 18/01/2021 13:25:29 
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